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 درکلاس های آتش نشانی، رایگان آموزش ببینید
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رییس کمیسیون امنیت ملی و سیاس��ت خارجی مجلس با بیان اینکه 1+5 بهتر است 
فرصت حصول به توافق نهایی با ایران را از دس��ت ندهد، گفت: جمهوری اسلامی ایران 

پس از پایان فرصت 4 ماهه به فعالیت های هسته ای خود با سرعت بیشتری 
ادامه می دهد...

از س��ویی افزایش بیماری ها و کم حوصلگی مردم در مقابل آن، از سویی 
دیگر به قول معروف به ه��ر دری زدن برای درمان، گاه چنان می ش��ود 

که افراد در اثر شنیده هایی از برخی و بدون تحقیق با ورود به 
مرکزی برای درمان، ضمن اینکه هزینه گزافی از...
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بروجردی رییس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس:  

غرب فرصت طلایی توافق با ایران 
را از دست ندهد

مدیر عامل شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور :

آب  شرب ایران  استاندارد 
 است

بازار ماساژ داغ شد

بیش از 90 درصد مراکز 
ماساژدرمانی معتبر نیست

مدیر کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری اصفهان:

با 8 میلیارد تومان بودجه، نمی توان برای 20 هزار 
اثر تاریخی اصفهان کاری کرد

: ICCN مدیرکل اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی استان اصفهان با تاکید بر اهمیت اجلاس 

چگونه ایمن بمانیم؟

برگزاری اجلاسی با این عظمت در تاریخ 
فعالیت شهرداری اصفهان بی نظیر است

12

از 11 تا 14 مهر؛

کارگاه فیلم سازی و نقد فیلم 
در جشنواره فیلم کودک برپا 

می شود 

4

رییس مرکز  پژوهش های راهبردی  شورای 
اسلامی شهر هشدار داد:

لزوم نگرش غیر قیمتی به 
بحران آب 

9

در همایش شهرداران و مسوولان آتش نشانی 
شهرداری های استان عنوان شد؛

100 نفر نیروی متخصص به 
سازمان آتش نشانی شاهین 

شهر اضافه می شود 

در راستای جشنواره مقاومت اکران می شود؛

اتاق جنگ، ناشناس و داستان یک شهر، امروز در فرهنگسرای پایداری

آب به عنوان یک ماده حیاتی و استراتژیک نقش اساسی در زندگی 
تک تک افراد جامعه و روابط افراد جامعه با یکدیگر و همچنین در 

روابط سیاست بین الملل دارد. 
این روزها، بحران آب و امر کم آبی با توجه به اثر مهم و حیاتی که این 
مایع ارزشمند بر زندگی ما به طور مستقیم و غیر مستقیم دارد، در 

12صدر مسایل و مشکلات کشور قرار گرفته است. ..
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فرصت حصول به توافق نهایی با ایران را از دس��ت ندهد، گفت: جمهوری اسلامی ایران 

پس از پایان فرصت 4 ماهه به فعالیت های هسته ای خود با سرعت بیشتری 
ادامه می دهد.  علاء الدین بروجردی درگفت وگو با خبرگزاری خانه ملت...

از س��ویی افزایش بیماری ها و کم حوصلگی مردم در مقابل آن، از سویی 
دیگر به قول معروف به ه��ر دری زدن برای درمان، گاه چنان می ش��ود 

که افراد در اثر شنیده هایی از برخی و بدون تحقیق با ورود به 
مرکزی برای درمان، ضمن اینکه هزینه گزافی از...
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بازار ماساژ داغ شد

بیش از 90 درصد مراکز 
ماساژدرمانی معتبر نیست

مدیر کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری اصفهان:

با 8 میلیارد تومان بودجه، نمی توان برای 20 هزار 
اثر تاریخی اصفهان کاری کرد
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رییس مرکز  پژوهش های راهبردی  شورای 
اسلامی شهر هشدار داد:

لزوم نگرش غیر قیمتی به 
بحران آب 

9

در همایش شهرداران و مسئولین آتش نشانی 
شهرداری های استان عنوان شد؛

100 نفر نیروی متخصص به 
سازمان آتش نشانی شاهین 

شهر اضافه می شود 

در راستای جشنواره مقاومت اکران می شود؛

اتاق جنگ، ناشناس و داستان یک شهر، امروز در فرهنگسرای پایداری

آب به عنوان یک ماده حیاتی و استراتژیک نقش اساسی در زندگی 
تک تک افراد جامعه و روابط افراد جامعه با یکدیگر و همچنین در 

روابط سیاست بین الملل دارد. 
این روزها، بحران آب و امر کم آبی با توجه به اثر مهم و حیاتی که این 
مایع ارزشمند بر زندگی ما به طور مستقیم و غیر مستقیم دارد، در 

12صدر مسایل و مشکلات کشور قرار گرفته است. ..

»حركت در مسير خدمت و ياري رساندن به انسانها به حق گام 
 نهادن در مس��ير الهي و جاده خلوص، صداقت و مردانگي است، 
بي شك يكي از عرصه هاي خاص و مش��اغل مهم و در عين حال 
سخت و مخاطره آميز آتش نشاني اس��ت، اين حرفه كه جهادي 
الهي مي باشد، در عين پرخطر بودن بس��يار زيبا و ماندگار است، 
آتش نشانان با هدف نجات جان و مال انسانها از حوادث و رويدادها 
از جان خود گذشته و با دلاوري و رشادت مي كوشند تا اميد و شادي را براي آسيب ديدگان به ارمغان آورند.بهره مندي 
از ابزارها و ادوات جديد و پيشرفته ي امداد و نجات و آموزش هاي سخت و طاقت فرسا سبب شده است تا اين ناجيان و 

دليرمردان صحنه هايي آميخته از عشق و وظيفه مداري را در كنار تخصص، تعهد به تصوير كشند.
آتش نشانان چه در ميان شعله هاي آتش و چه در ميان ساير رويدادها از جمله غريق نجات، تصادفات و حوادث خانگي با 

سرعت عمل و دقت و با قبول صدمات جاني متعدد تلاش دارند تا به كالبد شهر و انسانها جاني تازه بخشند.
اينجانب فرا رسيدن ۷ مهرماه روز آتش نشان را به تمام آتش نش��انان و كاركنان سازمان آتش نشاني و خدمات ايمني 
شهرداري اصفهان تبريك عرض مي نمايم و ضمن سپاس و تشكر از خدمات و زحمات اين عزيزان، اميدوارم كه همواره 

پيروز، سلامت و پرسعادت باشند.

پیام دکتر سقائیان نژادشهردار اصفهان به مناسبت روز آتش نشان

آتش نشانان به کالبد شهر و انسان ها 
جاني تازه مي بخشند



 نشست مشترک مجلس و دولت
 سه شنبه هفته آینده برگزار می شود 

معاون نظ��ارت و هماهنگی معاونت پارلمان��ی رییس جمهور، با بیان 
اینکه نشست مشترک مجلس و دولت سه ش��نبه هفته آینده برگزار 
می شود، گفت: در این نشست با حضور روسای قوای مجریه و مقننه، 
وزرا و نمایندگان مجلس مسایل و مشکلات کشور به ویژه موضوعات 
اقتصادی بررس��ی می ش��ود.  مجید نصیرپورس��ردهایی از برگزاری 
نشست مش��ترک مجلس و دولت در هفته آینده خبر داد و گفت: این 
نشست احتمالا روز سه شنبه در محل مجلس شورای اسلامی برگزار 
می ش��ود. وی افزود: در این نشست با حضور روس��ای قوای مجریه و 
مقننه، وزرا و نمایندگان مجلس مس��ایل و مش��کلات کشور به ویژه 
موضوعات اقتصادی بررس��ی می ش��ود. معاون نظارت و هماهنگی 
معاونت پارلمانی رییس جمهورادامه داد:در این نشست نخست رییس 
مجلس و رییس جمهور و سپس تعدادی از وزرای دولت و نمایندگان 

مجلس به ارایه گزارش می پردازند 

 بررسی وضعیت اقتصادی کشور
 در جلسه غیرعلنی مجلس 

مجلس ش��ورای اس��لامی ،صبح دیروز )یکشنبه( جلس��ه غیر علنی 
تشکیل داد.  حسین سبحانی نیا خبر از برگزاری جلسه غیر علنی در 
مجلس شورای اسلامی جهت بررس��ی وضعیت اقتصاد و تورم کشور 
داد. عضو هیات ریسه مجلس در تشریح جلسه غیر علنی دیروز گفت: 
در این جلسه ارسلان فتحی پور،رییس کمیسیون اقتصادی مجلس 

شورای اسلامی گزارش وضعیت اقتصادی و نرخ تورم را ارائه کرد.

 موشک »یا علی« نخستین 
»کروز زمینی« سپاه

فرمانده نیروی هوافضای سپاه گفت: موش��ک کروز »یا علی«، اولین 
موشک کروز زمینی ساخت این نیروست.سردار امیرعلی حاجی زاده 
فرمانده نیروی هوافضای سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در خصوص 
موشک کروز با نام »یا علی« که طی ماه های اخیر و در جریان بازدید 
فرمانده معظم کل قوا از نمایشگاه دس��تاوردهای این نیرو به نمایش 
درآمد، گفت: این یک موشک کروز زمینی است که توسط هوافضای 
سپاه ساخته شده و علاوه بر آن، کروز زمینی دیگری نیز در وزارت دفاع 
ساخته شده است.حاجی زاده ادامه داد: موشک کروز »یاعلی« که از 
روی سکوهای زمینی شلیک می شود، قابلیت پرتاب از روی هواپیما 

را هم خواهد داشت.

ستاد مردمی آزادی قدس در حال 
شکل گیری است

رییس سازمان بسیج مستضعفین از شکل گیری ستاد مردمی آزادی 
قدس در آینده نزدیک خبر داد. سردار محمدرضا نقدی رییس سازمان 
بسیج مستضعفین در نشست خبری روز همبستگی با کودکان غزه با 
اشاره به حمله وحشیانه رژیم اشغالگر قدس به مردم غزه اظهار داشت:  
ما شاهد هستیم وقتی استکبار توانایی های خود را پایان یافته می بیند 
دست به جنایات وحشیانه می زند تا ثابت کند که خطرناک است و در 
غزه دیدید که آنها شروع به زدن مهدکودک ها،  مدارس و بیمارستان ها 
کردند.وی با اشاره به شکل گیری س��تادهای مردمی آزادی قدس در 
آینده ای نزدیک اظهار داش��ت: با توجه به حملات ددمنش��انه رژیم 
اشغالگر قدس به مردم غزه و نزدیکی روز حمایت از کودکان فلسطینی 
با مشورتی که با دوس��تان کمیته امداد داش��تیم تصمیم گرفته شد 

حمایت های مقدماتی برای بازسازی غزه انجام شود.

س��ردار س��رتیپ اس��ماعیل احمدی مقدم دی��روزدر همایش 
ملی پلیس و پیش��گیری اجتماعی از ج��رم با اش��اره به اینکه 
نی��روی انتظام��ی فقط نم��ی توان��د با مج��رم برخ��ورد کند، 
اف��زود: بای��د موضوع پیش��گیری و کاه��ش هزینه ه��ا در این 
زمینه نی��ز در اولوی��ت کاری نیروی انتظامی باش��د. وی گفت: 
پیش��گیری اجتماعی از جرم و کاه��ش منابع تولی��د جرم در 
جامع��ه گام مهمی اس��ت ک��ه بای��د برداریم. س��ردار احمدی 
مق��دم اف��زود: در ش��رایط عمومی جهانی ش��اهد گس��ترش 
 و رش��د تروریس��م هس��تیم و دس��ت ه��ای س��رویس ه��ای

 اطلاعاتی و قدرت های بزرگ در این زمینه قابل رویت است . وی 
گفت: فضای مجازی و مجموعه رس��انه ها )ماهواره( امروز بستر 
مناسبی برای توسعه جرایم شده است. فرمانده نیروی انتظامی 
افزود: مدرنیس��م امروز مترادف با زندگی غربی است و غربی ها 
تلاش می کنند تا بگوین��د اگر می خواهید تحول��ی در زندگی 
 داشته باشید باید از فرهنگ غربی استفاده کنید و غربی ها تلاش 
می کنند با هجوم رس��انه ای در هر ملتی فرهنگ غرب را تبلیغ 
 کنند. سردار احمدی مقدم گفت: یکی از موضوعاتی که غربی ها

 

به آن توج��ه دارند روابط جنس��ی و ازدواج اس��ت ک��ه با نگاه 
فمینیس��تی و حمایت از زنان به جایی موضوع را کشانده اند که 
امروز شاهد افزایش هزینه ازدواج بالا و در نتیجه ازدواج گریزی 
هستیم. وی با اشاره به اینکه استعمارگران حمایت عجیبی و غربی 
از مقوله جرم دارند، افزود: جنایتکاران از این موضوع حمایت می 
کنند و ش��اید در بحث داعش نیز کشته شدن شهروندشان یک 
فضاسازی باش��د و باید به این موضوع با دیده شک و تردید نگاه 
کرد. سردار احمدی مقدم گفت: امروز جامعه ما بسیار آگاه است 
و در چنین فضایی دستگاه های امنیتی و رسانه ای می خواهند 
جامعه را امن و از وقوع جرایم جلوگیری کنند. وی افزود: در نگاه 
گذشته دستگاه ها مجرم را هدف قرار می دادند اما نگاه فعلی این 
است که بسترهای جرم کجاست و ما نباید از ریشه ها و علت ها 
غافل شویم. فرمانده نیروی انتظامی گفت: اگر پلیس می خواهد 

در جامعه و در سطح بین المللی موفق باشد باید قدرت پیش بینی 
داشته باشد. سردار احمدی مقدم با اشاره به قدرت گفتمان سازی 
افزود: باید گفتمان در جامعه ایجاد کنیم و درخصوص شبکه های 
اجتماعی برخی خیال می کنند دولت می خواهد محدودسازی 
کند درحالیکه ایمن س��ازی با محدودس��ازی متفاوت اس��ت و 
محدودس��ازی با محروم س��ازی نیز متفاوت. وی گفت: ما باید 
مردم را قانع کنیم و اعتمادسازی کنیم که این موضوع مشکلات 
دارد و نیروی انتظامی خیر آنها را می خواهد که آسیب نبینند. 
سردار سرتیپ احمدی مقدم افزود: به روز بودن، پیشتاز بودن و 
مبارزه با فساد و تقویت نیروی انسانی درون سازمانی می تواند در 
پیشگیری از جرم موثر باشد. وی همچنین گفت: یکی از اقدامات 
دیگر مسئول سازی است و هر دستگاهی اگر وظیفه خودش را 
به درستی انجام دهد شاهد کاهش جرایم خواهیم بود.فرمانده 

نیروی انتظامی افزود: هر وقت مشکل اقتصادی داریم جرایم رو به 
 افزایش می رود و هر وقت اقتصاد رونق دارد جرایم کاهش می یابد

 سردار س��رتیپ احمدی مقدم گفت: معتاد مجرم نیست بلکه 
مریض است و اینکه انتقاد می شود که نیروی انتظامی این افراد 
را جمع نمی کند باید دستگاه های دیگر از جمله شهرداری ها و 
دستگاه های حمایتی وارد شوند تا این موضوع  ساماندهی کنند.

سردار احمدی مقدم فرمانده نیروی انتظامی تاکید کرد:

لزوم پیشگیری از جرم و کاهش منابع تولید جرم    
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ایــــــران

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

اخبــار کوتــاه

آیت الله هاشمی رفسنجانی:

آمریکایی ها معترفند بدون کمک ایران نمی توانند داعش را  از بین ببرند
رییس مجمع تشخیص مصلحت نظام با بیان اینکه ائتلاف علیه 
داعش قطعا شکس��ت می خورد، گفت: آمریکای��ی ها اعتراف 
کرده اند اگر ایران کمک نکند، این ائت��لاف نمی تواند داعش 

را از بین ببرد.
 به گزارش اصفهان زبیا به نقل از خبر گزاری جمهوری اسلامی ،

 آیت الله »اکبر هاشمی رفس��نجانی« دیروز یکشنبه در اولین 
همایش ملی »دفاع مقدس و دانش��گاه« افزود: بمباران هوایی 
نمی تواند یک گروهک تروریستی را از بین ببرد چرا که شاهدیم 

در چند روز اخیر داعش به س��مت کوبانی در مرز ترکیه حمله 
کرده است.وی اضافه کرد: دیشب هم نیروهای ائتلاف اطراف 
کوبانی را بمباران کرده ان��د تا این گروهک نتواند ش��هر را به 
تصرف درآورد اما با این حال قس��مت عمده شهر زیر خمپاره 

باران داعش است. 
هاشمی رفسنجانی اظهار داشت: خود غربی ها گزارش داده اند 
که از زمان حمله ائتلاف به داعش 235 نیروی جدید از جاهای 
دیگر به آنها پیوسته اند، مسلما اینگونه نمی شود با این گروهک 

رفتار کرد.وی حوادث اخیر در کشور عراق را یادآور شد تصریح 
کرد: در همین حوادث اخیر فقط اشاره ایران توانست مشکل را 
حل کند چرا که عراقی ها چندین ماه به دنبال تش��کیل دولت 
بودند و آمریکایی ها ه��م هر گونه کمک را به تش��کیل دولت 
فراگیر در عراق مش��روط ک��رده بودند که با اش��اره ایران این 

مشکل رفع شد.
عضو مجلس خبرگان رهبری خاطر نشان کرد: اگر اکنون میدان 
نبردی ش��کل می گیرد کار اصلی را ایرانی ها ب��ه عهده دارند 

البته نمی گویم که نیرو اعزام کرده ایم اما مش��اوره های ایران 
توانست سد موصل و ش��هر آمرلی را آزاد کند و آمریکایی ها به 
 خوبی می دانند که نمی توانند با بمباران هوایی این کار را انجام 

دهند.
هاشمی رفس��نجانی با بیان اینکه آنها می گویند که در ائتلاف 
ش��رکت کنید، تاکید کرد: ما می گوییم که ش��ما ما را تحریم 
 کردید و این نوعی دش��منی شما با ما اس��ت و ما در صف شما 

نمی گنجیم؛ ما کار خودمان را انجام می دهیم.

224 نماینده مجلس در بیانی��ه ای از مواضع روحانی رییس 
جمهور کشور در موضوعات مطروحه در سازمان ملل تقدیر 
و تشکر کردند.  به گزارش اصفهان زبیا به نقل از خبرگزاری 
خانه ملت، ضرغام صادقی در نشست علنی دیروز )یکشنبه( 
مجلس شورای اس��لامی بیانیه 224 نفر از نمایندگان را در 
حمایت از مواضع حس��ن روحانی رییس جمهور کشورمان 
در سفر به نیویورک و حضور در مجمع سالیانه سازمان ملل 

قرائت کرد.متن بیانیه بدین شرح است:
اکنون که س��فر حجت الاسلام والمس��لمین روحانی رییس 
جمهور محترم برای شرکت در مجمع عمومی سالانه سازمان 
ملل در نیویورک به پایان رس��یده اس��ت، جا دارد از مواضع 
متین و حق طلبانه ایشان در دفاع از حقوق ملت ایران به ویژه 
حق استفاده از انرژی صلح آمیز هسته ای سپاسگذاری کنیم. 
همچنین لازم است از مواضع ریاست محترم جمهور نسبت به 
مداخلات ناروای آمریکایی ها تحت عنوان ائتلاف ضدداعش 
در س��وریه و عراق و نمایش مضح��ک مبارزه با تروریس��م 
قدردانی کنیم.سخنان رییس جمهور که بیانگر عزم و اراده 

ملت مومن و متحد ایران در مقابله با خوی اس��تکبارطلبی 
سلطه گران است، حامل این پیام است که تحریم ها و تهدیدها 
نتوانسته  است رخنه ای در سنگر استوار ایستادگی این ملت 
بزرگ ایجاد کند. اظهارات س��خیف نخست وزیر انگلیس در 
مجمع عمومی س��ازمان ملل متحد نش��ان داد که روباه پیر 
انگلیس که مدت هاس��ت در مسیر استعمارگری دنباله روی 
بی اراده آمریکا و صهیونیس��م ش��ده اس��ت، هنوز واقعیت 
انقلاب اسلامی را درک نکرده و به میزان نفرت ملت ایران از 
انگلیس و به تعبیر دقیق و درست رهبر معظم انقلاب اسلامی 
انگلیس خبیث پی نبرده است.ما نمایندگان مجلس شورای 
اسلامی که امضاکننده این بیانیه هستیم، اظهارات زشت و 
موهن و مداخله جویانه نخس��ت وزیر انگلیس را قویاً محکوم 
می کنیم و اطمینان داریم که به فضل الهی ایران اس��لامی 
 راه امام راحل را در حفظ اس��تقلال ایران به رهبری حضرت

 آیت الله خامن��ه ای رهبر معظم انقلاب اس��لامی با صلابت و 
قدرت ادامه خواه��د داد و دولت و ملت در ای��ن راه متحد با 

یکدیگر به پیش خواهند رفت.

رییس کمیس��یون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس با بیان 
اینکه 1+5 بهتر اس��ت فرصت حصول به توافق نهایی با ایران را از 
دست ندهد، گفت: جمهوری اس��لامی ایران پس از پایان فرصت 
4 ماهه به فعالیت های هسته ای خود با سرعت بیشتری ادامه می 
دهد.  علاء الدین بروجردی درگفت وگو با خبرگزاری خانه ملت، 
درباره مذاکرات هس��ته ای میان ایران و1+5 در نیویورک، گفت: 
جمهوری اسلامی ایران ازابتدای مذاکرات تا کنون حداکثر انعطاف 
ممکن را درمقابل زیاده خواهی های غرب داشته است و اگر5+1 
فرصت حصول به توافقات نهایی را از دست بدهد یکبار دیگر دچار 
اشتباه  شده و این موضوع به طور قطع به نفع ایران خواهد بود؛ زیرا 
جمهوری اسلامی ایران گام های بلندتری را درچارچوب مقررات 
آژانس و عهدنام��ه ان پی تی برخواهد داش��ت، همچنین در این 
مس��یر توانمندی های خود را افزایش می دهد، زیرا این تکلیفی 
است که مجلس برای دولت ایجاد کرده که باید 20 هزارمگاوات 
انرژی هسته ای  تولید کند.نماینده مردم بروجرد درمجلس شورای 
اسلامی، ادامه داد: لازمه چنین امری این است که ایران از تعداد 
بیشتری سانتریفیوژ برخوردار باشد و به میزان بیشتری غنی سازی 

صورت گیرد، بنابراین اگر1+5 این فرصت را ازدست بدهد، ایران 
متضرر نشده و بلکه یکبار دیگر فرصت طلایی پیش روی جمهوری 
اس��لامی ایران قرار خواهد گرفت که گام های بلندتری بردارد، از 
سوی دیگر ایران به هیچ عنوان از منافع ملی خود در عرصه فعالیت 
های صلح آمیز هسته ای دست برنمی دارد.وی تصریح کرد: علت 
اینکه گفته می شود زمان برای حصول به توافق نهایی کوتاه است 
این موضوع می باش��د که طرف های مذاکره کنن��ده در نیمه راه 
هستند و زمان بسیاری برای پایان مدت 4 ماهه باقی نمانده است، 
بنابراین اگر غرب از این فرصت اس��تفاده نکند این زمان ازدست 
رفته و جمهوری اس��لامی ایران به فعالیت ه��ای صلح آمیز خود 
با سرعت بیش��تری ادامه می دهد.رییس کمیسیون امنیت ملی 
وسیاس��ت خارجی مجلس، افزود: حق غنی س��ازی شرط لازم 
هرگونه توافقی بوده و عملا غرب این حق را برای ایران قایل شده 
است، اما بحث واختلاف بر سر میزان ذخایر، تعداد سانتریفیوژها 
و توانمن��دی ایران در میزان غنی س��ازی اس��ت، ولی اصل غنی 
 س��ازی در ایران را 1+5 پذیرفته و این اصل در چارچوب عهدنامه

 ان پی تی تعریف شده است.

جمهوری
 اسلامی ایران 
به هیچ عنوان از 
منافع ملی
 خود در عرصه 
فعالیت های
 صلح آمیز
 هسته ای
 دست
 برنمی دارد

 از مواضع متین و 
حق طلبانه رییس 
جمهور در دفاع 
از حقوق ملت 
ایران به ویژه 
حق استفاده از 
انرژی صلح آمیز 
هسته ای 
سپاسگذاری 
کنیم

بروجردی رییس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس:  نمایندگان ملت در تقدیرازمواضع رییس دولت در امریکا تاکید کردند؛

غرب فرصت طلایی توافق با ایران را از دست ندهد سخنان روحانی بیانگر اراده ملت در مقابله سلطه گران 

رییس جمهوری عصر شنبه به وقت محلی )صبح دیروز یکشنبه 
به وقت تهران(، نیویورک را به مقصد آستاراخان در روسیه ترک 
کرد تا در چهارمین اجلاس سران کشورهای حاشیه دریای خزر 
شرکت کند. به گزارش اصفهان زبیا به نقل از پایگاه اطلاع رسانی 
ریاست جمهوری، ایران، روسیه، جمهوری آذربایجان، قزاقستان 
و ترکمنس��تان، پنج کش��ور حاش��یه دریای خزر هستند. سه 
اجلاس پیشین سران کشورهای حاشیه دریای خزر به ترتیب در 
ترکمنستان)عشق آباد - اردیبهشت ۸1(، ایران )تهران - مهرماه 
۸۶ ( و جمهوری آذربایجان)باکو - آبان ۸۹( برگزار شده است. در 
مراسم بدرقه حجت الاسلام و المس��لمین دکتر حسن روحانی 
در فرودگاه جان اف کندی نیویورک ، سفیر و معاون نمایندگی 
جمهوری اس��لامی ایران در س��ازمان ملل و جمعی از کارکنان 
این نمایندگی ، حضور داشتند. دکتر روحانی روز سه شنبه اول 
مهر ماه برای شرکت در شصت و نهمین اجلاس مجمع عمومی 
سازمان ملل متحد وارد نیویورک شده بود. رییس جمهوری در 
جریان س��فر پنج روزه خود به نیویورک ، علاوه بر سخنرانی در 
مجمع عمومی سازمان ملل متحد و سخنرانی در نشست سران 

در زمینه تغییرات آب و هوا، با سران کشورهای مختلف و مقامات 
نهادهای بین المللی از جمله دبیرکل سازمان ملل متحد و رییس 
شورای اروپایی دیدار و گفت و گو کرد. دکتر روحانی در جریان 
این س��فر با روس��ای جمهوری ترکیه، ونزوئلا، فرانسه، اتریش، 
اس��لوونی، بولیوی، س��وییس، عراق و گینه و همچنین نخست 
وزیران ژاپن، انگلیس، عراق، گرجستان و لبنان و وزیر امور خارجه 
آلمان دیدار کرد و درباره مهم ترین مسایل دوجانبه ، منطقه ای 
و بین المللی ب��ه بحث و تبادل نظر پرداخ��ت. رییس جمهوری 
همچنین طی نشست هایی جداگانه در جمع نخبگان سیاسی 
اندیش��کده های آمریکایی، اعضای اندیش��کده های آمریکایی، 
فعالان و صاحبنظران و سرمایه گذاران شرکت های آمریکایی، 
رهبران جوامع اسلامی آمریکا، ایرانیان مقیم آمریکا، کارآفرینان 
ایرانی مقیم آمریکا و اساتید و دانشجویان ایرانی مقیم این کشور 
حاضر شد و دیدگاه ها و مواضع جمهوری اسلامی ایران را تشریح 
کرد. دکتر روحانی در این سفر، ضمن گفت و گوی اختصاصی با 
شبکه های تلویزیونی Pbs و CNN ، طی نشستی مطبوعاتی در 
نیویورک به سوالات نمایندگان رسانه های بین المللی پاسخ داد.

وزیر امور خارجه روس��یه گفت: مذاکرات هسته ای ایران در 
مسیر درستی قرار دارد اما مس��ائل کلیدی برای دستیابی به 
توافق نهایی تا ضرب الاجل 24 نوامبر، باید حل شوند. سرگئی 
لاوروف، وزیر امور خارجه روسیه در گفت وگو با شبکه  خبری 
بلومبرگ در نیویورک در خصوص مذاکرات هسته ای ایران و 
گروه 1+5 گفت: حدود ۹5 درصد از راه حل نهایی مورد توافق 
قرار گرفته اس��ت اما 5 درصد باقی مانده شامل 2 یا 3 مساله 

بسیار مهم است.
 ایران و گروه 1+5 ش��امل آمریکا، روس��یه، چین، انگلیس، 
فرانسه و آلمان که مذاکرات خود را در حاشیه  اجلاس مجمع 
عمومی سازمان ملل در نیویورک برگزار کردند صبح روز شنبه 
در حالی که گفته می ش��ود پیشرفت ملموس��ی در مذاکرات 

حاصل نشده به کار خود پایان دادند. 
لاوروف همچنین اظهار کرد: روسیه پیشنهاداتی را برای حل 
اختلافات ارایه داده اس��ت که دیگر مذاکره کنندگان نظرات 
مثبتی نسبت به آنها داشته اند. وزیر امور خارجه روسیه ادامه 
داد: ما بر سر تمام موارد که نیازمند توجه بیشتری هستند به 

پیشرفت هایی رسیده ایم که بخش��ی از آن به دلیل ایده های 
جدیدی بوده است که روسیه آنها را مطرح کرده است. 

لاوروف بدون اشاره به جزییات پیشنهادات روسیه تاکید کرد: 
من اطمینان دارم که یک توافق نهایی در مورد س��طح غنی 

سازی ایران حاصل خواهد شد.
 اگرچ��ه حل موارد م��ورد اخت��لاف از نقطه نظ��ر اتخاذ یک 
تصمیم سیاسی برای سازش بسیار سخت است اما من به طور 

محتاطانه امیدوارم.
 وزیر امور خارجه روس��یه همچنین در این گفت و گو یاد آور 
شد: برای مبارزه با تروریسم در خاورمیانه لازم است که ایران 

و روسیه مشارکت داشته باشند. 
وی در ای��ن باره گف��ت: برای مقابله ب��ا داعش بای��د با ایران 
همکاری ک��رد. چون این کش��ور یکی از مخالف��ان قوی این 
گروه است. لاوروف افزود: چشم پوشی از ایران در جنگ علیه 
داعش و عدم دعوت از ایران برای همکاری به همان اندازه ای 
اشتباه است که با دولت س��وریه برای چنین کاری مشورت و 

همکاری نشود.

برای شرکت در اجلاس سران کشورهای حاشیه دریای خزر؛

دکتر روحانی نیویورک را به مقصد آستاراخان ترک کرد
لاوروف خبر داد:

پیشنهاد روسیه برای حل اختلافات ایران و 5+1

نشست مشترک مجلس و دولت سه 
شنبه هفته آینده برگزار می شود 

معاون نظ��ارت و هماهنگی معاونت پارلمان��ی رئیس جمهور، با بیان 
اینکه نشست مشترک مجلس و دولت سه ش��نبه هفته آینده برگزار 
می شود، گفت: در این نشست با حضور روسای قوای مجریه و مقننه، 
وزرا و نمایندگان مجلس مسائل و مشکلات کشور به ویژه موضوعات 
اقتصادی بررسی میشود.  مجید نصیرپورسردهایی از برگزاری نشست 
مش��ترک مجلس و دولت در هفته آینده خبر داد و گفت: این نشست 
احتمالا روز سه ش��نبه در محل مجلس شورای اس��لامی برگزار می 
شود. وی افزود: در این نشست با حضور روسای قوای مجریه و مقننه، 
وزرا و نمایندگان مجلس مسائل و مشکلات کشور به ویژه موضوعات 
اقتصادی بررسی میشود. معاون نظارت و هماهنگی معاونت پارلمانی 
رئیس جمهورادامه داد:در این نشست نخست رئیس مجلس و رئیس 
جمهور و سپس تعدادی از وزرای دولت و نمایندگان مجلس به ارائه 

گزارش می پردازند 

بررسی وضعیت اقتصادی کشور در 
جلسه غیرعلنی مجلس 

مجلس ش��ورای اس��لامی ،صبح دیروز )یکشنبه( جلس��ه غیر علنی 
تشکیل داد.  حسین سبحانی نیا خبر از برگزاری جلسه غیر علنی در 
مجلس شورای اسلامی جهت بررس��ی وضعیت اقتصاد و تورم کشور 
داد. عضو هیات ریسه مجلس در تشریح جلسه غیر علنی دیروز گفت: 
در این جلسه ارس��لان فتحی پور،رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس 

شورای اسلامی گزارش وضعیت اقتصادی و نرخ تورم را ارائه کرد.

موشک »یا علی« نخستین »کروز 
زمینی« سپاه

فرمانده نیروی هوافضای سپاه گفت: موش��ک کروز »یا علی«، اولین 
موشک کروز زمینی ساخت این نیروست.سردار امیرعلی حاجی زاده 
فرمانده نیروی هوافضای سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در خصوص 
موشک کروز با نام »یا علی« که طی ماههای اخیر و در جریان بازدید 
فرمانده معظم کل قوا از نمایشگاه دس��تاوردهای این نیرو به نمایش 
درآمد، گفت: این یک موشک کروز زمینی است که توسط هوافضای 
سپاه ساخته شده و علاوه بر آن، کروز زمینی دیگری نیز در وزارت دفاع 
ساخته شده است.حاجی زاده ادامه داد: موشک کروز »یاعلی« که از 
روی سکوهای زمینی شلیک می شود، قابلیت پرتاب از روی هواپیما 

را هم خواهد داشت.

ستاد مردمی آزادی قدس در حال 
شکل گیری است

رئیس سازمان بسیج مستضعفین از شکل گیری ستاد مردمی آزادی 
قدس در آینده نزدیک خبر داد. سردار محمدرضا نقدی رئیس سازمان 
بسیج مستضعفین در نشست خبری روز همبستگی با کودکان غزه با 
اشاره به حمله وحشیانه رژیم اشغالگر قدس به مردم غزه اظهار داشت:  
ما شاهد هستیم وقتی استکبار توانایی های خود را پایان یافته می بیند 
دست به جنایات وحشیانه می زند تا ثابت کند که خطرناک است و در 
غزه دیدید که آنها شروع به زدن مهدکودک ها،  مدارس و بیمارستان ها 
کردند.وی با اشاره به شکل گیری س��تادهای مردمی آزادی قدس در 
آینده ای نزدیک اظهار داش��ت: با توجه به حملات ددمنش��انه رژیم 
اشغالگر قدس به مردم غزه و نزدیکی روز حمایت از کودکان فلسطینی 
با مشورتی که با دوس��تان کمیته امداد داش��تیم تصمیم گرفته شد 

حمایت های مقدماتی برای بازسازی غزه انجام شود.

سردار سرتیپ اس��ماعیل احمدی مقدم دیروزدر همایش ملی 
پلیس و پیش��گیری اجتماعی از جرم با اش��اره به اینکه نیروی 
انتظامی فقط نمی تواند با مجرم برخورد کند، افزود: باید موضوع 
پیشگیری و کاهش هزینه ها در این زمینه نیز در اولویت کاری 
نیروی انتظامی باش��د. وی گفت: پیش��گیری اجتماعی از جرم 
و کاهش مناب��ع تولید جرم در جامعه گام مهمی اس��ت که باید 

برداریم. س��ردار احمدی مقدم افزود: در شرایط عمومی جهانی 
شاهد گسترش و رشد تروریس��م هستیم و دست های سرویس 
های اطلاعاتی و قدرت های بزرگ در این زمینه قابل رویت است . 
وی گفت: فضای مجازی و مجموعه رسانه ها )ماهواره( امروز بستر 
مناسبی برای توسعه جرایم شده است. فرمانده نیروی انتظامی 
افزود: مدرنیس��م امروز مترادف با زندگی غربی است و غربی ها 
تلاش می کنند تا بگویند اگر می خواهید تحولی در زندگی داشته 
باشید باید از فرهنگ غربی اس��تفاده کنید و غربی ها تلاش می 
کنند با هجوم رسانه ای در هر ملتی فرهنگ غرب را تبلیغ کنند. 
سردار احمدی مقدم گفت: یکی از موضوعاتی که غربی ها به آن 
توجه دارند روابط جنسی و ازدواج است که با نگاه فمینیستی و 
حمایت از زنان به جایی موضوع را کش��انده اند که امروز شاهد 
افزایش هزینه ازدواج بالا و در نتیجه ازدواج گریزی هستیم. وی با 

اشاره به اینکه استعمارگران حمایت عجیبی و غربی از مقوله جرم 
دارند، افزود: جنایتکاران از این موضوع حمایت می کنند و شاید 
در بحث داعش نیز کشته شدن شهروندشان یک فضاسازی باشد 
و باید به این موضوع با دیده شک و تردید نگاه کرد. سردار احمدی 
مقدم گفت: امروز جامعه ما بسیار آگاه است و در چنین فضایی 
دستگاه های امنیتی و رس��انه ای می خواهند جامعه را امن و از 
وقوع جرایم جلوگیری کنند. وی افزود: در نگاه گذشته دستگاه ها 
مجرم را هدف قرار می دادند اما نگاه فعلی این است که بسترهای 
جرم کجاست و ما نباید از ریشه ها و علت ها غافل شویم. فرمانده 
نیروی انتظامی گفت: اگر پلیس می خواهد در جامعه و در سطح 
بین المللی موفق باشد باید قدرت پیش بینی داشته باشد. سردار 
احمدی مقدم با اشاره به قدرت گفتمان سازی افزود: باید گفتمان 
در جامعه ایجاد کنیم و درخصوص شبکه های اجتماعی برخی 

خیال می کنند دولت می خواهد محدودس��ازی کند درحالیکه 
ایمن سازی با محدودس��ازی متفاوت اس��ت و محدودسازی با 
محروم سازی نیز متفاوت. وی گفت: ما باید مردم را قانع کنیم و 
اعتمادسازی کنیم که این موضوع مشکلات دارد و نیروی انتظامی 
خیر آنها را می خواهد که آسیب نبینند. سردار سرتیپ احمدی 
مقدم افزود: به روز بودن، پیشتاز بودن و مبارزه با فساد و تقویت 
نیروی انسانی درون سازمانی می تواند در پیشگیری از جرم موثر 
باش��د. وی همچنین گفت: یکی از اقدامات دیگر مسئول سازی 
است و هر دستگاهی اگر وظیفه خودش را به درستی انجام دهد 

شاهد کاهش جرایم خواهیم بود.
فرمانده نیروی انتظامی افزود: هر وقت مش��کل اقتصادی داریم 
جرایم رو به افزایش می رود و هر وقت اقتصاد رونق دارد جرایم 
کاهش می یابد. سردار سرتیپ احمدی مقدم گفت: معتاد مجرم 
نیست بلکه مریض است و اینکه انتقاد می شود که نیروی انتظامی 
این اف��راد را جمع نمی کند باید دس��تگاه های دیگ��ر از جمله 
شهرداری ها و دس��تگاه های حمایتی وارد شوند تا این موضوع  

ساماندهی کنند.

سردار احمدی مقدم فرمانده نیروی انتظامی تاکید کرد:

لزوم پیشگیری از جرم و کاهش منابع تولید جرم    
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ایــــــران

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

اخبــار کوتــاه

آیت الله هاشمی رفسنجانی:

آمریکایی ها معترفند بدون کمک ایران نمی توانند داعش را  از بین ببرند
رییس مجمع تشخیص مصلحت نظام با بیان اینکه ائتلاف علیه 
داعش قطعا شکس��ت می خورد، گفت: آمریکای��ی ها اعتراف 
کرده اند اگر ایران کمک نکند، این ائت��لاف نمی تواند داعش 

را از بین ببرد.
به گزارش اصفهان زبیا به نقل از خبر گزاری جمهوری اسلامی 
، آیت الله »اکبر هاشمی رفس��نجانی« دیروز یکشنبه در اولین 
همایش ملی »دفاع مقدس و دانش��گاه« افزود: بمباران هوایی 
نمی تواند یک گروهک تروریستی را از بین ببرد چرا که شاهدیم 

در چند روز اخیر داعش به س��مت کوبانی در مرز ترکیه حمله 
کرده است.وی اضافه کرد: دیشب هم نیروهای ائتلاف اطراف 
کوبانی را بمباران کرده ان��د تا این گروهک نتواند ش��هر را به 
تصرف درآورد اما با این حال قس��مت عمده شهر زیر خمپاره 

باران داعش است. 
هاشمی رفسنجانی اظهار داشت: خود غربی ها گزارش داده اند 
که از زمان حمله ائتلاف به داعش 235 نیروی جدید از جاهای 
دیگر به آنها پیوسته اند، مسلما اینگونه نمی شود با این گروهک 

رفتار کرد.وی حوادث اخیر در کشور عراق را یادآور شد تصریح 
کرد: در همین حوادث اخیر فقط اشاره ایران توانست مشکل را 
حل کند چرا که عراقی ها چندین ماه به دنبال تش��کیل دولت 
بودند و آمریکایی ها ه��م هر گونه کمک را به تش��کیل دولت 
فراگیر در عراق مش��روط ک��رده بودند که با اش��اره ایران این 

مشکل رفع شد.
عضو مجلس خبرگان رهبری خاطر نشان کرد: اگر اکنون میدان 
نبردی ش��کل می گیرد کار اصلی را ایرانی ها ب��ه عهده دارند 

البته نمی گویم که نیرو اعزام کرده ایم اما مش��اوره های ایران 
توانست سد موصل و ش��هر آمرلی را آزاد کند و آمریکایی ها به 
 خوبی می دانند که نمی توانند با بمباران هوایی این کار را انجام 

دهند.
هاشمی رفس��نجانی با بیان اینکه آنها می گویند که در ائتلاف 
ش��رکت کنید، تاکید کرد: ما می گوییم که ش��ما ما را تحریم 
کردید و این نوعی دشمنی شما با ما است و ما در صف شما نمی 

گنجیم؛ ما کار خودمان را انجام می دهیم.

شرکت مهندسی نیک اندیش- وابسته به شهرداری اصفهان 

شرکت مهندسی نیک اندیش در نظر دارد تعدادی راننده با خودروهای سمند، پژو 405 و تندر 90 مدل سال 1388 به بالا با شرایط ذیل بکارگیری نماید. 
)افرادی که دارای کارت شهری می باشند در اولویت قرار دارند. (

1- دارا بودن گواهینامه پایه دو 
2- اسناد خودرو به نام راننده باشد 

3- دارا بودن بیمه نامه با اعتبار حداقل 10 ماه 
4- متاهل 

متقاضیان جهت ثبت نام در ساعات اداری تا تاریخ 93/07/17 با شماره تلفن های 
32204950 و 32202217 تماس گیرند.  رستوران موزه

اصفهان  خیابان امیرکبیر  

  سفارشات: 09133083751
  رزرو: 031-33874400

بدینوسیله به اطلاع اعضای محترم شرکت تعاونی مصرف دانشگاه 
آزاد اسلامی واحد خوراس��گان) اصفهان (می رس��اند که جلسه 
مجمع عمومی فوق العاده نوبت اول این شرکت تعاونی راس ساعت 
13:30 روز یکش��نبه مورخ 93/07/20 در محل تالار امیرکبیر 
واقع در خیابان جی – بلوار ارغوانیه- دانشگاه آزاد اسلامی واحد 

اصفهان )خوراسگان( تشکیل می گردد. 
لذا از کلیه اعضاء دعوت می شود راس ساعت مقرر در محل مذکور 

حضور بهم رسانند و یا وکیل/ نماینده خود را کتباً معرفی نمایند.
دستور جلسه:

1- تصویب اساسنامه جدید شرکت تعاونی 
هیات مدیره شرکت تعاونی مصرف کارکنان  دانشگاه آزاد اصفهان) خوراسگان( 

آگهی دعوت مجمع عمومی فوق العاده نوبت اول 

آگهی بکارگیری راننده استیجاری با خودرو

224 نماینده مجلس در بیانی��ه ای از مواضع روحانی رئیس 
جمهور کشور در موضوعات مطروحه در سازمان ملل تقدیر 
و تشکر کردند.  به گزارش اصفهان زبیا به نقل از خبرگزاری 
خانه ملت، ضرغام صادقی در نشست علنی دیروز )یکشنبه( 
مجلس شورای اس��لامی بیانیه 224 نفر از نمایندگان را در 
حمایت از مواضع حس��ن روحانی رئیس جمهور کشورمان 
در سفر به نیویورک و حضور در مجمع سالیانه سازمان ملل 

قرائت کرد.متن بیانیه بدین شرح است:
اکنون که س��فر حجت الاسلام والمس��لمین روحانی رئیس 
جمهور محترم برای شرکت در مجمع عمومی سالانه سازمان 
ملل در نیویورک به پایان رس��یده اس��ت، جا دارد از مواضع 
متین و حق طلبانه ایشان در دفاع از حقوق ملت ایران به ویژه 
حق استفاده از انرژی صلح آمیز هسته ای سپاسگذاری کنیم. 
همچنین لازم است از مواضع ریاست محترم جمهور نسبت به 
مداخلات ناروای آمریکایی ها تحت عنوان ائتلاف ضدداعش 
در س��وریه و عراق و نمایش مضح��ک مبارزه با تروریس��م 
قدردانی کنیم.س��خنان رئیس جمهور که بیانگر عزم و اراده 

ملت مومن و متحد ایران در مقابله با خوی اس��تکبارطلبی 
سلطه گران است، حامل این پیام است که تحریم ها و تهدیدها 
نتوانسته  است رخنه ای در سنگر استوار ایستادگی این ملت 
بزرگ ایجاد کند. اظهارات س��خیف نخست وزیر انگلیس در 
مجمع عمومی س��ازمان ملل متحد نش��ان داد که روباه پیر 
انگلیس که مدتهاس��ت در مسیر اس��تعمارگری دنباله روی 
بی اراده آمریکا و صهیونیسم شده است، هنوز واقعیت انقلاب 
اسلامی را درک نکرده و به میزان نفرت ملت ایران از انگلیس 
و به تعبیر دقیق و درست رهبر معظم انقلاب اسلامی انگلیس 
خبیث پی نبرده است.ما نمایندگان مجلس شورای اسلامی 
که امضاکننده این بیانیه هستیم، اظهارات زشت و موهن و 
مداخله جویانه نخست وزیر انگلیس را قویاً محکوم می کنیم 
و اطمینان داریم که به فض��ل الهی ایران اس��لامی راه امام 
راحل را در حفظ اس��تقلال ایران به رهبری حضرت آیت الله 
خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی با صلابت و قدرت ادامه 
خواهد داد و دولت و ملت در این راه متحد با یکدیگر به پیش 

خواهند رفت.

رئیس کمیس��یون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس با بیان 
اینکه 1+5 بهتر اس��ت فرصت حصول به توافق نهایی با ایران را از 
دست ندهد، گفت: جمهوری اس��لامی ایران پس از پایان فرصت 
4 ماهه به فعالیت های هسته ای خود با س��رعت بیشتری ادامه 
می دهد.  علاء الدین بروجردی درگف��ت وگو با خبرگزاری خانه 
ملت، درباره مذاکرات هس��ته ای میان ایران و1+5 در نیویورک، 
گفت: جمهوری اسلامی ایران ازابتدای مذاکرات تا کنون حداکثر 
انعطاف ممکن را درمقابل زیاده خواهی های غرب داشته است و 
اگر1+5 فرصت حصول به توافقات نهایی را از دس��ت بدهد یکبار 
دیگر دچار اشتباه  ش��ده و این موضوع به طور قطع به نفع ایران 
خواهد بود؛ زیرا جمهوری اس��لامی ایران گام ه��ای بلندتری را 
درچارچوب مقررات آژانس و عهدنامه ان پی تی برخواهد داشت، 
همچنین در این مس��یر توانمندی های خود را افزایش می دهد، 
زیرا این تکلیفی است که مجلس برای دولت ایجاد کرده که باید 
20 هزارمگاوات انرژی هسته ای  تولید کند.نماینده مردم بروجرد 
درمجلس شورای اسلامی، ادامه داد: لازمه چنین امری این است 
که ایران از تعداد بیشتری سانتریفیوژ برخوردار باشد و به میزان 

بیشتری غنی سازی صورت گیرد، بنابراین اگر1+5 این فرصت را 
ازدست بدهد، ایران متضرر نشده و بلکه یکبار دیگر فرصت طلایی 
پیش روی جمهوری اسلامی ایران قرار خواهد گرفت که گام های 
بلندتری بردارد، از س��وی دیگر ایران به هیچ عنوان از منافع ملی 
خود در عرصه فعالیت های صلح آمیز هسته ای دست برنمی دارد.

وی تصریح کرد: علت اینکه گفته می ش��ود زمان برای حصول به 
توافق نهایی کوتاه است این موضوع می باشد که طرف های مذاکره 
کننده در نیمه راه هستند و زمان بسیاری برای پایان مدت 4 ماهه 
باقی نمانده است، بنابراین اگر غرب از این فرصت استفاده نکند این 
زمان ازدست رفته و جمهوری اسلامی ایران به فعالیت های صلح 
آمیز خود با سرعت بیشتری ادامه می دهد.رئیس کمیسیون امنیت 
ملی وسیاست خارجی مجلس، افزود: حق غنی سازی شرط لازم 
هرگونه توافقی بوده و عملا غرب این حق را برای ایران قائل شده 
است، اما بحث واختلاف بر سر میزان ذخایر، تعداد سانتریفیوژها و 
توانمندی ایران در میزان غنی سازی است، ولی اصل غنی سازی 
در ایران را 1+5 پذیرفته و ای��ن اصل در چارچوب عهدنامه ان پی 

تی تعریف شده است.

??????? ???????

بروجردی رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس:  نقدیرنمایندگان ملت ازمواضع رئیس دولت در امریکا؛

غرب فرصت طلایی توافق با ایران را از دست ندهد سخنان دکترروحانی بیانگر اراده ملت در مقابله 

رییس جمهوری عصر شنبه به وقت محلی )صبح دیروز یکشنبه 
به وقت تهران(، نیویورک را به مقصد آستاراخان در روسیه ترک 
کرد تا در چهارمین اجلاس سران کشورهای حاشیه دریای خزر 
شرکت کند. به گزارش اصفهان زبیا به نقل از پایگاه اطلاع رسانی 
ریاست جمهوری، ایران، روسیه، جمهوری آذربایجان، قزاقستان 
و ترکمنس��تان، پنج کش��ور حاش��یه دریای خزر هستند. سه 
اجلاس پیشین سران کشورهای حاشیه دریای خزر به ترتیب در 
ترکمنستان)عشق آباد - اردیبهشت ۸1(، ایران )تهران - مهرماه 
۸۶ ( و جمهوری آذربایجان)باکو - آبان ۸۹( برگزار شده است. در 
مراسم بدرقه حجت الاسلام و المس��لمین دکتر حسن روحانی 
در فرودگاه جان اف کندی نیویورک ، سفیر و معاون نمایندگی 
جمهوری اس��لامی ایران در س��ازمان ملل و جمعی از کارکنان 
این نمایندگی ، حضور داشتند. دکتر روحانی روز سه شنبه اول 
مهر ماه برای شرکت در شصت و نهمین اجلاس مجمع عمومی 
سازمان ملل متحد وارد نیویورک شده بود. رییس جمهوری در 
جریان س��فر پنج روزه خود به نیویورک ، علاوه بر سخنرانی در 
مجمع عمومی سازمان ملل متحد و سخنرانی در نشست سران 

در زمینه تغییرات آب و هوا، با سران کشورهای مختلف و مقامات 
نهادهای بین المللی از جمله دبیرکل سازمان ملل متحد و رییس 
شورای اروپایی دیدار و گفت و گو کرد. دکتر روحانی در جریان 
این س��فر با روس��ای جمهوری ترکیه، ونزوئلا، فرانسه، اتریش، 
اس��لوونی، بولیوی، س��وییس، عراق و گینه و همچنین نخست 
وزیران ژاپن، انگلیس، عراق، گرجستان و لبنان و وزیر امور خارجه 
آلمان دیدار کرد و درباره مهمترین مسایل دوجانبه ، منطقه ای 
و بین المللی ب��ه بحث و تبادل نظر پرداخ��ت. رییس جمهوری 
همچنین طی نشست هایی جداگانه در جمع نخبگان سیاسی 
اندیش��کده های آمریکایی، اعضای اندیش��کده های آمریکایی، 
فعالان و صاحبنظران و سرمایه گذاران شرکت های آمریکایی، 
رهبران جوامع اسلامی آمریکا، ایرانیان مقیم آمریکا، کارآفرینان 
ایرانی مقیم آمریکا و اساتید و دانشجویان ایرانی مقیم این کشور 
حاضر شد و دیدگاه ها و مواضع جمهوری اسلامی ایران را تشریح 
کرد. دکتر روحانی در این سفر، ضمن گفت و گوی اختصاصی با 
شبکه های تلویزیونی Pbs و CNN ، طی نشستی مطبوعاتی در 
نیویورک به سوالات نمایندگان رسانه های بین المللی پاسخ داد.

وزیر امور خارجه روس��یه گفت: مذاکرات هسته ای ایران در 
مسیر درستی قرار دارد اما مس��ائل کلیدی برای دستیابی به 
توافق نهایی تا ضرب الاجل 24 نوامبر، باید حل شوند. سرگئی 
لاوروف، وزیر امور خارجه روسیه در گفت وگو با شبکه  خبری 
بلومبرگ در نیویورک در خصوص مذاکرات هسته ای ایران و 
گروه 1+5 گفت: حدود ۹5 درصد از راه حل نهایی مورد توافق 
قرار گرفته اس��ت اما 5 درصد باقی مانده شامل 2 یا 3 مساله 

بسیار مهم است.
 ایران و گروه 1+5 ش��امل آمریکا، روس��یه، چین، انگلیس، 
فرانسه و آلمان که مذاکرات خود را در حاشیه  اجلاس مجمع 
عمومی سازمان ملل در نیویورک برگزار کردند صبح روز شنبه 
در حالی که گفته می ش��ود پیشرفت ملموس��ی در مذاکرات 

حاصل نشده به کار خود پایان دادند. 
لاوروف همچنین اظهار کرد: روسیه پیشنهاداتی را برای حل 
اختلافات ارائه داده اس��ت که دیگر مذاکره کنندگان نظرات 
مثبتی نسبت به آنها داشته اند. وزیر امور خارجه روسیه ادامه 
داد: ما بر سر تمام موارد که نیازمند توجه بیشتری هستند به 

پیشرفت هایی رسیده ایم که بخش��ی از آن به دلیل ایده های 
جدیدی بوده است که روسیه آنها را مطرح کرده است. 

لاوروف بدون اشاره به جزییات پیشنهادات روسیه تاکید کرد: 
من اطمینان دارم که یک توافق نهایی در مورد س��طح غنی 

سازی ایران حاصل خواهد شد.
 اگرچ��ه حل موارد م��ورد اخت��لاف از نقطه نظ��ر اتخاذ یک 
تصمیم سیاسی برای سازش بسیار سخت است اما من به طور 

محتاطانه امیدوارم.
 وزیر امور خارجه روس��یه همچنین در این گفت و گو یاد آور 
شد: برای مبارزه با تروریسم در خاورمیانه لازم است که ایران 

و روسیه مشارکت داشته باشند. 
وی در ای��ن باره گف��ت: برای مقابله ب��ا داعش بای��د با ایران 
همکاری ک��رد. چون این کش��ور یکی از مخالف��ان قوی این 
گروه است. لاوروف افزود: چشم پوشی از ایران در جنگ علیه 
داعش و عدم دعوت از ایران برای همکاری به همان اندازه ای 
اشتباه است که با دولت س��وریه برای چنین کاری مشورت و 

همکاری نشود.

برای شرکت در اجلاس سران کشورهای حاشیه دریای خزر؛

دکتر روحانی نیویورک را به مقصد آستاراخان ترک کرد
لاوروف خبر داد

پیشنهاد روسیه برای حل اختلافات ایران و 5+1

نشست مشترک مجلس و دولت سه 
شنبه هفته آینده برگزار می شود 

معاون نظ��ارت و هماهنگی معاونت پارلمان��ی رئیس جمهور، با بیان 
اینکه نشست مشترک مجلس و دولت سه ش��نبه هفته آینده برگزار 
می شود، گفت: در این نشست با حضور روسای قوای مجریه و مقننه، 
وزرا و نمایندگان مجلس مسائل و مشکلات کشور به ویژه موضوعات 
اقتصادی بررسی میشود.  مجید نصیرپورسردهایی از برگزاری نشست 
مش��ترک مجلس و دولت در هفته آینده خبر داد و گفت: این نشست 
احتمالا روز سه ش��نبه در محل مجلس شورای اس��لامی برگزار می 
شود. وی افزود: در این نشست با حضور روسای قوای مجریه و مقننه، 
وزرا و نمایندگان مجلس مسائل و مشکلات کشور به ویژه موضوعات 
اقتصادی بررسی میشود. معاون نظارت و هماهنگی معاونت پارلمانی 
رئیس جمهورادامه داد:در این نشست نخست رئیس مجلس و رئیس 
جمهور و سپس تعدادی از وزرای دولت و نمایندگان مجلس به ارائه 

گزارش می پردازند 

بررسی وضعیت اقتصادی کشور در 
جلسه غیرعلنی مجلس 

مجلس ش��ورای اس��لامی ،صبح دیروز )یکشنبه( جلس��ه غیر علنی 
تشکیل داد.  حسین سبحانی نیا خبر از برگزاری جلسه غیر علنی در 
مجلس شورای اسلامی جهت بررس��ی وضعیت اقتصاد و تورم کشور 
داد. عضو هیات ریسه مجلس در تشریح جلسه غیر علنی دیروز گفت: 
در این جلسه ارس��لان فتحی پور،رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس 

شورای اسلامی گزارش وضعیت اقتصادی و نرخ تورم را ارائه کرد.

موشک »یا علی« نخستین »کروز 
زمینی« سپاه

فرمانده نیروی هوافضای سپاه گفت: موش��ک کروز »یا علی«، اولین 
موشک کروز زمینی ساخت این نیروست.سردار امیرعلی حاجی زاده 
فرمانده نیروی هوافضای سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در خصوص 
موشک کروز با نام »یا علی« که طی ماههای اخیر و در جریان بازدید 
فرمانده معظم کل قوا از نمایشگاه دس��تاوردهای این نیرو به نمایش 
درآمد، گفت: این یک موشک کروز زمینی است که توسط هوافضای 
سپاه ساخته شده و علاوه بر آن، کروز زمینی دیگری نیز در وزارت دفاع 
ساخته شده است.حاجی زاده ادامه داد: موشک کروز »یاعلی« که از 
روی سکوهای زمینی شلیک می شود، قابلیت پرتاب از روی هواپیما 

را هم خواهد داشت.

ستاد مردمی آزادی قدس در حال 
شکل گیری است

رئیس سازمان بسیج مستضعفین از شکل گیری ستاد مردمی آزادی 
قدس در آینده نزدیک خبر داد. سردار محمدرضا نقدی رئیس سازمان 
بسیج مستضعفین در نشست خبری روز همبستگی با کودکان غزه با 
اشاره به حمله وحشیانه رژیم اشغالگر قدس به مردم غزه اظهار داشت:  
ما شاهد هستیم وقتی استکبار توانایی های خود را پایان یافته می بیند 
دست به جنایات وحشیانه می زند تا ثابت کند که خطرناک است و در 
غزه دیدید که آنها شروع به زدن مهدکودک ها،  مدارس و بیمارستان ها 
کردند.وی با اشاره به شکل گیری س��تادهای مردمی آزادی قدس در 
آینده ای نزدیک اظهار داش��ت: با توجه به حملات ددمنش��انه رژیم 
اشغالگر قدس به مردم غزه و نزدیکی روز حمایت از کودکان فلسطینی 
با مشورتی که با دوس��تان کمیته امداد داش��تیم تصمیم گرفته شد 

حمایت های مقدماتی برای بازسازی غزه انجام شود.

سردار سرتیپ اس��ماعیل احمدی مقدم دیروزدر همایش ملی 
پلیس و پیش��گیری اجتماعی از جرم با اش��اره به اینکه نیروی 
انتظامی فقط نمی تواند با مجرم برخورد کند، افزود: باید موضوع 
پیشگیری و کاهش هزینه ها در این زمینه نیز در اولویت کاری 
نیروی انتظامی باش��د. وی گفت: پیش��گیری اجتماعی از جرم 
و کاهش مناب��ع تولید جرم در جامعه گام مهمی اس��ت که باید 

برداریم. س��ردار احمدی مقدم افزود: در شرایط عمومی جهانی 
شاهد گسترش و رشد تروریس��م هستیم و دست های سرویس 
های اطلاعاتی و قدرت های بزرگ در این زمینه قابل رویت است . 
وی گفت: فضای مجازی و مجموعه رسانه ها )ماهواره( امروز بستر 
مناسبی برای توسعه جرایم شده است. فرمانده نیروی انتظامی 
افزود: مدرنیس��م امروز مترادف با زندگی غربی است و غربی ها 
تلاش می کنند تا بگویند اگر می خواهید تحولی در زندگی داشته 
باشید باید از فرهنگ غربی اس��تفاده کنید و غربی ها تلاش می 
کنند با هجوم رسانه ای در هر ملتی فرهنگ غرب را تبلیغ کنند. 
سردار احمدی مقدم گفت: یکی از موضوعاتی که غربی ها به آن 
توجه دارند روابط جنسی و ازدواج است که با نگاه فمینیستی و 
حمایت از زنان به جایی موضوع را کش��انده اند که امروز شاهد 
افزایش هزینه ازدواج بالا و در نتیجه ازدواج گریزی هستیم. وی با 

اشاره به اینکه استعمارگران حمایت عجیبی و غربی از مقوله جرم 
دارند، افزود: جنایتکاران از این موضوع حمایت می کنند و شاید 
در بحث داعش نیز کشته شدن شهروندشان یک فضاسازی باشد 
و باید به این موضوع با دیده شک و تردید نگاه کرد. سردار احمدی 
مقدم گفت: امروز جامعه ما بسیار آگاه است و در چنین فضایی 
دستگاه های امنیتی و رس��انه ای می خواهند جامعه را امن و از 
وقوع جرایم جلوگیری کنند. وی افزود: در نگاه گذشته دستگاه ها 
مجرم را هدف قرار می دادند اما نگاه فعلی این است که بسترهای 
جرم کجاست و ما نباید از ریشه ها و علت ها غافل شویم. فرمانده 
نیروی انتظامی گفت: اگر پلیس می خواهد در جامعه و در سطح 
بین المللی موفق باشد باید قدرت پیش بینی داشته باشد. سردار 
احمدی مقدم با اشاره به قدرت گفتمان سازی افزود: باید گفتمان 
در جامعه ایجاد کنیم و درخصوص شبکه های اجتماعی برخی 

خیال می کنند دولت می خواهد محدودس��ازی کند درحالیکه 
ایمن سازی با محدودس��ازی متفاوت اس��ت و محدودسازی با 
محروم سازی نیز متفاوت. وی گفت: ما باید مردم را قانع کنیم و 
اعتمادسازی کنیم که این موضوع مشکلات دارد و نیروی انتظامی 
خیر آنها را می خواهد که آسیب نبینند. سردار سرتیپ احمدی 
مقدم افزود: به روز بودن، پیشتاز بودن و مبارزه با فساد و تقویت 
نیروی انسانی درون سازمانی می تواند در پیشگیری از جرم موثر 
باش��د. وی همچنین گفت: یکی از اقدامات دیگر مسئول سازی 
است و هر دستگاهی اگر وظیفه خودش را به درستی انجام دهد 

شاهد کاهش جرایم خواهیم بود.
فرمانده نیروی انتظامی افزود: هر وقت مش��کل اقتصادی داریم 
جرایم رو به افزایش می رود و هر وقت اقتصاد رونق دارد جرایم 
کاهش می یابد. سردار سرتیپ احمدی مقدم گفت: معتاد مجرم 
نیست بلکه مریض است و اینکه انتقاد می شود که نیروی انتظامی 
این اف��راد را جمع نمی کند باید دس��تگاه های دیگ��ر از جمله 
شهرداری ها و دس��تگاه های حمایتی وارد شوند تا این موضوع  

ساماندهی کنند.

سردار احمدی مقدم فرمانده نیروی انتظامی تاکید کرد:

لزوم پیشگیری از جرم و کاهش منابع تولید جرم    
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ایــــــران

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

اخبــار کوتــاه

آیت الله هاشمی رفسنجانی:

آمریکایی ها معترفند بدون کمک ایران نمی توانند داعش را  از بین ببرند
رییس مجمع تشخیص مصلحت نظام با بیان اینکه ائتلاف علیه 
داعش قطعا شکس��ت می خورد، گفت: آمریکای��ی ها اعتراف 
کرده اند اگر ایران کمک نکند، این ائت��لاف نمی تواند داعش 

را از بین ببرد.
به گزارش اصفهان زبیا به نقل از خبر گزاری جمهوری اسلامی 
، آیت الله »اکبر هاشمی رفس��نجانی« دیروز یکشنبه در اولین 
همایش ملی »دفاع مقدس و دانش��گاه« افزود: بمباران هوایی 
نمی تواند یک گروهک تروریستی را از بین ببرد چرا که شاهدیم 

در چند روز اخیر داعش به س��مت کوبانی در مرز ترکیه حمله 
کرده است.وی اضافه کرد: دیشب هم نیروهای ائتلاف اطراف 
کوبانی را بمباران کرده ان��د تا این گروهک نتواند ش��هر را به 
تصرف درآورد اما با این حال قس��مت عمده شهر زیر خمپاره 

باران داعش است. 
هاشمی رفسنجانی اظهار داشت: خود غربی ها گزارش داده اند 
که از زمان حمله ائتلاف به داعش 235 نیروی جدید از جاهای 
دیگر به آنها پیوسته اند، مسلما اینگونه نمی شود با این گروهک 

رفتار کرد.وی حوادث اخیر در کشور عراق را یادآور شد تصریح 
کرد: در همین حوادث اخیر فقط اشاره ایران توانست مشکل را 
حل کند چرا که عراقی ها چندین ماه به دنبال تش��کیل دولت 
بودند و آمریکایی ها ه��م هر گونه کمک را به تش��کیل دولت 
فراگیر در عراق مش��روط ک��رده بودند که با اش��اره ایران این 

مشکل رفع شد.
عضو مجلس خبرگان رهبری خاطر نشان کرد: اگر اکنون میدان 
نبردی ش��کل می گیرد کار اصلی را ایرانی ها ب��ه عهده دارند 

البته نمی گویم که نیرو اعزام کرده ایم اما مش��اوره های ایران 
توانست سد موصل و ش��هر آمرلی را آزاد کند و آمریکایی ها به 
 خوبی می دانند که نمی توانند با بمباران هوایی این کار را انجام 

دهند.
هاشمی رفس��نجانی با بیان اینکه آنها می گویند که در ائتلاف 
ش��رکت کنید، تاکید کرد: ما می گوییم که ش��ما ما را تحریم 
کردید و این نوعی دشمنی شما با ما است و ما در صف شما نمی 

گنجیم؛ ما کار خودمان را انجام می دهیم.

شرکت مهندسی نیک اندیش- وابسته به شهرداری اصفهان 

شرکت مهندسی نیک اندیش در نظر دارد تعدادی راننده با خودروهای سمند، پژو 405 و تندر 90 مدل سال 1388 به بالا با شرایط ذیل بکارگیری نماید. 
)افرادی که دارای کارت شهری می باشند در اولویت قرار دارند. (

1- دارا بودن گواهینامه پایه دو 
2- اسناد خودرو به نام راننده باشد 

3- دارا بودن بیمه نامه با اعتبار حداقل 10 ماه 
4- متاهل 

متقاضیان جهت ثبت نام در ساعات اداری تا تاریخ 93/07/17 با شماره تلفن های 
32204950 و 32202217 تماس گیرند.  رستوران موزه

اصفهان  خیابان امیرکبیر  

  سفارشات: 09133083751
  رزرو: 031-33874400

بدینوسیله به اطلاع اعضای محترم شرکت تعاونی مصرف دانشگاه 
آزاد اسلامی واحد خوراس��گان) اصفهان (می رس��اند که جلسه 
مجمع عمومی فوق العاده نوبت اول این شرکت تعاونی راس ساعت 
13:30 روز یکش��نبه مورخ 93/07/20 در محل تالار امیرکبیر 
واقع در خیابان جی – بلوار ارغوانیه- دانشگاه آزاد اسلامی واحد 

اصفهان )خوراسگان( تشکیل می گردد. 
لذا از کلیه اعضاء دعوت می شود راس ساعت مقرر در محل مذکور 

حضور بهم رسانند و یا وکیل/ نماینده خود را کتباً معرفی نمایند.
دستور جلسه:

1- تصویب اساسنامه جدید شرکت تعاونی 
هیات مدیره شرکت تعاونی مصرف کارکنان  دانشگاه آزاد اصفهان) خوراسگان( 

آگهی دعوت مجمع عمومی فوق العاده نوبت اول 

آگهی بکارگیری راننده استیجاری با خودرو

224 نماینده مجلس در بیانی��ه ای از مواضع روحانی رئیس 
جمهور کشور در موضوعات مطروحه در سازمان ملل تقدیر 
و تشکر کردند.  به گزارش اصفهان زبیا به نقل از خبرگزاری 
خانه ملت، ضرغام صادقی در نشست علنی دیروز )یکشنبه( 
مجلس شورای اس��لامی بیانیه 224 نفر از نمایندگان را در 
حمایت از مواضع حس��ن روحانی رئیس جمهور کشورمان 
در سفر به نیویورک و حضور در مجمع سالیانه سازمان ملل 

قرائت کرد.متن بیانیه بدین شرح است:
اکنون که س��فر حجت الاسلام والمس��لمین روحانی رئیس 
جمهور محترم برای شرکت در مجمع عمومی سالانه سازمان 
ملل در نیویورک به پایان رس��یده اس��ت، جا دارد از مواضع 
متین و حق طلبانه ایشان در دفاع از حقوق ملت ایران به ویژه 
حق استفاده از انرژی صلح آمیز هسته ای سپاسگذاری کنیم. 
همچنین لازم است از مواضع ریاست محترم جمهور نسبت به 
مداخلات ناروای آمریکایی ها تحت عنوان ائتلاف ضدداعش 
در س��وریه و عراق و نمایش مضح��ک مبارزه با تروریس��م 
قدردانی کنیم.س��خنان رئیس جمهور که بیانگر عزم و اراده 

ملت مومن و متحد ایران در مقابله با خوی اس��تکبارطلبی 
سلطه گران است، حامل این پیام است که تحریم ها و تهدیدها 
نتوانسته  است رخنه ای در سنگر استوار ایستادگی این ملت 
بزرگ ایجاد کند. اظهارات س��خیف نخست وزیر انگلیس در 
مجمع عمومی س��ازمان ملل متحد نش��ان داد که روباه پیر 
انگلیس که مدتهاس��ت در مسیر اس��تعمارگری دنباله روی 
بی اراده آمریکا و صهیونیسم شده است، هنوز واقعیت انقلاب 
اسلامی را درک نکرده و به میزان نفرت ملت ایران از انگلیس 
و به تعبیر دقیق و درست رهبر معظم انقلاب اسلامی انگلیس 
خبیث پی نبرده است.ما نمایندگان مجلس شورای اسلامی 
که امضاکننده این بیانیه هستیم، اظهارات زشت و موهن و 
مداخله جویانه نخست وزیر انگلیس را قویاً محکوم می کنیم 
و اطمینان داریم که به فض��ل الهی ایران اس��لامی راه امام 
راحل را در حفظ اس��تقلال ایران به رهبری حضرت آیت الله 
خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی با صلابت و قدرت ادامه 
خواهد داد و دولت و ملت در این راه متحد با یکدیگر به پیش 

خواهند رفت.

رئیس کمیس��یون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس با بیان 
اینکه 1+5 بهتر اس��ت فرصت حصول به توافق نهایی با ایران را از 
دست ندهد، گفت: جمهوری اس��لامی ایران پس از پایان فرصت 
4 ماهه به فعالیت های هسته ای خود با س��رعت بیشتری ادامه 
می دهد.  علاء الدین بروجردی درگف��ت وگو با خبرگزاری خانه 
ملت، درباره مذاکرات هس��ته ای میان ایران و1+5 در نیویورک، 
گفت: جمهوری اسلامی ایران ازابتدای مذاکرات تا کنون حداکثر 
انعطاف ممکن را درمقابل زیاده خواهی های غرب داشته است و 
اگر1+5 فرصت حصول به توافقات نهایی را از دس��ت بدهد یکبار 
دیگر دچار اشتباه  ش��ده و این موضوع به طور قطع به نفع ایران 
خواهد بود؛ زیرا جمهوری اس��لامی ایران گام ه��ای بلندتری را 
درچارچوب مقررات آژانس و عهدنامه ان پی تی برخواهد داشت، 
همچنین در این مس��یر توانمندی های خود را افزایش می دهد، 
زیرا این تکلیفی است که مجلس برای دولت ایجاد کرده که باید 
20 هزارمگاوات انرژی هسته ای  تولید کند.نماینده مردم بروجرد 
درمجلس شورای اسلامی، ادامه داد: لازمه چنین امری این است 
که ایران از تعداد بیشتری سانتریفیوژ برخوردار باشد و به میزان 

بیشتری غنی سازی صورت گیرد، بنابراین اگر1+5 این فرصت را 
ازدست بدهد، ایران متضرر نشده و بلکه یکبار دیگر فرصت طلایی 
پیش روی جمهوری اسلامی ایران قرار خواهد گرفت که گام های 
بلندتری بردارد، از س��وی دیگر ایران به هیچ عنوان از منافع ملی 
خود در عرصه فعالیت های صلح آمیز هسته ای دست برنمی دارد.
وی تصریح کرد: علت اینکه گفته می ش��ود زمان برای حصول به 
توافق نهایی کوتاه است این موضوع می باشد که طرف های مذاکره 
کننده در نیمه راه هستند و زمان بسیاری برای پایان مدت 4 ماهه 
باقی نمانده است، بنابراین اگر غرب از این فرصت استفاده نکند این 
زمان ازدست رفته و جمهوری اسلامی ایران به فعالیت های صلح 
آمیز خود با سرعت بیشتری ادامه می دهد.رئیس کمیسیون امنیت 
ملی وسیاست خارجی مجلس، افزود: حق غنی سازی شرط لازم 
هرگونه توافقی بوده و عملا غرب این حق را برای ایران قائل شده 
است، اما بحث واختلاف بر سر میزان ذخایر، تعداد سانتریفیوژها و 
توانمندی ایران در میزان غنی سازی است، ولی اصل غنی سازی 
در ایران را 1+5 پذیرفته و ای��ن اصل در چارچوب عهدنامه ان پی 

تی تعریف شده است.

??????? ???????

بروجردی رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس:  نقدیرنمایندگان ملت ازمواضع رئیس دولت در امریکا؛

غرب فرصت طلایی توافق با ایران را از دست ندهد سخنان دکترروحانی بیانگر اراده ملت در مقابله 

رییس جمهوری عصر شنبه به وقت محلی )صبح دیروز یکشنبه 
به وقت تهران(، نیویورک را به مقصد آستاراخان در روسیه ترک 
کرد تا در چهارمین اجلاس سران کشورهای حاشیه دریای خزر 
شرکت کند. به گزارش اصفهان زبیا به نقل از پایگاه اطلاع رسانی 
ریاست جمهوری، ایران، روسیه، جمهوری آذربایجان، قزاقستان 
و ترکمنس��تان، پنج کش��ور حاش��یه دریای خزر هستند. سه 
اجلاس پیشین سران کشورهای حاشیه دریای خزر به ترتیب در 
ترکمنستان)عشق آباد - اردیبهشت ۸1(، ایران )تهران - مهرماه 
۸۶ ( و جمهوری آذربایجان)باکو - آبان ۸۹( برگزار شده است. در 
مراسم بدرقه حجت الاسلام و المس��لمین دکتر حسن روحانی 
در فرودگاه جان اف کندی نیویورک ، سفیر و معاون نمایندگی 
جمهوری اس��لامی ایران در س��ازمان ملل و جمعی از کارکنان 
این نمایندگی ، حضور داشتند. دکتر روحانی روز سه شنبه اول 
مهر ماه برای شرکت در شصت و نهمین اجلاس مجمع عمومی 
سازمان ملل متحد وارد نیویورک شده بود. رییس جمهوری در 
جریان س��فر پنج روزه خود به نیویورک ، علاوه بر سخنرانی در 
مجمع عمومی سازمان ملل متحد و سخنرانی در نشست سران 

در زمینه تغییرات آب و هوا، با سران کشورهای مختلف و مقامات 
نهادهای بین المللی از جمله دبیرکل سازمان ملل متحد و رییس 
شورای اروپایی دیدار و گفت و گو کرد. دکتر روحانی در جریان 
این س��فر با روس��ای جمهوری ترکیه، ونزوئلا، فرانسه، اتریش، 
اس��لوونی، بولیوی، س��وییس، عراق و گینه و همچنین نخست 
وزیران ژاپن، انگلیس، عراق، گرجستان و لبنان و وزیر امور خارجه 
آلمان دیدار کرد و درباره مهمترین مسایل دوجانبه ، منطقه ای 
و بین المللی ب��ه بحث و تبادل نظر پرداخ��ت. رییس جمهوری 
همچنین طی نشست هایی جداگانه در جمع نخبگان سیاسی 
اندیش��کده های آمریکایی، اعضای اندیش��کده های آمریکایی، 
فعالان و صاحبنظران و سرمایه گذاران شرکت های آمریکایی، 
رهبران جوامع اسلامی آمریکا، ایرانیان مقیم آمریکا، کارآفرینان 
ایرانی مقیم آمریکا و اساتید و دانشجویان ایرانی مقیم این کشور 
حاضر شد و دیدگاه ها و مواضع جمهوری اسلامی ایران را تشریح 
کرد. دکتر روحانی در این سفر، ضمن گفت و گوی اختصاصی با 
شبکه های تلویزیونی Pbs و CNN ، طی نشستی مطبوعاتی در 
نیویورک به سوالات نمایندگان رسانه های بین المللی پاسخ داد.

وزیر امور خارجه روس��یه گفت: مذاکرات هسته ای ایران در 
مسیر درستی قرار دارد اما مس��ائل کلیدی برای دستیابی به 
توافق نهایی تا ضرب الاجل 24 نوامبر، باید حل شوند. سرگئی 
لاوروف، وزیر امور خارجه روسیه در گفت وگو با شبکه  خبری 
بلومبرگ در نیویورک در خصوص مذاکرات هسته ای ایران و 
گروه 1+5 گفت: حدود ۹5 درصد از راه حل نهایی مورد توافق 
قرار گرفته اس��ت اما 5 درصد باقی مانده شامل 2 یا 3 مساله 

بسیار مهم است.
 ایران و گروه 1+5 ش��امل آمریکا، روس��یه، چین، انگلیس، 
فرانسه و آلمان که مذاکرات خود را در حاشیه  اجلاس مجمع 
عمومی سازمان ملل در نیویورک برگزار کردند صبح روز شنبه 
در حالی که گفته می ش��ود پیشرفت ملموس��ی در مذاکرات 

حاصل نشده به کار خود پایان دادند. 
لاوروف همچنین اظهار کرد: روسیه پیشنهاداتی را برای حل 
اختلافات ارائه داده اس��ت که دیگر مذاکره کنندگان نظرات 
مثبتی نسبت به آنها داشته اند. وزیر امور خارجه روسیه ادامه 
داد: ما بر سر تمام موارد که نیازمند توجه بیشتری هستند به 

پیشرفت هایی رسیده ایم که بخش��ی از آن به دلیل ایده های 
جدیدی بوده است که روسیه آنها را مطرح کرده است. 

لاوروف بدون اشاره به جزییات پیشنهادات روسیه تاکید کرد: 
من اطمینان دارم که یک توافق نهایی در مورد س��طح غنی 

سازی ایران حاصل خواهد شد.
 اگرچ��ه حل موارد م��ورد اخت��لاف از نقطه نظ��ر اتخاذ یک 
تصمیم سیاسی برای سازش بسیار سخت است اما من به طور 

محتاطانه امیدوارم.
 وزیر امور خارجه روس��یه همچنین در این گفت و گو یاد آور 
شد: برای مبارزه با تروریسم در خاورمیانه لازم است که ایران 

و روسیه مشارکت داشته باشند. 
وی در ای��ن باره گف��ت: برای مقابله ب��ا داعش بای��د با ایران 
همکاری ک��رد. چون این کش��ور یکی از مخالف��ان قوی این 
گروه است. لاوروف افزود: چشم پوشی از ایران در جنگ علیه 
داعش و عدم دعوت از ایران برای همکاری به همان اندازه ای 
اشتباه است که با دولت س��وریه برای چنین کاری مشورت و 

همکاری نشود.

برای شرکت در اجلاس سران کشورهای حاشیه دریای خزر؛

دکتر روحانی نیویورک را به مقصد آستاراخان ترک کرد
لاوروف خبر داد

پیشنهاد روسیه برای حل اختلافات ایران و 5+1



مشاور وزیر نیرو :

اقتصاد آب، شاه بیت مدیریت مصرف 
آب در کشور است

دکترمنوچهری مشاور وزیر نیرو در دیدار با مدیرعامل ، معاونان و مدیران 
شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان گفت : در حال حاضر مصرف آب در 
کشور از خطوط قرمز گذشته است چرا که در دنیا حدود 40 درصد آب 
در دسترس را به مصرف می رسانند در حالیکه این رقم در ایران به بیش 

از 80 درصد رسیده است .
وی با بیان اینکه توازن میان عرضه و تقاضای آب در کشور وجود ندارد 
اظهار داشت : در س��ال های گذش��ته بهره برداری از منابع آبی بسیار 
محدود بوده به طوریکه قرن ها جمعیت کشور در حدود 4 الی 6 میلیون 
نفر بوده و سرانه مصرف حدود 5 الی 10 لیتر در شبانه روز بوده اما هم 
اکنون این رقم به بیش از 200 لیتر در شبانه روز رسیده است که بیانگر 
افزایش مصرف می باشد این در حالیست که در سال های اخیر مصرف 
گرایی بسیار افزایش یافته در مقابل منابع آبی همچنان ثابت بوده اند و 

این امر تعامل میان عرضه و تقاضا آب را برهم زده است .
دکت��ر منوچهری به مص��رف 90 درص��دی آب در بخش کش��اورزی 
پرداخت و عنوان کرد : در قدیم آب مصرفی در بخش کشاورزی حدود 
15 میلیارد مترمکعب بوده اما متأسفانه به دلیل سنتی بودن آبیاری در 
بخش کشاورزی و عدم استفاده از روش های نوین در آبیاری و افزایش 
جمعیت هم اکنون به بیش از 90 میلیارد مترمکعب در سال در بخش 

کشاورزی رسیده است .
مشاور وزیر نیرو بحران کم آبی را تنها مختص به وقوع پدیده خشکسالی 
ندانست و بیان کرد : بحران کم آبی موجود در اقصی نقاط کشور تنها 10 
درصد آن مربوط به وقوع پدیده خشکسالی و تغییر اقلیم می باشد و 90 
درصد دیگر به علت مصرف زیاد ، افزایش جمعیت و فعالیت گس��ترده 

صنعت است .
دکتر منوچهری راه برون رف��ت از بحران کم آب��ی را مدیریت مصرف 
برشمرد و بیان داشت : راهکار اساسی غلبه بر بحران کم آبی در کشور 
توجه ویژه به مقوله مدیریت مصرف اس��ت و در این راستا باید راندمان 
آبیاری در بخش کش��اورزی را بالا ببریم و نیز از تجهیزات مدرن جهت 
آبرسانی به بخش های مختلف استفاده شود بعنوان مثال اگر قیمت آب 
در بخش کش��اورزی واقعی شود کش��اورزان اقدام به کشت بسیاری از 
محصولات کشاورزی نمی نمایند چرا که کشت محصولاتی که آب بسیار 

نیاز دارند مقرون به صرفه نمی باشد .
مشاور وزیر نیرو بیان داشت : تولید محصولات کشاورزی به هر قیمتی 
هنر نیس��ت بلکه ارتقای بهره وری با تولید محصول بیش��تر با حداقل 
استفاده از آب موجود ارزشمند است و بهره برداران از آب باید به این باور 
برسند که مشکل آب در کشور جدی است و منابع آبی محدود هستند .

دکتر منوچه��ری با بیان اینکه م��ردم در قبال خدم��ت بهتر حاضر به 
پرداخت قیمت تمام شده آب هستند خاطرنش��ان ساخت : با توجه به 
محدودیت منابع آب باید تعرفه مصرفی آب بها به قیمت واقعی آن نزدیک 
شود و مطمئناً مردم حاضرند در مقابل خدمات بهتر و پایدار هزینه آن 
را بپردازند این درحالیست که منابع آب مختص به نسل های آینده هم 

است و باید از استفاده بی رویه ذخایر زیرزمینی جلوگیری شود .

مدیر عامل شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور :

آب  شرب ایران  استاندارد  است
مدیر عامل شرکت مهندس��ی آب و فاضلاب کشور گفت: آب آشامیدنی 
تحویلی به مردم سراسر کشور از لحاظ بهداشتی سالم و از لحاظ کیفی در 

حد استانداردهای تعریف شده است.
حمیدرضا جانباز در بازدید از تصفیه خان��ه نطنز اظهار کرد: تصفیه خانه 
فاضلاب نطنز به مدرن ترین شیوه در کشور در حال ساخت است بنابراین 
پساب تولیدی در این تصفیه خانه باید به بهترین شکل به مصرف برسد 
چرا که این کالای ارزشمند قابلیت استفاده در بخش های مختلف همچون 

صنعت و کشاورزی را دارد.
وی اجرای طرح های فاضلاب را یک اولویت برش��مرد و تصریح کرد: در 
حال حاضر اجرای طرح های فاضلاب در اقصی نقاط کشور یک ضرورت 
است زیرا اجرای این طرح ها علاوه بر کاهش آلودگی های زیست محیطی 
با اس��تفاده از بازچرخانی آب نی��ز می توان به برخ��ی از نیازهای آبی در 

بخش های مختلف پاسخ داد.
مدیرعامل شرکت مهندس��ی آب و فاضلاب کش��ور به مشارکت بخش 
خصوصی در اجرای طرح های فاضلاب اشاره کرد و بیان داشت: تخصیص 
بودجه های ملی و استانی در اجرای طرح های فاضلاب بسیار محدود است 
و از سویی زیر پوش��ش قرار گرفتن مردم از خدمات شبکه های فاضلاب 
امری ضروری اس��ت که بر این اس��اس با بهره گی��ری از ظرفیت بخش 
خصوصی به روش های گوناگون سرمایه گذاری می توان این پروژه ها را در 

کوتاه ترین زمان به مرحله بهره برداری رساند.
وی به اصلاح شبکه فرسوده آب نطنز اشاره کرد و افزود: شبکه فرسوده آب 
نطنز باید در اسرع وقت اصلاح شود که این امر مستلزم تخصیص بودجه 
استانی اس��ت تا از پرت آب در این منطقه جلوگیری شود و برای تأمین 
آب پایدار و درازمدت نطنز انتقال آب از منابع مطمئن در دستور کار قرار 
می گیرد .جانباز کیفیت آب شرب را در جای جای استان مورد تأیید مراکز 
ذی صلاح دانست و خاطر نشان کرد: از کیفیت آب شرب مردم در اقصی 
نقاط کشور عبور می کنیم و مطمئناً آب آش��امیدنی تحویلی به مردم از 
لحاظ بهداشتی سالم و از لحاظ کیفی در حد استانداردهای تعریف شده 
است و سامانه تأمین آب ش��رب در بخش هایی از کشور که با محدودیت 
منابع آبی مواجه هستند در دستور کار قرار می گیرد اما هیچ گاه به کیفیت 

مطلوب آب خدشه ای وارد نمی شود.
وی به اجرای شبکه فاضلاب مسکن مهر نطنز اشاره کرد و گفت: فاضلاب 
واحدهای مسکن مهر به روش غیرمتمرکز با بهره گیری از پکیج هایی قابل 
تصفیه است این در حالی است که طرح های توسعه تصفیه خانه فاضلاب 

نطنز نیاز به بازنگری دارد.

استاندار اصفهان:

مطمئنم زاینده رود زنده خواهد شد 

اس��تاندار اصفهان گفت: با مطالبه ای که از م��ردم به طور جدی 
درباره خشکی زاینده رود و احیا ی آن مشاهده می شود، مطمئن 

هستم که زاینده رود زنده خواهد شد.
رس��ول زرگرپور اظهار کرد: از چند ماه پیش کارگروه هایی را در 
حوزه گردشگری استان فعال کرده ایم که مسوولیت آن را خودم 

بر عهده گرفته ام.
وی افزود: در این بخش انسجام و تمرکزی وجود نداشت که این 
نقص برطرف شد و می توان با همکاری همه صفوف و ذی نفعان کار 
را سرعت بخشید و با همکاری و هماهنگی در یک مقصد زمانی 
میان مدت به آنچه که در حوزه گردشگری می خواهیم، می رسیم.

اس��تاندار اصفهان بی��ان ک��رد: مجموع��ه ای از تنگ نظری ها و 
محدودیت ها وج��ود دارد که نمی گذارد اصفهان محور توس��عه 

کش��اورزی باش��د بنابراین باید به فکر توس��عه خدمات بود که 
همان توس��عه بازارهای مالی و پولی اس��ت و در این صورت باید 
ظرفیت های بزرگ حوزه گردش��گری، میراث فرهنگی و صنایع 
دس��تی را جدی گرف��ت و به عنوان محور توس��عه ب��ر روی آن 

برنامه ریزی کرد.

    به جای سوال های تکراری از طرح 9 ماده ای احیای 

زاینده رود بپرسید
وی در بخش دیگ��ری از صحبت ه��ای خود ادام��ه داد: افرادی 
که دلش��ان برای احی��ای زاین��ده رود می تپ��د از تبیین صورت 
مس��اله و راهکارهای عملی و تک��راری آن پرهی��ز و از این پس 
 از ط��رح 9 م��اده ای تصوی��ب ش��ده و در ح��ال اج��را س��وال 

کنند.
زرگرپور گفت: این روزها دولت راهکاری را انتخاب کرده و آن را به 

تصویب رسانیده است و افرادی که دلشان برای احیای زاینده رود 
می تپد یا راهکاری بهتر و عملی تر از ط��رح دولت تدوین کرده و 

بیاورند و یا از دولت و طرح آن حمایت کنند.
وی با اشاره به اینکه صحبت راجع به صورت مساله و راهکارهای 
آن وقت تلف کردن است، اظهار کرد: هر وقت استاندار را می بینید 
نپرسید زاینده رود چه شد بلکه س��ؤال کنید طرح 9 ماده ای در 

حال اجرا به کجا رسید.
استاندار اصفهان ادامه داد: اگر طرح و برنامه ای قوی ندارید پس 

پشت سر طرح دولت باشید. 
با مطالبه ای که از مردم به طور جدی درباره خش��کی زاینده رود 
 و احیا ی آن می بینم مطمئن هس��تم که زاینده رود زنده خواهد

 شد.

معاونان حوزه های  س��ه گانه  س��ازمان آتش 
 نش��انی ش��هرداری اصفه��ان  در نشس��ت با 
خبر نگاران رس��انه ها از عملکرد های یکساله 
این سه حوزه گفتند. زمان رسیدن نیرو ها به 
محل حادثه از زم��ان اعلام  حادثه در اصفهان 
 اکن��ون  4 دقیق��ه و 14 ثانیه اس��ت و تلاش 

می کنیم با برنامه ریزی ثانیه به ثانیه این زمان کاهش یابد. 
 در اصفهان مس��یر س��بز برای حرکت بدون توق��ف نیرو های 
عملیاتی ایجاد می ش��ود. آزمایش��گاه حریق ب��رای اولین بار 
در کش��ور در اصفهان احداث می شود  و س��ر انجام آرزوی 10 
ساله سازمان  آتش نش��انی با تلاش ها تحقق می یابد ونردبان 
 55 متری ب��ه زودی به تجهیزات آتش نش��انی اصفهان افزوده 

می شود.
مدیر عامل  سازمان آتش نشانی ش��هرداری اصفهان که برای 
شرکت در جلسه ای در تهران حضور داشت از راه دور از طریق 
تلفن با خبر نگاران سخن گفت و از اینکه نتوانسته در جمع آنان 

حضور پیدا کند، عذرخواهی کرد .
بهزاد بزرگزاد گفت که در سالی که رقم خورد با حوادث کوچک 
و بزرگی مواجه بودی��م که بزرگترین آن حادث��ه پالایش نفت 

سپاهان بود .
وی با بیان اینکه این حادثه بزرگتری��ن حادثه حریق در ایران 
و خاورمیانه بوده اس��ت ، عنوان کرد : س��ازمان آتش نش��انی 
شهرداری اصفهان با کمک آتش نشانی شاهین شهر این حریق 

بزرگ رادر 5 ساعت مهارکرد .
مدیر عامل  سازمان آتش نشانی شهرداری اصفهان از حریقی با 
ابعا د کوچکتر از این حریق در یکی از شهر های کشور گفت  که 

عملیات اطفای آن 24 ساعت طول کشید .
بزرگزاد گفت که اطف��ای حریق  پالایش نفت س��پاهان کاری 
بزرگ بود که بزرگ منعکس نش��د  در حالیک��ه باید بزرگ تر 

منعکس می شد.
مدیر عامل  سازمان آتش نشانی ش��هرداری اصفهان موفقیت 
آتش نش��انان اصفهانی را مرهون تلاش رسانه ها و خبر نگاران 
رسانه ها دانست و عنوان کرد :ش��ما خبر نگاران  به صورت غیر 
مس��تقیم در پویایی و رشد س��ازمان آتش نش��انی شهرداری 

اصفهان سهیم هستید.
وی با اش��اره به بازدید مدیران عامل سازمان های  آتش نشانی 
دیگر ش��هر های کش��ور از س��ازمان آتش نشانی ش��هرداری 

اصفهان  و تقدیر آنها از عملکرد این س��ازمان گفت :  س��ازمان 
 آتش نشانی اصفهان از بسیاری از شهر های دیگر پیشی گرفته 

است .
 بزرگزاد از احداث آزمایشگاه حریق در اصفهان خبر داد و گفت :

 علت یابی ح��وادث غیر از طری��ق کارشناس��ی و تجربی باید 
 علمی باشد زیرا اگر علمی بود ، پویا است و اشتباه را به حد اقل 
می رساند .مدیرعامل  سازمان آتش نشانی شهرداری اصفهان 
با بیان اینکه اصفهان در بسیاری از موارد از دیگر  شهر ها پیشی 
گرفته است،عنوان کرد :یکی از مواردی که فقط در اصفهان مورد 
توجه قرارگرفته صنوف است  ودر اصفهان واحدی به نام صنوف 
در اصفهان فعال است وموارد ایمنی در همه صنوف که برای اخذ 

و تمدید پروانه مراجعه می کنند ،مورد توجه قرار گرفته است.
بزرگزاد گفت که کاربری های تجاری بیشتر از واحدهای دیگر 
در معرض حوادث حریق دارند واین واحد  ها در صورت حادثه 

حریق  را به طبقات بالاتر منتقل می کند .
مدیرعامل  س��ازمان آتش نشانی ش��هرداری اصفهان گفت که 
کپس��ول های پرتال در صن��دوق عقب خودروها که در ش��هر 
 تردد می کنند و در مجتمع های مسکونی و پارکینگ  ها توقف 

می کنند ،خطرات بسیاری ایجاد می کنند .
به گفته وی گشت های س��ازمان آتش نش��انی  اصفهان برای 

پیشگیری از حوادث  به این مو ضو ع ورود پیدا کرده اند.
بزرگزاد به تو س��عه عمودی ش��هر اش��اره کرد و گفت  که باید 
برای حوادثی که در ساختمان های بلند طبقه رخ می دهد نیز 
آمادگی کسب کرد ونردبان 55 متری نیز به زودی به تجهیزات 

سازمان آتش نشانی  اصفهان افزوده می شود .
مدیرعامل  س��ازمان آتش نشانی ش��هرداری اصفهان از انجام 
پهنه بندی خط��ر در اصفهان خبر داد وگف��ت : اصفهان طرح 
جامع ایمنی دارد و س��ازمان آتس نش��انی اصفهان نقشه راه و 

استراتژی دارد .
وی  بر اهمیت تجهیزات فردی برای آتش نشانان تاکید کرد و 
افزود :آتش نش��انان  اصفهان به مدرن ترین تجهیزات انفرادی 
تجهیز می شوند و خودرو های ناوگان آتش نشانی نیز نو سازی 

می شود .
بزرگزاد خطاب به خبر نگاران رسانه ها گفت : به سازمان آتش 
نشانی برای تامین ایمنی شهر کمک کنید . بزر گنمایی  نکنید 

اما آنچه هست را بنویسید .

     ارتف�ای ت�وان جس�می ، علمی و س�رعت عمل 
،رویکرد  سال 93

معاون عملیات سازمان آتش نشانی شهرداری اصفهان ارتفای 
توان جس��می ، علمی و س��رعت عمل را رویکرد  سازمان آتش 
نشانی اصفهان در سال جدید دانست و گفت : ستاد فر ماندهی 
آتش نشانی اصفهان از نظر نرم افزاری و سخت افزاری تو سعه 
یافته است و س��تاد فر ماندهی آتش نش��انی پل ارتباطی میان 

سازمان و شهروندان است .
 حمید رضوانی گفت که اگر س��لاح یک ف��رد نظامی در جنگ 
آماده به کار نباش��د تنها خود آن فرد آس��یب می بیند اما اگر 
تجهیزات یک آتش نش��ان در جنگ حوادث آماده نباشد ،هم 

آتش نشان و هم شهروندان آسیب می بینند .
وی به توسعه عمودی شهر و ضرورت کسب آمادگی برای مقابله 
با حوادث  اشاره کرد و افزود : ساختمان درمانگران ساختمان 12 
طبقه ای است که از معاون عملیات سازمان آتش  نشانی گرفته 
تا همه آتش نشانان باید صعود به طبقات بالایی این ساختمان 
را با تجهیزات به وزن سی کیلو گرم  را تجربه کنند و خودشان را 

برای شرکت در عملیات ها محک بزنند.

    مس�یر س�بز برای حرکت بدون توق�ف نیرو های 
عملیاتی ایجاد می شود

رضوانی میانگین زمان رسیدن نیرو ها به محل حادثه را از زمان 
اعلام  حادثه رادر 6 ماه نخست امسال 4 دقیقه و 14 ثانیه اعلام 
کردو گفت : تلاش می کنیم با برنامه ری��زی ثانیه به ثانیه این 

زمان را کاهش دهیم.
به گفته وی با هماهنگی ب��ا مرکز کنترل ترافیک ش��هرداری 
اصفهان  لینک دوربین های این مرکز در ستاد مو جود است  و 
تصاویر 112 دوربین مو جود در میادین  و چهار راه های اصلی 

شهر در ستاد فرماندهی آتش نشانی رویت می شود .
معاون عملیات سازمان آتش نش��انی شهرداری اصفهان  گفت 
که از طریق بی سیم با  مرکز کنترل ترافیک اصفهان  در ار تباط 
هستیم و چراغ های راهنمایی مسیر نیرو های عملیاتی سازمان 
آتش نشانی سبز می شود تا مسیر سبز برای حرکت بدون توقف 

نیرو های عملیاتی ایجاد شود .
رضوانی با بیان اینکه 180 خودرو در ناوگان آتش نشانی اصفهان 
آماده عملیات هس��تند ، عنوان کرد :این خ��ودرو ها هم مجهز 
به تجهیزات اطفائیه هس��تند و هم با تجهی��زات امداد و نجات 

تجهیز شده اند .
وی از خریداری یک دستگاه خودرو نجات برای حوادث خاص 
در شهر خبر داد و گفت : امس��ال 60 دستگاه بی سیم دستی و 
خودرویی، 200 دست لباس آتش نشانی و62 دستگاه تنفسی 
خریداری شده است و نردبان 55 متری نیز به زودی به سازمان 

آتش نشانی تحویل داده  می شود .
معاون عملیات سازمان آتش نش��انی شهرداری اصفهان   گفت 
که ماهیانه بیش از 691 مورد حادثه و حریق وروزانه 23 مورد 
حادثه و حریق به سازمان آتش نشانی گزارش می شود که 96 
درصد از آن در داخل محدوده ش��هری رخ می دهد و 4 درصد 
در خارج از حوزه استخفاظی خدماتی ش��هرداری اصفهان رخ 

می دهد .
 به گفت��ه وی آت��ش س��وزی 51 درص��د از حوادث را ش��امل 
می ش��ود و 49 درصد  باقیمانده دیگر حوادثی هس��تند که در 

شهر رخ می دهد.
معاون عملیات سازمان آتش نشانی شهرداری اصفهان   گفت که 
بیشترین حوادث در منطقه 5 اصفهان رخ داده است و بیشترین 
تعداد گاز گرفتگی 13 مورد بوده است که در منطقه 12 اصفهان 

رخ داده است .سوانح خودرویی نیز بیشترین میزان حوادث را به 
خود اختصاص داده اند .

    تجهی�زات پ�ارک ه�ای ب�ازی اصفه�ان مطابق 
استاندارد های ملی کنترل می شود

معاون آموزش، پیش��گیری و حفاظت س��ازمان آتش نش��انی 
شهرداری اصفهان به سخن رییس آتش نشانی شهر فرایبورگ 
درباره آتش نشانان اصفهانی اش��اره کرد که گفته بود اگر مردم 
اصفهان بدانند در دستان ایمن چنین آتش نشانانی قرار دارند ، 

شب به آسودگی خواهند خوابید .
یاوری عنوان کرد : بدون تردید »اگر بدانند «با کمک شما خبر 
نگاران محقق می شود و این شما هستید که باید دانسته ها را به 
مردم منتقل کنید . وی به فعالیت واحد اصناف که ویژه اصفهان 
اس��ت اش��اره کرد و گفت  واحد طرح تحقیقات ،آزمایشگاه و 
بارزسی فنی ازدیگربخش های این معاونت است وبرای اولین بار 
در اصفهان تجهیزات و ادوات سازمان و مبلمان شهری اصفهان 

از طریق این واحد کنترل می شود .
معاون آموزش، پیش��گیری و حفاظت س��ازمان آتش نش��انی 
شهرداری اصفهان گفت که تجهیزات پارک های بازی اصفهان 
مطابق اس��تاندارد های ملی کنترل می ش��ود که  این اقدام در 
کشور نمونه است . سازمان آتش نش��انی اصفهان از سال 86 ؛ 
زمان کلنگ زنی ش��هر رو یا ها تا بهره بر داری از  این مجموعه 
در همه مراحل بررسی نقشه ها و کنترل تجهیزات حاضر بوده 
است . به گفته یاوری س��ازمان آتش نشانی شهرداری اصفهان 
سازمانی دانش محور است و همه فعالیت ها در این سازمان بر 

اساس استانداردهای علمی انجام می شود .
معاون آموزش، پیش��گیری و حفاظت س��ازمان آتش نش��انی 
شهرداری از احداث آزمایش��گاه حریق برای اولین بار در کشور 
در اصفهان خبر داد و گفت این آزمایشگاه برای تحقق سه هدف 
بازرس��ی فنی ،آزمایش و کنترل مصالح و بررس��ی علت حریق 

احداث می شود .

     دو ایس�تگاه آتش نش�انی جدید تا پایان سال در 
اصفهان احداث می شود 

معاون اداری مالی سازمان آتش نشانی شهرداری اصفهان بابیان 
اینکه حوزه اداری مالی سازمان پش��تیبان دو حوزه عملیات و 
پسشگیری است ، عنوان کرد:شهروندان از خدمات رایگانی که 

سازمان ارایه می کند بی اطلاع هستند .
 حمی��د رضا ابطحی گفت که س��رعت پاس��خگویی س��ازمان 
 آتش نشانی اصفهان به درخواست ش��هروندان نسبت به دیگر

دس��تگاه های  امدادی از نظر مزیت رقابتی و شایستگی ممتاز 
قابل طرح و قابل دفاع است .

به گفت��ه وی س��ازمان آتش نش��انی اصفهان پس از س��ازمان 
اتوبوسرانی و س��ازمان فرهنگی  بزرگترین س��ازمان اصفهان 
اس��ت که هر 7 روز هفته به صورت 24 س��اعته به ش��هروندان 
خدمت رس��انی می کندو خدمت رس��انی این س��ازمان هرگز 
 متوقف نمی شود واداره کردن این سازمان بزرگ الزامات خود را 

دارد .
معاون اداری مالی س��ازمان آتش نش��انی ش��هرداری اصفهان 
گفت که بالاخره آرزوی 10 س��اله س��ازمان با تلاش ها تحقق 
 یاف��ت ونردبان 55 مت��ری ب��ه زودی در اختیار اصفه��ان قرار 
می گیرد و دو ایس��تگاه آتش نش��انی جدید تا پایان س��ال در 

اصفهان احداث می شود .
ابطح��ی گفت که س��ازمان آتش نش��انی ش��هرداری اصفهان 
سازمانی جوان است و 70 درصد نیرو های این سازمان زیر 40 

سال سن دارند .

مدیر عامل  سازمان آتش نشانی شهرداری اصفهان :

آزمایشگاه حریق برای اولین بار در کشور در اصفهان احداث می شود 

معاون خدمات شهري ش��هرداري اصفهان از افزایش 3.5 برابري 
تعداد ایستگاه هاي آتش نشاني در سطح شهر اصفهان طي ده سال 

گذشته خبر داد.
محس��ن رنجبر با اعلام این مطلب اظهار داش��ت: س��ازمان آتش 
 نشاني خانه امید مردم اصفهان است و اقدامات آن باید به گونه اي 
برنامه ریزي شود که مردم اصفهان و مسافراني که به شهر اصفهان 

وارد مي شوند امیدوار باشند که اگر حادثه اي براي آن ها رخ دهد 
افراد و سازماني با تجهیزات مناسب در شهر وجود دارد که آن ها را 

از بلا نجات مي دهد.
وي با اشاره به اقدامات سازمان آتش نشاني در بحث سخت افزاري 
عنوان کرد: سازمان آتش نشاني در بحث س��خت افزاري فعالیت 
 بسیار خوبي انجام داده به طوریکه در خصوص گسترش ایستگاه ها

 فعالیت هاي بس��یار خوبي انجام داده و تعداد ایستگاه هاي آتش 
نشاني طي ده س��ال گذش��ته 3/5 برابر افزایش یافته و ابزارآلات، 

ماشین آلات و تجهیزات سازمان نیز گسترش خوبي داشته است.
معاون خدمات ش��هري ش��هرداري اصفهان تصریح کرد: یکي از 
آرزوهاي دیرینه سازمان آتش نشاني داشتن نردبان امداد 55 متري 
 بوده که این نردبان خریداري شده و اکنون در حال ساخت است و

 ان شا الله تا پایان تابستان سال جاري به ایران وارد شده و به ناوگان 
آتش نشاني اضافه مي ش��ود. رنجبر افزود: س��ازمان آتش نشاني 
در س��ال جاري خودرویي با هزینه اي بالغ بر ی��ک میلیارد تومان 
خریداري نمود که اصفهان با داش��تن چنین دس��تگاه هایي جزو 

شهرهاي برتر کشور در این زمینه قرار گرفت.
وي با اش��اره به فعالیت هاي س��ازمان در بخش نرم افزاري گفت: 
سازمان آتش نش��اني به بحث نرم افزاري نیز بسیار توجه داشته به 
طوریکه با حض��ور بهزاد بزرگزاد بعنوان مدیر عام��ل که از ابتدا در 
کوران عملیات آتش نش��اني آب دیده شده بود، تحولات خوبي در 

سازمان آتش نشاني رخ داد.
 معاون خدمات شهري شهرداري اصفهان اضافه کرد: از تکنیک هاي

 مدیریتي براي بهبود عملکرد سازمان اس��تفاده شده و در زمینه 
آموزش و پیشگیري به طور مداوم اقداماتي جهت کنترل حوادث 
برنامه ریزي مي شود.رنجبر با بیان اینکه آمادگي جسماني نیروهاي 
آتش نشاني اصفهان فوق العاده است، تصریح کرد: پرسنل سازمان 

تحت مانورهاي عملیاتي قرار مي گیرند و همیشه آماده هستند.
وي عنوان کرد: با اس��تفاده از تکنیک هاي به روز و علم مدیریت، 
پهنه بندي خطر براي ش��هر اصفهان تا حدودي انجام شده است و 
ایستگاه ها بر اساس علم مدیریت بحران و کاهش ریسک مکان یابي 
مي شوند. معاون خدمات شهري شهرداري اصفهان ادامه داد: بحث 
مسیریابي هوشمند نیز در سازمان آتش نشاني اصفهان پایه ریزي 
شده به طوریکه وقتي تماسي با مرکز فرماندهي برقرار مي شود بر 
اس��اس آدرس محل حادثه انتخاب نزدیک ترین ایستگاه به محل 

حادثه در کمترین زمان توسط نرم افزار انتخاب مي شود.
رنجبر به بررسي سیستم قیمت تمام شده انجام عملیات در سازمان 
نیز اشاره و تصریح کرد: سیس��تم قیمت تمام شده انجام عملیات 
 دو سال اس��ت در حال بررس��ي مي باش��د تا بتوانیم بر اساس آن 
گلوگاه هایي که در انجام عملیات ها وجود دارد را در جهت بهبود 

وضعیت ایمني شهر شناسایي و بررسي کنیم.
وي اظهار داشت: طي دو سال گذشته حوادث بزرگي همچون حریق 

در پالایشگاه و حریق در شرکت ارس��ا گاز را با موفقیت پشت سر 
گذاشتیم که مي توان گفت اگر حریق در شرکت ارسا گاز اصفهان 
کنترل نمي شد به طور حتم فاجعه بزرگي را به همراه داشت که با 
پیگیري خروج آن ها از محدوده شهر انجام شد که همه این ها به 

لطف خدا و ایثار آتش نشانان بود.
معاون خدم��ات ش��هري ش��هرداري اصفه��ان گف��ت: علیرغم 
 اینکه پالایش��گاه براي ما به عنوان یک سم محس��وب مي شود و 
آلودگي هاي زیادي براي شهر دارد ولي خارج از این مبحث اگر در 
حادثه اخیر سازمان آتش نشاني حضور نداشت اتفاق بدي رخ مي داد 
زیرا مدل یک دهمي این حادثه در یکي دیگر از شهرهاي کشورمان 
رخ داد که 24 ساعت به طول انجامید ولي حادثه پالایشگاه اصفهان 

در کمتر از 5 ساعت مهار شد.
رنجبر با تاکید بر اینکه س��ازمان آتش نش��اني در تم��ام عرصه ها 
 فعالیت مي کند، افزود: یکي از دغدغه هاي ش��وراي ش��هر ایمني 
محوطه هاي بازي کودکان در سطح شهر مي باشد که سازمان آتش 
نشاني بر تمام محوطه هاي بازي بر اساس استاندارد ایمني به طور 
دائم نظارت مي کند و اقدامات دیگري به این منظور نیز در دستور 

کار سازمان قرار دارد.
وي با اشاره به پیگیري هاي سازمان در رابطه با حق و حقوق پرسنل 
تاکید کرد: سازمان آتش نشاني به دنبال احقاق حقوق پرسنل به 

ویژه در بحث سختي کار مي باشد.

معاون خدمات شهري شهرداري اصفهان:

طي ده سال گذشته تعداد ایستگاه هاي آتش نشاني 3/5 برابر افزایش یافته است
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روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

اصلاحات جدید در بودجه 94وام ۱۲ میلیونی خودرو، روی میز شورای پول واعتبار 
به گزارش اصفهان زیبا در پی تصویب تغییر سقف وام خودرو 
و خرید کالا درکمیس��یون اعتبارات بانک مرکزی پیشنهاد 
افزایش وام خودرو به ۱۲ میلیون تومان و کالا به هفت میلیون 

تومان به شورای پول و اعتبار رفته است. 
عبدالناصر همتی، رییس شورای هماهنگی بانک های دولتی  
گفت: صحبت اینکه وام خودرو از هفت میلیون به ۱۲ میلیون 
تومان برسد مطرح است؛ البته بنده این ها را شنیده ام و این 
موارد در بانک مرکزی در حال بررسی است. وی با بیان اینکه 
پیشنهاد افزایش وام خرید کالا ازچهارمیلیون به هفت میلیون 

تومان مطرح اس��ت، تصریح کرد: هنوز البته بخشنامه ای به 
بانک ها ابلاغ نشده است و مش��ورتی با ما نکرده اند هر چند 
امیدواریم از بانک ها هم نظر خواه��ی کنند. همتی با تأکید 
براینکه موافق افزایش وام خرید کالا و خودرو است، گفت: وام 
خودروی هفت میلیونی الان کاربرد ن��دارد ولی ۱۲ میلیون 
تومان حداقل 50-60 درصد قیمت خودرو می شود. گفتنی 
است؛ پیش از این با این میزان وام، متقاضی خرید خودروی 
داخلی می توانس��ت، 70 درصد هزینه خرید خودروی پراید 

را تامین کند.

معاون پارلمانی رییس جمهور تصریح کرد: تقریباً 80 درصد 
بودجه سال 9۱ به بودجه جاری اختصاص یافته و درصورت 
تکرار این روند، بودجه جاری دولت تا س��ه، چهار سال آینده 
۱00 درصد منابع بودجه را به خود تخصیص می دهد. معاون 
پارلمانی رییس جمهور با اشاره به اینکه دولت پس از روی کار 
آمدن اصلاح نظام بودجه ریزی را در دس��تورکار دارد و تمام 
احکام بودجه دایمی را از لایحه بودجه جدا کردیم و در قالب 
لایحه تقدیم مجلس کرد و نمایندگان مجلس نیز با جدیت 
در حال بررسی آنها هستند. وی عنوان داشت: پرداخت دیون 

دولت به پیمانکاران و بانک ها از جمله این اصلاحات بوده که 
در لایحه خروج از رکود پیش بینی شده و روش های مختلفی 
برای واگذاری طرح ها و پروژه  ه��ای نیمه تمام در نظر گرفته 
ش��ده که بخش خصوصی می تواند در این پروژه ها مشارکت 
داشته باش��د و از طریق اوراق خزانه اسلامی و یا اوراق اجاره 
اس��لامی اجرایی می ش��ود، زیرا اعتبارات عمران��ی بودجه 
نمی تواند تم��ام طرح های موجود را پوش��ش دهد و در حال 
حاضر تنها وزارت نیرو ۲3 هزار میلیارد تومان به پیمانکاران 

در این رابطه بدهکار است.

آیا اشتغال به س��وزاندن اموات غیر مسلمان و اجرت گرفتن در برابر 
آن، جایز است؟

حضرت آی�ت الله خامنه ای: س�وزاندن اجس�اد اموات غیر 
مسلمان، حرام نیست، بنابراین اشتغال به آن و گرفتن اجرت 

در برابر آن، اشکال ندارد. 

احکام اقتصادی

سبـک زندگی

رویکردهای اسلامی به رفاه عمومی
 و  اقتصادی 

س�یدمهدی س�لطانی: مهم ترین رویکردهای اس��لامی به رفاه 
عمومی و  اقتصادی را می توان چنین برشمرد: 

۱- گسترش تعاون و مسوولیت اجتماعی در فعالیت های  اقتصادی 
۲- آزادی مطلوب اسلامی در انجام معاملات  اقتصادی. 

3- حق انجام معامله های  اقتصادی با قیمت های عادلانه و مطلوب. 
4- عدم دخال��ت های بی ج��ا و غیر معق��ول دولت در س��ازوکار بازار 
 و فعالیت ه��ای  اقتصادی ب��ا گس��ترش خصوصی س��ازی صحیح در 

عرصه های مختلف  اقتصادی. 
5- آزادی  اقتصاد جامعه از ربا و غرر و نفی فعالیت های ربا آمیز در 

جامعه اسلامی. 
6- گس��ترش پایدار اصول اخلاقی اسلام در مسیر مهندسی مالی و 

بانکی و نیز معاملات و فعالیت های  اقتصادی.

آب به عنوان یک ماده حیاتی و استراتژیک نقش 
اساس��ی در زندگی تک تک افراد جامعه و روابط 
اف��راد جامعه با یکدیگ��ر و همچنی��ن در روابط 

سیاس��ت بین الملل دارد. 
این روزها، بحران آب و امر کم آبی با توجه به اثر 
مهم و حیاتی که این مایع ارزشمند بر زندگی ما 
به طور مستقیم و غیر مستقیم دارد، در صدر مسایل و مشکلات 
 کشور قرار گرفته است. البته کشور ما س��ال های سال است که 
به خاطر موقعیت آب و هوایی خاصی ک��ه درآن قرار دارد، با این 
قضیه دست و پنچه نرم می کند. متاسفانه در این شرایط راه حلی 
که برای حل این بحران معمولاً به ذهن سیاس��ت گذاران خطور 
می کند، راه حل قیمتی اس��ت. به این معنا که به کمک افزایش 
قیمت این محصول، وظیف��ه کاهش مصرف را ب��ر دوش قیمت 

گذاری صحیح بگذاری��م. در مقاله ها و مصاحب��ه چنان ادعا می 
شود که افزایش قیمت نوش دارویی اس��ت که دولت می تواند با 
توس��ل به آن، بعد از هر کار اش��تباهی همه چیز را به حالت اول 
بازگرداند. استدلال این عزیزان بدین شکل است که وقتی قیمت 
بالا برود، بر اس��اس قانون نزولی تقاضای مصرف کاهش پیدا می 
کند. ولی آیا این قانون واقعاً درس��ت عمل می کند؟ و یک سوال 
جدی تر این که آیا واقعا این بحران تنها ناش��ی از قیمت کم  این 
محصول اس��ت؟ در تئوری های اقتصادی، ای��ن قانون به صورت 
مطلق همواره صحیح اس��ت. زیرا وقتی قیمت یک کالا از س��بد 
خانوار بالا می رود، فرد با درآمد س��ابق خود، ب��ا مبلغی که برای 
خرید کالای مورد نظر کنار گذاشته بود، هم اکنون مقدار کم تری 
کالا می تواند خریداری کند که به این عمل، قانون نزولی تقاضای 
گفته می شود. اما بس��ته به این که کالای مورد نظر چقدر برای 

فرد ضرورت دارد، از اثر این قانون کم و در مواردی ممکن است اثر 
آن کاملا خنثی و حتی از آن بیش تر هم استفاده 
ش��ود که به آن کالا، کالای پست گفته می شود. 
تا این جا ای��ن قانون صحیح و ب��دون نقص برای 
سیاست گذاری است. کالای آب و کشور ما دارای 
شرایط ویژه ای هس��تند که راه حل های قیمتی 
برای بهینه ک��ردن مصرف را دچ��ار نقصان می 
کنند. در این جا ما به چن��د مورد که ازپراهمیت 

ترین آنها هس��تند اش��اره می کنیم. 
یک: درکش��ور ما ب��ا پدیده ای با عن��وان قیمت 
گ��ذاری دلخواه روبه رو هس��تیم. ب��ه این معنی 
که نظارت درس��تی بر قیمت کالاها و مخصوصاً 
خدمات وجود ندارد. مثال این مورد، راننده های 
تاکسی هس��تند که از بابت یک مسیر ثابت غالبا 

کرایه های متفاوت دریافت می کنند.
دو: درکش��ور ما تورم انتظاری نقش پررنگی در 
افزایش تورم دارد. در این ج��ا، اگر قیمت آب به 
عنوان ی��ک کالای کلیدی تغییر کن��د، از کانال 
تورم انتظاری، قیمت بس��یاری از کالاها افزایش 

پیدا می کند. 
س�ه: آب یک کالای اولیه برای تولید بس��یاری از کالاهاست و 
قیمت آن، فاکتوری کلیدی برای قیمت بس��یاری از کالاهاست. 
بدین ترتیب تغییر قیم��ت آب می توانند عامل��ی برای افزایش 
قیمت تمام شده بسیاری از کالاها باش��د. با توجه به این عوامل، 
دست کاری قیمت آب می تواند شوک دوباره ای به  اقتصاد وارد 
آورده که با اهداف سیاس��تی این دولت در تضاد است. اما اگر راه 
حل قیمتی موثر نیس��ت، چه راهی برای حل ای��ن بحران پیش 
روی ما هست؟ برای جواب به این سوال، ابتدا باید به این پرسش 
پاس��خ دهیم که آیا بحران به وجود آمده تنها ناشی از قیمت آن 
بوده است یا خیر؟ در سال های اخیر، دولت در طرح هدفمندی 

یارانه ها قیمت آب را باره��ا جابه جا کرده، ام��ا چرا مصرف آب 
تغییری نکرده اس��ت به علاوه مس��وولین اذعان 
کرده اند ک��ه از زمان ش��روع ط��رح هدفمندی، 
سرقت آب از پشت کنتور افزایش یافته و این عامل 
هم صدمات مالی جدی به وزارت نیرو زده اس��ت. 
بحران زیست محیطی در ایران چندین سال است 
که گریبان گیر کشور شده است و عامل آن چیزی 
جز عدم وجد سیاست گذاری ای صحیح و اعمال 
مدیری��ت علمی و کارآمد و نظارت کافی نیس��ت. 
چندین س��ال اس��ت که  پروژه های سدس��ازی، 
 بودجه ه��ای عظیم عمران��ی کش��ور را تصاحب 
می کنند که خود عامل ایجاد تعادل و س��بب کم 
 آبی و خشکی بسیاری از رودخانه ها و حوزه های

آبخیزش��ده اند. در یک دوره حجم این پروژه ها به 
 قدری زیاد ش��د که دولت اگر در س��ال، هفته ای
 یک مراس��م کلنگ زنی برای آن برگزار می کرد،

باز ه��م ب��رای اتم��ام تمامی آنه��ا زمان��ی کافی 
 نداش��ت. به خصوص که در جهت اتمام  پروژه ها

از بخ��ش بس��یار اندک��ی از ظرفی��ت اجرای��ی 
کش��ور درس��ال های گذش��ته اس��تفاده و بهره 
برداری می ش��د ک��ه ای��ن خ��ود یک��ی از عوامل عمده کس��ر 
 بوده، س��نواتی دول��ت ب��ود. بنابراین، ب��ا توجه به م��وارد فوق، 
می توان چنین نتیجه گرفت که در این شرایط که ریشه مشکلات 
آبی از قیمت نیس��ت به نظر نمی آی��د راه ح��ل قیمتی چندان 
تاثیرگذار باش��د، هرچند که ممکن اس��ت قیمت نیز بخش��ی از 
مشکل باش��د. لذا بهتر است که سیاس��ت گذاران به جای نتیجه 
گیری های فوری و تنها از مس��یر قیمت، با دعوت از کارشناسان 
مرتبط و صاحب نظر، به بازشناسی عمیق تر و مسایل آب و بحران 
کم آبی بپردازند. و از ش��یوه های عجولان��ه و غیر علمی و بحران 

افزا خودداری کنند. 

رییس مرکز  پژوهش های راهبردی  شورای اسلامی شهر هشدار داد:

لزوم نگرش غیر قیمتی به بحران آب 

مدیر عامل توانیر از ساخت بزرگ ترین مزرعه برق خورشیدی 
ایران در کرمان خبر داد و سیاس��ت های جدید صنعت برق 
برای احداث نیروگاه های برق مقیاس کوچک وتولید پراکنده 
را تشریح کرد. همایون حائري در تشریح سیاست های جدید 
افزایش ظرفی��ت تولید برق پاک در کش��ور، گفت: به زودی 
بزرگ ترین نیروگاه خورشیدي کشور در کرمان راه اندازي 
خواهد شد. مدیر عامل توانیر با اعلام اینکه ظرفیت تولید برق 
و انرژي هاي تجدیدپذیر تا پایان سال جاری دو برابر خواهد 
شد، تصریح کرد: هم اکنون ظرفیت تولید برق ایران به بیش 

از 7۲ هزار مگاوات افزایش یافته اس��ت. این مقام مسوول با 
بیان اینکه تولید نس��ل جدید نیروگاه های تولید پراکنده و 
مقیاس کوچک در دستور کار وزارت نیرو قرار گرفته است، 
اظهار داشت: از این رو ش��هریور ماه عملیات اجرایی ساخت 
نیروگاه مقیاس کوچ��ک و تولید پراکن��ده در قالب فناوری 
DG سیکل ترکیبي در منطقه زرند کرمان آغاز شد. حائري 
با بیان اینکه رویکرد دیگر وزارت نیرو استفاده از توربین هاي 
کلاس F است که به زودي شاهد واحدهاي سیکل ترکیبي 

با ظرفیت حدود 600 مگاوات خواهیم بود.

احداث بزرگ ترین نیروگاه خورشیدی ایران

س��ازمان تجارت جهانی پیش بینی خود از رش��د تجارت در 
 جهان طی امسال را کاهش داد و اعلام کرد: ادامه درگیری ها

درخاورمیانه و اوکراین و بح��ران ابولا بزرگ ترین تهدیدات 
 بر تجارت جهان��ی در دوره کوت��اه مدت هس��تند. این نهاد 
بین الملل��ی پیش بینی کرد تجارت جهانی در س��ال جاری 
میلادی تنه��ا 3.۱ درصد و در س��ال ۲0۱5 بالغ بر 4 درصد 
رشد داشته باشد. پیش تر سازمان تجارت جهانی رشد 4.7 
درصدی را برای مبادلات تجاری جهان طی امس��ال و رشد 
5.3 درصدی را برای س��ال ۲0۱5 پیش بین��ی کرده بود. بر 

اساس این گزارش رشد کمتر از حد انتظار اقتصاد جهانی و 
افزایش ریسک های ژئوپلتیک از جمله عواملی هستند که به 

رشد تجارت در جهان ضربه می زنند. 
تحت تاثیر این عوامل صادرات اروپا که یک سوم کل صادرات 
جهان را شامل می شود با مشکل مواجه شده است. صادرات 
آمریکای جنوبی و مرکزی نیز به ویژه در اثر کاهش تقاضای 
چین زیان دیده است. گفتنی است کاهش مجدد پیش بینی ها 
مجددا موجب اف��ت ارزش دلار و قیمت کالاهای اساس��ی 

خواهد شد.

افزایش صادرات به مناطق 
تحت پوشش دولت عراق

 ۱0 درصد از خسارت های 
بیمه صوری است

 پیش بینی کارشناسان
 بر کاهش قیمت طلا

نایب رییس اتاق بازرگان��ی، صنایع، معادن و 
کشاورزی ایران گفت: صادرات کالا به مناطقی 
که در اختیار دولت عراق و اقلیم کردس��تان 
اس��ت فعال بوده و افزایش نیز داش��ته است. 
میرمحمد صادقی گفت:  صادرات به عراق در 
مناطق تحت پوشش دولت و اقلیم کردستان 
وضعیت مطلوبی دارد. وی افزود: صادرات کالا 
به مناط��ق دیگر مثل موصل ب��ه دلیل وجود 
نیروهای داعش در این مناطق متوقف شده، 
اما به طور کلی وضعیت صادرات مطلوب بوده 
و همان مقداری که قبلا هم صادر می کردیم، 
ص��ادرات داری��م. میرمحمد صادق��ی اظهار 
کرد: سیمان، مصالح ساختمانی، مواد غذایی 
و داروهای ثبت ش��ده در ع��راق، مهم ترین 
محصولات صادراتی به عراق هس��تند. برای 
توسعه صادرات به عراق و به طور کلی تمامی 

کشورها باید کالاهای مطلوب تولید کنیم.

رییس کل بیمه مرکزی ایران گفت: با یکس��ری 
باندهای س��ازمان یافت��ه روبه رو هس��تیم که با 
طراحی یک تصادف ساختگی بعضا خسارت های 
میلیاردی از صنعت بیمه دریافت کرده اند و در 
حال حاض��ر بیش از ۱0 درصد خس��ارت های 

پرداختی بیمه ساختگی است. 
وی، دارای��ی بیمه مرکزی را۲0 ه��زار میلیارد 
تومان بدون دریافت سهم از نفت و مالیات ذکر 
و تصریح کرد: متاس��فانه ضریب نفوذ بیمه در 
ایران بس��یار پایین اس��ت که این نشان از عدم 
 وجود وضعیت مناس��ب در صنعت بیمه کشور 

است.
امین در مورد بیمه های ش��خص ثالث، گفت: 
صنعت بیم��ه س��الانه ۱7 میلیون بیم��ه نامه 
ش��خص ثالث صادر می کند که ح��دود هزار و 
600 تا 700 عدد از این بیمه نامه ها با خسارت 
مواجه می ش��ود که ش��رکت ه��ای بیمه حق 

پرداخت خسارت های جانی و مالی را دارند.

به گزارش اصفه��ان زیبا و به نق��ل از کیتکو 
نیوز، تازه ترین نظرس��نجی کیتک��و نیوز از 
کارشناس��ان اقتصادی و فعالان بازار نش��ان 
می دهد که قیمت جهانی ط��لا در روزهای 
آینده با کاهش روبه رو خواهد شد. به گزارش 
کیتکو نیوز در نظرس��نجی ای��ن هفته اکثر 
کارشناس��ان اقتصادی پیش بینی کردند که 
قیمت طلا تحت تاثیر افزای��ش ارزش دلار با 
کاهش بیشتری روبه رو خواهد شد. بر اساس 
این گزارش از 37 کارشناس اقتصادی و فعال 
بازار ۲0 نفر در نظرس��نجی این هفته کیتکو 
نیوز شرکت کرده اند که از این تعداد ۱۲ نفر به 
کاهش قیمت طلا رای داده اند وچهارنفر نیز 
پیش بینی کردند که قیمت طلا در روزهای 
آینده افزایش خواهد یاف��ت وچهار نفر نیز بر 
این باور بودند که قیمت طلا بدون تغییر باقی 

خواهد ماند.

قیمت شیر خام از اول مهر 
۱300 تومان

پرونده فساد سال 90 
در صحن مجلس

رییس هیات مدی��ره انجمن صنفی گاوداران با 
اش��اره به تخصیص یارانه 450 میلیارد تومانی 
برای شش ماهه دوم س��ال گف�ت: دولت باید 
تکلیف سه ماهه تابس��تان را هم مشخص کند 
چرا ک��ه تاکنون برای این س��ه م��اه تصمیمی 

گرفته نشده است.
احمد مقدسی  با اش��اره به تصویب یارانه 450 
میلیارد تومانی برای خرید شیر خام از دامداران 
در شش ماهه دوم سال و همچنین اینکه صنایع 
لبنی از ابتدای مهرماه باید ش��یرخام را ۱300 
تومان خری��داری کنند و ماب��ه التفاوت ۱40 
تومانی آن نیز توسط دولت از محل یارانه مذکور 
پرداخت می شود، افزود:  تاکنون چیزی در این 
زمینه به ما ابلاغ نشده است. وی گفت: قیمت 
خرید شیر توس��ط کارخانجات صنیع لبنی از 
ابتدای تیرم��اه ۱۲00 تومان و اکث��را کمتر از 
این میزان بوده است و فقط دو کارخانه ۱۲50 

تومان خریداری کرده اند.

عضو هیات رییس��ه مجلس ش��ورای اسلامی 
با اش��اره به بررس��ی التهابات بازار ارز در سال 
90 در جلس��ه غیر علنی گف��ت: ۱۱ میلیارد 
دلار ارز کش��ور توس��ط دلالان و با پشتیبانی 
برخی مدی��ران بانک مرکزی ب��ه صورت غیر 
رسمی در بازارها به فروش رفت. محمد دهقان 
درخصوص جلس��ه غیر علنی مجلس شورای 
اسلامی گفت: این جلسه در مورد علل نوسانات 
قیمت ارز در سال 90 بود. نماینده مردم طرقبه 
اظهار داش��ت: درآمد حاصل از این اقدام غیر 
قانونی به جیب دلالان رفت. البته این فساد در 
مراجع قضایی در حال پیگیری است. وی ادامه 
داد: در شرایطی که کشور با تحریم های سختی 
روبه رو بود، باید منابع ارزی ما حفظ می شد، 
اما با س��وء مدیریت منابع ارزی به هدر رفت. 
براساس گزارش ها 37 درصد از این ارز فقط به 

یک دلال داده شده است.

اداره اطلاعات انرژی آمریکا وابسته به وزارت انرژی این کشور، 
در جدیدترین گزارش خود موسوم به »مرور ماهانه انرژی«، 
متوسط تولید نفت ایران درشش ماه نخست سال ۲0۱4 را 

3.۲4۱ میلیون بشکه در روز اعلام کرد.
 بر این اس��اس، تولید نفت ایران در شش ماه نخست ۲0۱4 
نسبت به مدت مشابه سال گذشته از افزایش روزانه ۱35 هزار 
بشکه ای و نسبت به متوس��ط کل واردات نفت ایران در سال 
۲0۱3، از افزایش ۱۲8 هزار بش��که ای برخوردار شده است. 
ایران در ماه ژوئن ۲0۱4 همانند چهار ماه پیش از آن 3.۲30 

میلیون بشکه نفت تولید کرده است، اما این میزان نسبت به 
ژوئن سال گذشته ۱۲5 هزار بشکه بیشتر است. تولید نفت 
ایران در ماه ژوئن سال گذشته میلادی 3.۱05 میلیون بشکه 

در روز عنوان شده است.
 بر اس��اس برآوردهای این گزارش، ایران در س��ال ۲0۱3 با 
تولید 3.۱۱3 میلیون بش��که نفت، دومین تولیدکننده نفت 
اوپک بوده اس��ت. این کشور درشش ماه نخس��ت امسال با 
تولید 3.۲4۱ میلیون بش��که در روز پس از عربستان و عراق 

در جایگاه سوم قرار دارد.

کاخ سفید هر چند ماه گذش��ته تحریم های جدیدی برای 
محدود سازی صادرات میعانات گازی ایران تعیین کرد، اما 
آمارهای رسمی شرکت ملی نفت ایران از افزایش دو برابری 
صادرات ای��ن محصول اس��تراتژیک گازی در س��ال جاری 
حکایت دارد. بیژن زنگنه-وزیر نفت- اعتقاد دارد: هیچ وقت 
میعانات گازی ایران خارج از تحریم نبوده و به نظر می رسد 
آمریکا با هدف کاهش فش��ار کنگره این اق��دام تبلیغاتی را 

انجام داده است. 
همزمان با این اظهارنظرها گزارش رس��می سازمان منطقه 

ویژه اقتصادی انرژی پ��ارس جنوبی از افزای��ش دو برابری 
ارزش صادرات میعانات گازی ایران در ش��ش ماهه نخست 
سال جاری حکایت دارد. بر این اساس بیش از چهار میلیون 
و 809 هزار تن میعانات گازی به ارزش چهار میلیارد و 340 
میلیون دلار از پایانه های خلیج ف��ارس به بازارهای جهانی 
صادر شده است که در مقایس��ه با مدت مشابه سال گذشته 
ارزش صادرات میعان��ات گازی  از نظ��ر وزن ۲۲ درصد و از 
حیث ارزش 5۲ درصد رشد داشته است و بیشترین صادرات 

آن به چین، ژاپن و هند بوده است.

افزایش صادرات گاز مایع به رقم تحریم هاایران ششمین تولیدکننده نفت جهان شد

کاهش پیش بینی رشد تجارت جهانی

تشکیل نخستین جلسه شورای عالی 
اصل 44 در دولت یازدهم

نخستین جلسه شورای عالی اجرای سیاست های کلی اصل 44 قانون 
اساسی در دولت تدبیر و امید به ریاس��ت معاون اول رییس جمهور 

برگزار شد. 
معاون اول رییس جمهور با اشاره به گزارش رییس سازمان خصوصی 
سازی و واگذاری های صورت گرفته که تاکنون در مجموع به ارزش 
۱33 هزار میلیارد تومان بوده است، گفت: لازم است تلاش مجدانه 
ای برای تداوم بخشی به روند واگذاری ها البته با روش صحیح و بدون 

تکرار اشتباهات گذشته انجام شود.
  وی، از وزیر ام��ور اقتصادی و دارایی خواس��ت با تش��کیل دبیرخانه ای

پرتوان و کارآمد و کمیته های تخصصی متشکل از نمایندگان دستگاه های 
عضو، دستورات جلس��ه و مباحث را به خوبی مورد بررسی و ارزیابی 
قرار دهند تا شاهد اتخاذ تصمیماتی مطلوب در جلسات شورا باشیم.

در این جلسه محسن رضایی نیز ش��ورای عالی اجرای سیاست های 
کلی اصل 44 را یکی از جلسات مهم کشور برشمرد و گفت: مجلس 
شورای اس��لامی وظایف خوبی را همچون کارآفرینی، بهبود فضای 
کسب و کار و مشارکت بخش خصوصی برای این شورا در نظر گرفته 

که باید تلاش شود تا این وظایف به شکل درستی اجرا شود.

ناوگان هوایی کشور، یک سال جوان شد
رییس سازمان هواپیمایی کشوری از ورود ۱0 فروند هواپیمای جدید 
به کشور در س��ال جاری خبر داد و گفت: از این تعداد سه فروند وارد 
عملیات ش��ده و بیش از 500 صندلی به صندلی ه��ای فعال ناوگان 

هوایی افزوده است. 
 علیرضا جهانگیریان صبح یکشنبه در نشست خبری  عملکرد سازمان 
هواپیمایی کشوری  و آخرین وضعیت بررسی دلایل سقوط هواپیمای 
آنتونوف ۱40 را تشریح کرد. وی گفت: در پنج ماه ابتدایی امسال ۱6۲ 
هزار نشست و برخاست داشته ایم که سال گذش��ته این میزان ۱49 

هزار بوده است. 
بدین ترتیب افزایش 9 درصدی داشته است. رییس سازمان هواپیمایی 
کش��وری افزود: حدود ۱40 فروند هواپیمای فع��ال در ناوگان هوایی 
کشور  وجود دارد و تقریبا ۲۲ هزار صندلی فعلا در ناوگان هوایی داریم. 
امسال بیش از ۱0 وسیله پرنده وارد کشور  شده است که از این تعداد 
سه فروند وارد عملیات ش��ده و بیش از 500 صندلی به صندلی های 
فعال ناوگان هوایی افزوده اس��ت. وی گفت: سن ناوگان هوایی کشور 
خیلی تغییری نکرده اس��ت و از حدود ۲۲ س��ال به ۲۱ سال کاهش 

یافته است.

افشای پشت پرده حذف مالیات 
عایدی  مسکن

پورابراهیمی در پاسخ به این سوال که نظر اعضای کمیسیون اقتصادی 
مجلس و نیز دس��تگاه های اجرایی به خصوص وزارت راه در خصوص 
مالیات بر عایدی مس��کن چه بود، اظهار داش��ت: نمایندگان دولت و 
دستگاه ها در کمیس��یون هنگام رای گیری موافق با این نوع مالیات 
بودند و ب��ه همین علت نی��ز در کمیس��یون رای بالای��ی آورد. عضو 
کمیس��یون اقتصادی مجلس تاکید کرد: بعد از آن دولت پای خود را 
برای تصویب این موضوع کنار کشید و رییس سازمان مالیاتی نیز از آن 
دفاع نکرده و حتی طوری صحبت کرد که انگار این موضوع کار خوبی 
نیست. پورابراهیمی با بیان اینکه گفته شد فشار وزارت راه و شهرسازی 
برای حذف مالیات عایدی سرمایه بخش مسکن وجود داشت،  تاکید 
کرد: نامه ای وزیر راه و شهرسازی به رئیس جمهور نوشته بود که با این 

موضوع مخالفت کند.

سبد اخبـار

دکتر
عاملی

اگر قیمت آب به 
عنوان یک کالای 

کلیدی تغییر 
کند، از کانال تورم 

انتظاری، قیمت 
بسیاری از کالاها 

 افزایش پیدا 
می کند



جشنواره بین المللی فیلم مقاومت  از 
مهم ترین رویدادهای فرهنگی کشور است

ضحا قدوسی: آیین اختتامیه س��یزدهمین جشنواره بین المللی فیلم 
مقاومت در شهرستان لنجان با حضور هنرمندان و تعدادی از مسوولان 
 استان اصفهان در س��الن آمفی تئاتر ش��هرداری این شهرستان برگزار 

شد.
دبیر اجرایی سیزدهمین جشنواره بین المللی فیلم مقاومت در شهرستان 
لنجان در آیین اختتامیه این جشنواره گفت: این جشنواره بزرگ ترین و 
مهم ترین رویداد فرهنگی کشور است که سیزدهمین دوره ی آن همزمان 

با تهران در ۴۰۰ نقطه از کشور برگزار شد.
علی اکبر محمودی تصریح کرد: فیلم های این جش��نواره در شهرستان 
لنجان با هماهنگی شهرداری ها و ارگان هایی همچون آموزش و پرورش 
و ناحیه مقاومت بس��یج در بی��ش از ۳۲ نقطه شهرس��تان لنجان اعم از 
تلویزیون های شهر، فرهنگسراها، آموزش و پرورش و پایگا ه های مقاومت 

بسیج به صورت رایگان اکران شد.
در ادامه رییس اداره فرهنگ و ارشاد اس��امی شهرستان لنجان گفت: 
امروز ما در قبال ترویج فرهنگ ایثار و ش��هادت و انتقال آن به نسل های 
آینده مسوولیم و در این میانه رسانه ها و گرایش های هنری نقش بسیار 

مهمی دارند. 
مرادی با اشاره به میزان تاثیرگذاری بالای هنرمندان در ترویج فرهنگ 
ایثار و شهادت و نقش آنها در تحکیم این فرهنگ در جامعه افزود: همانطور 
که مقام معظم رهبری نیز با تاکید بر این مطلب فرموده اند: »هیچ تفکر 
ماندگار نخواهد شد مگر آنکه با هنر آمیخته شود« گرایش های هنری و 
رسانه های می توانند بستر لازم برای ترویج فرهنگ ایثار و شهادت را مهیا 
سازند. گفتنی است؛ فیلم های س��یزدهمین جشنواره بین المللی فیلم 
مقاومت امسال برای نخس��تین بار در تمامی استان های کشور در هفته 

دفاع مقدس به شکل همزمان اکران شد.

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان: 

وابستگی 100 درصدی صنعت چاپ 
به خارج از کشور!

 مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسامی استان اصفهان با انتقاد از اینکه در حوزه 
چاپ صد در صد به خارج از کشور وابستهایم، گفت: باید به جایی برسیم  

که در حوزه چاپ حرف اول را بزنیم. 
 به گزارش ایسنا، حجت الاسام و المس��لمین محمد قطبی در همایش 
تجلیل از فعالان صنعت چاپ در اتاق بازرگانی اصفهان با اشاره به تغییرات 
این صنعت، اظهار کرد: ظرفیت جامعه در حوزه چاپ بیشتر از موقعیت 
فعلی است و در میانه راه قرار داریم، پس باید برای توسعه صنعت چاپ تا 

رسیدن به قلههای این صنعت بکوشیم.  
 وی به ظرفیتهای اس��تان اصفهان در حوزه صنعت چاپ اشاره کرد و  
افزود: مرکزیت اصفهان، محورهای تعاملی شرق و غرب و دسترسی راحت 
به سرتاسر کشور و همچنین وجود صنایع تکمیلی حوزه چاپ در اصفهان 
از ظرفیتهای ویژهای است که میتواند به بالندگی این صنعت کمک کند    

و راه های نرفته را بپیماید.  
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسامی استان اصفهان به تشریح گامهای اساسی  
برای رس��یدن به جایگاه مطلوب در حوزه چاپ پرداخت و گفت: تربیت 
نیروی انسانی دانش��مند، توانمند و کارآمد از ضروریترین گامها برای   
رسیدن به این جایگاه است. برخی مواقع میبینیم که سرمایه گذاران با  
دستگاههای پیشرفته از امکانات مختلفی بهره میبرند، اما کسی که دانش   

بکار گیری آن را داشته باشد وجود ندارد. 
قطبی خاطرنشان کرد: دیگر تجربه استاد و شاگردی حوزه چاپ کفایت 
نمیکند و آموزشهای لازم باید از مسیر علمی و دانشگاهی انتقال یابد.   
از این رو در تهران ی��ک مرکز آموزش علمی کارب��ردی به صنعت چاپ 
اختص��اص دارد و در اصفهان نیز صنعت چاپ ب��ه مرکز علمی کاربردی 
فرهنگ و هنر ورود پیدا کرده اس��ت. مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسامی 
استان اصفهان با انتقاد از اینکه درحوزه چاپ صد در صد به خارج از کشور 
وابستهایم، تاکید کرد: باید به جایی برسیم که در حوزه چاپ حرف اول  

را بزنیم.  

کاربرد سبک معماری در بناهای نوساز 
اصفهان مورد بررسی قرار می گیرد 

عضو انجمن انبوه سازان استان اصفهان گفت: کاربرد سبک معماری در 
بناهای نوساز اصفهان مورد بررسی قرار می گیرد.  

مهدی شیخ س��جادیه درگفت وگو با مهر اظهار داش��ت: توجه به سبک 
معماری ایرانی اس��امی در هویت اصفهان به عنوان پایتخت فرهنگ و 
تمدن ایران اسامی تاثیر بس��زایی دارد. عضو انجمن انبوه سازان استان 
اصفهان با اشاره به اینکه اصفهان تالو معماری ایرانی اسامی در دوران 
مختلف بوده است، تصریح کرد: اصفهان در دوران قبل از ورود اسام به 
دومحله دردش��ت و جویباره محدود بود و از جذابی��ت ها و ویژگی های 

خاصی برخوردار نبود.  
وی افزود: با ورود اسام به اصفهان این شهر رونق گسترده ای پیدا کرد و 
با همکاری و حضور مردم در زمینه های فرهنگی و عمرانی پیشرفت کرد.  
وی بیان داش��ت: اصفه��ان در دوران تاریخ��ی مختلف از جای��گاه ویژه 
ای برخوردار بوده اس��ت و در س��ه قرن 1۰، 1۲و 17ب��ه عنوان پایتخت 
 انتخاب شد که در هر دوره ای بناهای قابل توجه و ارزشمندی خلق شده 

است.  
عضو انجمن انبوه سازان استان اصفهان با اشاره به اینکه در حال حاضر باید 
بررسی کنیم به چه میزان در بناهای نوساز به سبک معماری اصفهان توجه 
شده است، گفت: لازم است در این زمینه نشست های مختلف آموزشی 

و پژوهشی برگزار شود.
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فرهنگ و 
هـــــنــر

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

نمایشگاه مجسمه، مخصوصاً اگر مجسمه ها 
گچ��ی باش��ند یا ب��ا م��واد شکس��تنی کار 
ش��ده باش��ند، معمولاً از آن نمایشگاه های 
پرطرف��داری اس��ت ک��ه بای��د آرام می��ان 
س��ردیس ها و تندیس ها و احجام بگردید و 
البته حواستان باشد به چیزی نخورید! حالا 
تصورکنید وارد نمایشگاهی از احجام سپید شده اید و ناگهان 
یکی از مخاطبان نمایشگاه، بخشی از یکی از احجام را می کشد 
و سردیس سپید ش��بیه خمیری منعطف کش بیاید، صورت 

دفورمه شود و بعد، دوباره به صورت اولیه برگردد. 

لی هونگ بو که اخیراً نمایشگاهی در نیویورک داشت، مخاطبان 
گالری را ش��گفت زده ک��رد. وقت��ی وارد گالری می ش��دید با 
س��ردیس ها و احجامی که به نظر می آمد گچ��ی بودند مواجه 

می شدید.
اما کمی بعد می فهمیدید که همه کاغذی هستند و ارتجاعی! 
هنرمند سر یکی از سردیس ها را برمی دارد، می کشد و سردیس 
ش��بیه ماری کش می آید. این موقع است که متوجه می شوید 
همه مجسمه ها کاغذی هس��تند. هر کدام از احجام از بیش از 
هشت هزار برگه کاغذ ساخته شده اند و بیشتر از 15 کیلوگرم 

وزن دارند. 

لی هونگ، درجواب خبرنگارانی که به اولین نمایشگاه انفرادی 
او آمده بودند، گفت: »می خواهم تص��ورات مردم را به چالش 
بکشم و بگویم که نحوه نگاه کردنتان را تغییر بدهید و این که 
روش های دیگری ه��م برای فکر کردن و عمیق ش��دن وجود 

دارد.« 
این نمایشگاه به طریقی، ارایه پایان نامه این هنرمند چینی در 
رشته هنرهای تجربی و مردمی است. او حالا فارغ التحصیل این 
رشته از آکادمی هنر چین است. در حالی که سابقه ویراستاری 
کتاب، انتشار کتاب و تخصص در زمینه کتب قدیمی را هم در 
رزومه کاری اش دارد، بنابراین او همیش��ه ب��ا کاغذ به طریقی 

مرتبط بوده است. 
نام این نمایش��گاه »ابزاره��ای تحصیل« بود و ب��ه گفته خود 
هنرمن��د ه��دف از برپای��ی نمایش��گاه، »مواجه��ه انقابی و 
 نزدیک مخاطبان با ی��ک تجربه کاغذ- مجس��مه گونه« بوده 

است.
گال��ری کلین س��ان، که درم��اه مارس امس��ال میزب��ان این 
نمایش��گاه بود، اعام کرد: »در نگاه اول به نظر می آید هنرمند 
سردیس های قدیمی مثل مجسمه داوود و امثالهم را با متریالی 
 مانندگل یا گچ س��اخته اس��ت، اما دراصل ما تعریف جدید او 

و استفاده خاقانه اش از ابزار و رسانه را می بینیم.« 
 لی به رویترز توضیح داده: » من یک سری مقررات برای خودم 
داردم از جمله این که هیچ وقت آثارم هیچ جنبه های سیاسی 

یا مذهبی نداشته باشند.« 
لی هونگ بو که در یک خانواده کوچک و روستایی درچین به 
دنیا آمده، گفته که همیشه عاشق کاغذ های قدیمی چینی بوده 
است. به جز پروژه مجسمه های کاغذی، او شش سال را صرف 
جمع آوری کتاب هایی در زمینه هنر هزارساله بودایی در زمینه 
هنرهای کاغذی کرده است. نه پاستیکی در کار است و نه گلی. 
همه مجس��مه ها از هزاران هزار قطعه کوچک کاغذی که روی 

هم قرار گرفته اند، تشکیل شده اند. 
لی ۳8 س��اله، تاکید می کند که اولین بار خاصیت ارتجاعی و 
انعطاف پذیری کاغذ را در اسباب بازی های چینی کشف کرده 
است. او در مصاحبه اش با رویترز گفت: »کمی بعد من همین 
روش را برای درست کردن یک تفنگ کاغذی به کار بردم که به 
یک پنکه تبدیل می شد. تفنگ که برای کشتن به کار می رود 
یک جسم س��خت بود ولی من به ابزاری تزیینی و یا کاربردی 
تبدیلش کرده ب��ودم که از ۳۰۰ قطعه کوچک کاغذ تش��کیل 

شده بود.«

تعریف جدید و غافلگیرکننده ای از مجسمه و کاغذ در یک نمایشگاه

مجسمه های منعطف، مخاطبان یک نمایشگاه را غافلگیر کردند
  خیال پردازی هایتان را با مجسمه های این هنرمند چینی گسترش بدهید!

نفیسه
حاجاتی

گروه
فرهنگ 

و هنر

رییس رسانه ملی: 

هنر به فضیلت ها و ارزش ها ماندگاری می بخشد
آثار بد در زمینه اسطوره ها باعث شده 
مخاطبان نوجوان سراغ اصل اثر نروند 

عزت الله ضرغامی/ ایلنا: کس��انی که از»هن��ر برای هنر« 
حرف می زنن��د بای��د بدانند که ای��ن جمله دیگ��ر مفهومی 
 ندارد. اگر هنر برای هنر اس��ت؛ هیچ هنری بالاتر از ش��هادت 

نیست.
شهادت زیباترین و پاک ترین هنرهاست، که یک معامله و داد 
و ستد با خدا محسوب می شود. در هنر نباید تحولات سطحی 
باشد. باید بگویم شهادت بالاترین هنر است. هنر سر برآستان 
شهادت می س��اید تا هویت پیدا کند. هرکس هرچه دارد باید 

در راه خدا صرف کند. کسی که قلم قوی و امکان مالی و مادی 
داشت؛ باید برای انقاب آن را به کار می گرفت و اگر این کار را 

نکرد؛ باید پاسخگو باشد. 
به همان نسبت که خدا به انسان توانایی داده به همان نسبت 

هم ازما تکلیف می خواهد. آیا و اقعا جنگ بی مفهوم بوده؟ 
امروز هر انسان طبیعی در ذاتش این است که اگر به او حمله 
شد؛ از خودش دفاع کند. امروز مقاومت یک مفهوم جاافتاده 

است.

مهدی میرکیایی/ ایس�نا: نوش��تن درحوزه اس��طوره ها و 
افسانه های مدرن نیازمند توانایی نویسنده در مباحث تئوریک 
و سواد نوشتن درکنار شناخت اسطوره ها و ادبیات کهن است 
که متأسفانه اغلب نویس��ندگان ما در هر دو زمینه ذهن  پرُی 

ندارند. 
برای ورود به عرصه نگارش اس��طوره ها و افس��انه های مدرن 
نویس��نده نیازمند ذهنی ورزیده و قلمی تواناس��ت. او باید به 
خوبی عناصر داستان را بشناسد و سواد تئوریک خوبی داشته 

باشد تا با انعطاف درحوزه ساختاری بتواند اثری ماندگار با اتکا 
بردانش اس��طوره ای خود خلق کند. معمولا سطح مطالعات 
دوستان نویسنده ما کم است و همین مساله باعث می شود که 
گهگاه از مخاطبان خود عقب بیفتند. معمولا هر نویسنده ای 
یا با ایده ش��خصی خود کار می کند،یا با ایده های گرفته شده 
از اس��طوره ها و افس��انه ها دست به قلم می ش��ود. باعث شده 
مخاطب نوجوان ما میل خود را برای رفتن به س��مت اصل اثر 

از دست بدهد.  

سبـد اخبــار

 این هفت��ه مخاطبان گال��ری آپادان��ا، مواجهه 
ندا اسدی با چوب را در قالب یک نمایشگاه معرق- 
منبت دیدند. اسدی، که در رشته فیزیک تحصیل 
کرده، تاکید می کند که تجربه خیلی از هنرها را 
از س��ر گذرانده تا به منبت- معرق رسیده است. 
وی در اولین نمایش��گاه انف��رادی اش ۳۰ اثر در 
س��ایزها و موضوعات متنوع را برای مخاطبان به 
نمایش گذاشته است. وی درباره شروع کارش به اصفهان زیبا گفت: » 
لیسانس فیزیک دارم. به هنر عاقه داشتم و همه هنری را هم تقریباً 
تجربه کردم تا این که چوب و منبت را ش��ناختم. از آن به بعد بقیه 
کارها را کنار گذاشتم و غرق چوب شدم. از 1۰،1۴ سال پیش که با 
این رشته آشنا شدم، در این زمینه فعالیت کردم اما حالا تقریباً ۴،5 
سال است که بقیه کارها را کنار گذاشته ام و به طور حرفه ای فقط به 

همین کار می پردازم.«

در این نمایشگاه برخوردهای مختلفی با متریال چوب می بینید. نوع 
کار متنوع است؛ از معرق مسطح و مشبک بگیرید تا معرق نیمه و تمام 
برجسته و به اصطاح، سه بعدی. از تابلوهای کوچک و بزرگ تا دو میز 
بزرگ در دو فضای گالری.  به گفته اسدی، هیچ کدام از چوب ها رنگ 
نشده اند و همه رنگ های متنوعی که در آثار می بینید، طیف رنگی 
چوب های به کار رفته هس��تند؛ از چوب درخت گردو، اکالیپتوس و 
اقاقیا بگیرید تا چوب نارنج و پرتق��ال. وی توضیح داد: »۳۰،۴۰ نوع 
چوب در اینجا اس��تفاده کرده ام که تازه هر ن��وع چوب طیف رنگی 
متفاوتی دارد. مثاً چوب گردو هست، ولی طیف رنگی اش از سفید 
سفید تا قهوه ای سوخته که رو به مشکی می رود، متغیراست. تنوع 
چوب خیلی زیاد است.«روی چوب ها با سیلر کیلر، پلی استر شفاف، 
مات، براق یا نیمه پلی اس��تر و انواع دیگر مواد کار شده. طرح ها هم 
آن طور که اس��دی تاکید می کند، از طرح های آماده گرفته و گاهی 
دست کاری و ترمیم ش��ده اند.  مخاطبان نمایشگاه این هفته گالری 

آپادانا رزومه کاری ۴،5 ساله ندا اسدی را روی دیوارها و کف گالری 
می بینند. رزومه ای که ش��لوغی و تنوعش کم��ی مخاطب جدی و 
گالری گرد را اذیت می کند. چیدمان ش��لوغ، موسیقی نامتناسب و 
عدم وجود روایتی جدی در نمایشگاه زیاد با ذایقه آنها که هر هفته 
نمایشگاه های مختلفی را نه تنها در اصفهان که از طریق اینترنت در 
سراسر دنیا می بینند، جور در نمی آید اما برای آنها که کار با چوب را 
دوس��ت دارند و ترجیح می دهند، آثار چوبین تزیینی یا کاربردی را 
برای خانه ها یا دفتر کارشان بخرند، حرف هایی برای گفتن دارد. ندا 
اسدی که در آتلیه اش میز، صندلی، کنسول، آیینه، قاب و انواع احجام 
تزیینی یا کاربردی چوبی را می سازد، درباره حسش نسبت به کار با 
چوب هم توضیح می دهد: »کار کردن با چوب خیلی حس خوبی دارد. 
چون شما با یک چیز زنده داریدکار می کنید، اصاً قابل توصیف با هیچ 
هنر دیگری نیست. هیچ متریال دیگری را نمی توانید جایگزین کنید. 
من حتی در کارهایم دوست ندارم هم چیزهای مصنوعی کنم. مثاً 

فلز یا چیزی شبیه این اضافه کنم. چوب جان دار است. و کار کردن با 
چوب جان بخشی دوباره به یک موجود زنده است«.

گفت و گو با یک هنرمند معرق- منبت به مناسبت برپایی نمایشگاهش در گالری آپادانا

کار کردن با چوب، جان دادن دوباره به موجودی جان دار است

همایش روز گردشگری با حضور استاندار و مدیر 
کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری 
اصفهان و جمع��ی از هنرمن��دان در ب��اغ موزه 
چهلستون برگزارشد.مدیر کل میراث فرهنگی، 
صنایع دستی و گردشگری اصفهان در این مراسم 
گفت: به عنوان مدیر میراث فرهنگی با صراحت 
می گویم که تمام نهادها بای��د به داد میراث اصفهان برس��ند، زیرا 
باهشت میلیارد تومان بودجه اداره میراث فرهنگی، برای ۲۰ هزار اثر 

تاریخی اصفهان نمی توان کاری کرد.
محس��ن مصلحی با بیان ای��ن که تا ۲۰ س��ال پیش برخ��ی افراد، 
گردشگری را مساوی با تهاجم فرهنگی و نفوذ جاسوسان در ایران می 
دانستند، خاطر نشان کرد: افرادی که پیش از ما پا به عرصه خدمات 
مسافرتی گذاش��تند و از این حوزه دفاع کردند و به واقع قابل تقدیر 
هستند و امروز نیز با تشکیل مجمع گردشگری ماحصل کار خود را 

مشاهده می کنند.

مدیر کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری اصفهان گفت: 
شعار امس��ال »جهانگردی و توس��عه جوامع محلی« است. اثراتی 
همچون وحدت و انس��جام در حوزه اجتماعی، اشتغال و ارتباطات 
میان ملت های مختلف از اثرات همه جانبه گردش��گری در جامعه 
 میزبان اس��ت و به عبارتی حوزه های اقتصادی، سیاسی، فرهنگی 

می تواند در این امر درگیر شود.
مصلحی بیان داش��ت: در طول دو سال گذش��ته میزان گردشگری 
اصفهان رشد خوبی داشته و سال گذش��ته در این شهر پذیرای11۰ 
 هزار نفر گردشگر بودیم و این درحالی است که در سال 7۲  این آمار 

سه هزار نفر در سال بود.

   نیازمند ایجاد زیرساخت در حوزه اقامت و به خصوص 
هتل های پنج ستاره هستیم

وی اضافه کرد: البته این ش��یب رش��د مایم بوده اس��ت اما اکنون 
اتفاقات خوبی در صنعت گردش��گری افت��اده و  بر این اس��اس و با 

توجه به تغییر نوع گردشگران به ملیت های اروپایی نیازمند ایجاد 
 زیرس��اخت های لازم به ویژه در حوزه اقامت و ب��ه خصوص ایجاد 

هتل های پنج ستاره هستیم.
مدیر کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری اصفهان ابراز 
داشت: به طور کلی در حوزه زیرساخت هایی همچون اقامت، پذیرایی، 
ترانسفر، راهنمایی، هدایت و توس��عه منابع انسانی برنامه ها، طرح 

آمایش گردشگری و اشتغال و مطالعات مناسبی شده است.
مدیر کل میراث فرهنگی، صنایع دس��تی و گردش��گری اصفهان با 
بیان اینکه در صنعت گردشگری سخت اس��ت فرهنگ خودمان را 
با زبان رسا بیان کنیم، ابراز داشت: اگر اکنون دنیا معتقد است که با 
مردم ایران باید از راه گفت و گو صحبت کرد به لحاظ این اس��ت که 
گردشگرانی به ایران آمدند و به ظرفیت های هفت هزارساله این مرز 

و بوم پی بردند و آن را به دیگران انتقال دادند.

   می�راث فرهنگ�ی اصفهان مه�م تری�ن عامل جذب 

گردشگر محسوب می شود
مدیر کل میراث فرهنگی، صنایع دس��تی و گردش��گری اصفهان با 
اشاره به اینکه از مهم ترین وظایف سازمان حفظ جاذبه های میراث 
 فرهنگی اس��ت، گفت: به عنوان مدیر می��راث فرهنگی با صراحت 
می گویم که باید به داد میراث اصفهان برسید چرا که با هشت میلیارد 
تومان بودجه برای ۲۰ هزار اثر تاریخی اصفهان نمی توان کاری کرد.

   ب�ی برنامه گی و بخش�ی نگ�ری از تهدیدهای صنعت 
گردشگری است

وی ادامه داد: درچنین ش��رایطی انتظار این است که قوانین خوبی 
در شورای شهر و شهرداری برای حمایت از میراث فرهنگی اصفهان 
مطرح شود؛ البته شورا در زمینه گردشگری حمایت های خوبی کرده 
است اما امیدواریم حوزه میراث نیز مورد حمایت جدی باشد چرا که 
میراث فرهنگی اصفهان مهم ترین عامل جذب گردشگر محسوب 

می شود.

مدیر کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری اصفهان:

با 8 میلیارد تومان بودجه، نمی توان برای 20 هزار اثر تاریخی اصفهان کاری کرد

زهره
قندهاری

حسن کریم پور/ مهر: این روزها نویسنده باید کنج خانه باشد و 
فقط بعد از مرگش از تالار وحدت تشییع شود. یک نفر با پا، به توپی 
شوت می زند و میلیاردها تومان می گیرد اما نویسنده را شهرداری 
باید دفن کند. این درد را به چه کسی و کجا بگوییم؟ این روزها از 
فوتبالیست ها و هنرپیشه ها حمایت می ش��ود، اما نویسندگان را 
هنرمند نمی دانند. این روزها شگفت زده هستم از این که عده ای 

سر زبان ها هستند که در واقع کتاب هایش��ان فروشی ندارد. من 
نمی خواهم سر زبان باشم. چون عمرم را کرده ام و7۰ سالم است. 
اما این روزها عده ای سر زبان ها هستند که کتاب هایشان آن طور 
که باید و شاید، مردم را شاد نمی کند. یک نفر با پا به توپی شوت 
می زند و میلیاردها تومان می گیرد اما نویسنده را شهرداری باید 

دفن کند. این درد را به چه کسی و کجا بگوییم؟

مهدی فضائلی/ ایلنا: ما در ش��بکه های مج��ازی بحثی به نام 
ممنوعیت نداریم بلکه بحث محدودیت مطرح اس��ت. چه کسی 
ایران ام��روز را از تکنولوژی مفید جه��ان و ارتباطات بین المللی 

محروم تصور می کند؟
 این شرایط را در مورد کره ش��مالی می توان بکار برد، اما درمورد 
ایران یک ظلم آشکار است! شبکه های اجتماعی که امروز بر  شمار 

آنها افزوده شده و گسترش سریعی دارند؛ همانند همه یا بسیاری 
دیگر از فن آوری های حوزه ارتباطات دو وجهی هستند؛ یعنی هم 
امکان بهره برداری صحیح و مفید از آنها هست و هم سوءاستفاده و 
زیان بار بودن شان. طبیعتا  هم دولت هم مردم و کاربران باید زمینه 
را فراهم کنند و آموزش ببینند که به سمت بهره برداری صحیح 

حرکت کنیم و زیان های آن را کاهش دهیم.

در فوتبال میلیاردها تومان می دهند
 اما نویسنده را باید شهرداری دفن کند؟

تصور ایران بدون ارتباطات بین المللی
 یک ظلم آشکار است



 دستورات اجتماعی مطلوب 
در بهره وری از گوهر عمر انسانی

سیدمهدی سلطانی: مهم ترین دس��تورات اجتماعی مطلوب در 
بهره وری از گوهر عمر انسانی عبارت است از: 

1- جدیت و تلاش فراگیر و دایمی در بهره وری از عمر و زمان )نهج 
البلاغه، خطبه 230(

2- نظم و برنام��ه ریزی صحیح اجتماعی در مس��یر عمر انس��انی 
)همان، نامه 47(

3- استفاده از تجارب دیگران در بهره برداری از عمر و زمان )همان، 
نامه 31(

4- پرهیز از دوستی با بدان و همنش��ینی با آنان در زندگی )همان، 
نامه 69(

5- امکان عمل خیر و صالح در استفاده از فرصت های سوخته عمر. 
6- مدیریت اجتماعی صحیح زمان ها و عمرها در زندگی انس��انی 

)همان، خطبه 90(
7- محاسبه دایمی از عمر و اعمال انسانی در زندگی و حیات انسانی 

)همان(
8- مقابله با آفات و خطراتی چون تنبلی و بی حالی، سرگردانی در 
راه، بازیچه و سرگرمی و سرمس��تی در طول عمر و بهره وری از آن 
)ر.ک: نهج البلاغه، خطبه 223، خطبه 103، نامه 45 و خطبه 153؛ 
نیز جهت مطالعه تفصیلی موضوعات و موارد مذکور ر.ک: درس هایی 

از نهج البلاغه، گهر عمر، جواد محدثی، صص 47-33(.

 شرایط و موانع تاثیر موعظه 
در اجتماع انسانی از منظر امام )ع( 

گاهی غفلت، جلوی دید انس��ان را م��ی گیرد و پ��رده ای در مقابل 
بصیرت او می افکند.

 آن چه در زندگی نقش بیدار باش و هشداردهنده ایفا می کند و جدا 
افتادگان از راه را دوباره به مسیر اصلی بر می گرداند و حرکتشان را 
رو به طرف هدف تنظیم می کند، موعظه است، که در نگاه الهی امام 
علی )ع(، در اجتماع انسانی از شرایط و موانعی در تاثیر دایمی خود 

برخوردار است. 
درحقیقت، موعظه مثل داروست تو انسان مثل بیماری شرایط تاثیر 

موعظه در اجتماع انسانی عبارت است از: 
1- پند پذیری دایمی و برخورداری از زمینه روحی و حالت پذیرش 

در طرف موعظه )نهج البلاغه، خطبه 193(
2- داشتن دل پاک در طرف موعظه )همان، خطبه83(
3- اراده جدی درپذیرش موعظه )همان، خطبه 223(

4- اهل عمل بودن واعظ )همان، خطبه 175(
مهم ترین آفات و موانع تاثیر موعظه عبارت است از: 

1-  دنیا زدگی و اقبال بیش از حد به دنیا )نهج البلاغه، حکمت 282، 
خطبه 109(

2- غفلت و فراموشی )همان، حکمت 122  حکمت 391 (
3- قول بی عمل )همان، خطبه 129(

توصیه های بهینه سازی 
مصرف انرژی الکتریکی 

  ماشین لباسشویی: 
1- دستگاه را حتی الامکان در ساعات های اوج مصرف روشن نکنید.

2- دفترچه راهنمای استفاده از دستگاه را که توسط کارخانه سازنده 
تهیه می ش��ود، با دقت مطالعه کنید و نکات پیش��نهادی آن را در 

استفاده از دستگاه، مورد توجه قرار دهید.                      
3- بسیاری از ماشین های لباسشویی دارای یک برنامه شست وشوی 
اقتصادی هستند که لباس ها را با کمترین آب، پودر و حرارت ممکن 

می شوید و مصرف برق دستگاه را کاهش می دهد.
4- کم کردن درجه حرارت آب برای شستشو، مثلا از 90 درجه به 60 

درجه نیز به میزان بسیار زیادی از مصرف برق می کاهد.
5- درجه حرارت  90  درجه را معمولا فق��ط برای لباس ها و پارچه 

های سفید و بسیار کثیف به کار می برند.
 6- لکه گی��ری لباس ه��ا، در اغل��ب موارد به ش��ما این ام��کان را 
 می دهد که از برنامه های با آب سرد یا آب 40 تا 60 درجه استفاده 

کنید.     
7- لباس های خیلی کثیف و با رنگ های روشن را از لباس هایی که 
رنگ های تیره ای دارند و کمتر کثیف شده اند تفکیک کنید و آنها را 

به طور جداگانه شست وشو دهید.
8- فیلتر و دهانه پودر را به طور منظم تمیز کنید. توجه داشته باشید 
که تمیز کردن این قسمت ها در ماشین لباسشویی به کاهش مصرف 

برق و افزایش عمر مفید آن کمک می کند.
9- اگر امکان خش��ک کردن لباس ها را در ه��وای آزاد و در زمانی 

طولانی تر دارید، بهتر است از دور کم آبکشی استفاده کنید.
10- استفاده از لوله کشی آب گرم برای استفاده درماشین لباسشویی 

بسیار مفید خواهد بود.
11- ماشین لباسشویی را تا حد ظرفیت کامل آن پر کنید.

12- در استفاده از خش��ک کن هرگز لباس ها را بیش از حد خشک 
نکنید. آنها را وقتی کمی مرطوب هس��تند خارج کنید، در غیر این 

صورت چروک می شوند.
13- سعی کنید لباس ها را به طور طبیعی خشک کنید.

14- اولین و مهم ترین نکته در خرید ماش��ین لباسشویی توجه به 
استاندارد بودن و رتبه برچسب مصرف  انرژی آن است.

از س��ویی افزایش بیماری ه��ا و کم حوصلگی 
مردم در مقاب��ل آن، از س��ویی دیگ��ر به قول 
معروف به ه��ر دری زدن ب��رای درم��ان، گاه 
چنان می ش��ود که افراد در اثر شنیده هایی از 
برخی و بدون تحقیق ب��ا ورود به مرکزی برای 
درمان، ضمن اینکه هزینه گزافی از جیبش��ان 
خالی می شود، به هدف خود که درمان اس��ت، یا نمی رسند یا 
 اینکه دچار آسیب دیگری می ش��وند. نمونه اش در جوامع کم 

نیست. 
تا چندی پیش، برس��ر باش��گاه های بدنس��ازی و مکمل های 
بدنس��ازی غیرمجاز و اینکه با به دام انداختن افراد، آنها را دچار 
صدمه های زیادی می کرد، بحث بود، حال مدتی اس��ت قضیه 

دیگری پیش آمده است.

   بازار ماساژ داغ شد!
حتما یک چیزهایی از ماساژ و ماساژدرمانی شنیده اید. همانی که 

یکدفعه بازارش داغ شد و خیلی ها را به خود جذب کرد.
به غیر از مطب، اگر این روزها سری به استخرها و یا آرایشگاه ها 
زده باشید، حتما متوجه شده اید که برخی از آنها در این مکان ها  
اقدام به ماساژدرمانی می کنند. البته بحث سر بی تاثیری این نوع 
درمان نیست، بلکه موضوع  نامعتبر بودن برخی از این مراکز با 
درآمدهای کلانی است که طی چندین جلسه از50 هزار تومان 

تا نزدیک به یک میلیون تومان نرخ گذاری می کنند. 
وارد یکی از این مراکز ماساژدرمانی در پایین شهر می شویم و آن 
را در یک فضای کوچکی که به دو بخش زنانه و مردانه تقس��یم 
کرده اند، می بینیم. اول وقت اس��ت و به غیر از یکی دو مشتری 

کسی دیگری وارد نشده است. 
زهره پرچمی مراجعه کننده ای اس��ت که به قول خودش برای 
اولین بار به آنجا آمده در عین حالی که مردد اس��ت و به خاطر 
همین از خانم دیگری جویای تاثیر این نوع درمان می شود که 
چنین می شنود: من هم سر درد، هم بدن درد داشته ام که با چند 

جلسه نتیجه خوبی گرفته و راضی  هستم. 
چند لحظه نمی گذرد که شخص دیگری وارد می شود و از اینکه 
دو سه جلسه است که برای کمر درد آمده است اما هیچ نتیجه ای 
نگرفته است، شکایت می کند ضمن اینکه آمدن مکررش را به 

امید اینکه بلاخره جواب بگیرد، می داند.

به مرکز دیگری از ماس��اژدرمانی در بالای ش��هر می رویم که با 
فضایی شیک و مدرن اما بدون تابلو مواجه می شویم. 

زنانی را می بینیم که یکی یکی وارد اتاق دیگری می ش��وند و از 
آرامشی که پس از ماس��اژ به آن می رسند، صحبت می کنند در 
عین حالی که یک��ی از بهبودیش می گوید، دیگ��ری از اینکه با 
وجود چندین جلس��ه و ارایه هزینه گزاف هنوز هیچ نتیجه ای 

برایش نداشته است، شکایت می کند.
در یکی از اس��تخرها هم که می رویم از تع��دای از زنان چنین 
می شنویم: ما چند جلسه است که به امید درمان مرتب به اینجا 

می آییم اما هنوز...
خانم جوان دیگری از خوش��نودیش نسبت به درمان با ماساژ و 
اینکه س��ال ها از درد پایش به خاطر زمین خوردن و صدمه به 
تاندون هایش به مطب ها و حتی فیزیوتراپی رفته و جواب نگرفته 
است، می گوید و در پی آن ادامه می دهد: به نظر من طب قدیم را 
نباید دست کم گرفت و باید به خوبی از تمام شاخه های آن بهره 

برد و مردم را با این طب آشنا کرد.

   ماساژدرمانی نیاز به كسب مهارت هاي ویژه دارد
درخصوص ماساژدرمانی یکی از محققان طب سنتی می گوید: 
ماساژ یک فن پزش��کی طب قدیم است که رش��ته های بسیار 
گسترده ای دارد و در استفاده از آن تاکید شده است. به طوری 
که در یکی از احادیث ب��ه نقل از امام رضا )ع( آمده که ایش��ان 
فرموده اند:» اگر به من بگویند که کس��ی مرده و فوت کرده و با 

ماساژ زنده شده من انکار نمی کنم.« 
محمد موس��وی ماس��اژ را برای ایجاد گردش و تقویت سرعت 
گردش خ��ون در ب��دن، تغذی��ه ب��دن از راه پوس��ت، تقویت 
خونس��ازی، ایجاد زمینه های مناس��ب برای دفع م��واد زاید و 
رف��ع خس��تگی و تقویت روحی��ه بیم��ار، موثر عن��وان کرد و 
افزود: اگر ماس��اژ به همراه روغن های مناس��ب م��زاج هر فرد 
صورت گی��رد، درکنار س��ایر روش های خوراک��ی و رژیم های 
 غذای��ی حت��ی می توان��د ویلچرنش��ین های فال��ج را درمان 
کند.یکی از درمانگران ماساژ که درمانش ماساژ کف پاست، نیز  
توضیحاتی راجع به چگونگی ماساژ می دهد: در بدن، مراکزي 
وجود دارد که به آنها مراکز دریافت انرژي گفته مي ش��ود. این 
مراکز انرژي در حال چرخش هستند و بخش هاي بسیار مهمي 

از کالبد انرژي محسوب مي شوند. 

نیرو از طریق این مراکز دریافت انرژي به بدن نفوذ کرده؛ در وراي 
آن امتداد مي یابند. ای��ن مراکز بر روي عملکرد 
غ��دد درون ریز و سیس��تم عصبي اث��ر متقابل 
دارند. هر کدام از این مراکز با یکي از غدد بدن و 
گروهي از رشته هاي اعصاب مرتبط هستند. در 
حقیقت بیماري ها در اثر مسدود شدن این مراکز 
انرژي پدید مي آیند که با تمرینات و تکنیک هاي 
ماساژهاي رفلکسي مي توانند این مراکز را فعال 
کنند، اما آنچه مهم است، کسب مهارت هاي ویژه 

توسط درمانگران است. 
به هر حال با سر زدن به مراکز دیگر ماساژدرمانی 
نظرات موافق و مخالف زیادی می شنویم، درعین 
حال که بسیاری از آنها جویای محل معتبری از 

اینگونه مراکز هستند.

    50 مركزماساژ دراصفهان؛ اما اغلب 
فاقد اعتبار

مهندس علیرضا کاظمیان، دبیر اجرایي کمیته 
ماساژ هیات پزشکي ورزشي استان اصفهان، هر 

چند ماساژ را دارای نقش مهمی در سلامت انسان عنوان می کند، 
اما از سوی دیگر به سوء استفاده هایی که در این مراکز می شود، 
اشاره می کند.  وی گفت: ماساژدرمانی این سال ها نقش بسیار 
مهمی در کمک به بهبود بیماری ها، تقویت سیستم ایمنی افراد 
یا در نقش آرام بخش بودن و بهتر شدن عملکرد ورزشکاران و در 
بسیاری موارد مثبت دیگر در زمینه های مختلف سلامت فردی  

و اجتماعی ایفا می کند. 
این دبیر س��تاد نظارت بر اماکن ورزش��ي با اش��اره به اینکه در 
باشگاه های ورزشی در اس��تخرها، هتل ها و آرایشگاه ها با اسم 
ماساژ حتما برخورد کرده ایم، اعلام  کرد: درحال حاضر حدود50 
مرکز ماساژ و بیش از  1200 ماسور در استان فعالیت دارند که 
اکثر قریب به اتفاق این مراکز یعنی بیش از 90 درصد آن مجوز 
فنی ندارند و فاقد مدارک لازم و اعتبارند. ضمن اینکه هیچ کدام، 

از اداره کل ورزش و جوانان مجوز نگرفته اند.

   اشتغال زایی با ماساژدرمانی
وی اشتغال زایی را از مزایای خوب این شیوه درمانی می داند و 
اظهار می دارد: اگر جمعیت چند میلیونی استان اصفهان را در 
نظر گرفته و تنها درصد کمی از افراد مایل به گرفتن یک بار ماساژ 
در ماه بدانیم و با توجه به ظرفیت جسمی ماسورها از نظر کمی در 
انجام ماساژ با محاسبه ساده احتیاج به چند هزار ماسور خواهیم 
داشت که اتفاقا درآمد قابل توجهی نیز خواهند داشت. وی ادامه 
می دهد: چنانچه این امر با مدیریت صحیح اداره شود، باعث ایجاد 

اشتغال مناسب خواهد شد.

   اغلب مراكز آموزش ماساژ غیرقانونی است
کاظمیان با اش��اره ب��ه اینکه بس��یاري از مراکز موج��ود فاقد 
مجوزهاي لازم هس��تند، افزود: علاوه بر این ب��ازار داغ آموزش 
ماساژ نیز توسط افراد، شرکت ها، ارگان ها و مراکز مختلف دایر 

است که اکثرا غیرقانونی است.
وی یادآور  شد: در این خصوص هنرجویان باید بسیار دقت کنند 
چرا که زمان، هزینه، انگیزه و موارد مختلف در صورت انتخاب 
مسیر اش��تباه از بین می رود و طبیعی اس��ت، عدم مدیریت و 
عدم آگاهی افراد و ناهماهنگی عرضه و تقاضا باعث سودجویی 

فرصت طلبان می شود.
دبیر اجرایي کمیته ماساژ هیات پزشکي ورزشي 
اس��تان اصفهان تنها مدرک معتبر ماساژدرمانی 
را دوره 50 س��اعته فدراس��یون پزشکی ورزشی 
تنها آیین نام��ه موجود مربوط ب��ه وزارت ورزش 
و جوان��ان عن��وان ک��رد و ادام��ه داد: گذراندن 
کلاس های آموزش��ی ای��ن ش��یوه درمانی تنها 
در مراکز ورزش��ی قابل اجراست و س��ایر مراکز 
 نی��ز ناگزیر از همی��ن راه  اق��دام به اخ��ذ مجوز 

می کنند.
وی با اشاره به اینکه ماساژ نقش مهمی در بهبود 
و س��لامت فرد دارد،   افزود: باید توجه داشت که 
ماساژ برای برخی مداواها درکنار درمان های دیگر 
تاثیرگ��ذار خواهد بود مثل ماس��اژ لاغری که به 

تنهایی باعث لاغری نمی شود.

   دخالت غیرپزش�کان در مداوا پیگرد 
قانونی دارد 

کاظمی��ان توجه به اس��تاندارد بودن فض��ا، نور، 
متریال، ملحفه، روغن، تخت و وسایل مورد استفاده در ماساژ را 
ضروری دانست و بیان کرد: ماسورها نیز باید دارای مدارک معتبر 
قانونی فنی و بهداشتی و در معرض دید عموم باشند. ضمن اینکه 

آنها باید موارد منع ماساژ را بدانند.
وی با بیان اینکه هر مرکز ماساژ باید زیر نظر مسوول فنی واجد 
شرایط فعالیت کند، تاکید کرد: دخالت در امر درمان توسط افراد 

غیر پزشک تخلف محسوب می شود و پیگرد قانونی دارد. 
به گفته این دبیر ستاد نظارت بر اماکن ورزشي اگر موارد فوق را به 
عنوان فتح باب مسایلي در مورد ماساژ بدانیم، خواهیم دید عدم 
رس��یدگي صحیح به این مورد که تاکنون این گونه بوده است، 
فرصت ها و تهدیدهاي بس��یاري را به هم��راه دارد که از جمله 

مشکلات موجود مي توان به موارد زیر اشاره کرد:
- عدم مدیریت توس��ط متولیان مش��خص، چنانکه مراکز غیر 

ورزشي مجبور به تبعیت از آیین نامه ورزشي هستند.
- مسیر مبهم و پیچیده جهت اخذ مجوز فعالیت ماساژ ورزشي.

- ضعف در اطلاع رساني و فرهنگ سازي در تمامي سطوح جهت 
آشنایي با ماساژ و تاثیرات آن.

- عدم وجود اتحادیه، تشکل، صنف، رسته و سایر مجامع.
- عدم وجود تعرفه مشخص.

- عدم وجود مراکز جه��ت عرضه مواد و تجهیزات اس��تاندارد 
مصرفي شامل تخت، روغن، ملحفه و...
- عدم نظارت بر فعالیت مراکز و افراد.

   مراكز ماساژ ساماندهی شود
وی گفت: با توجه به موارد بسیار موثر و مطلوب ماساژ در زندگي 
کنوني فرد و جامعه از لحاظ سلامت و همچنین وجود جوانان 
تحصیل کرده و با تجربه در این زمینه و پتانس��یل بالاي ایجاد 
اش��تغال و حتي س��فارش هاي علمي و مذهبي، عزمي جدي 
توس��ط همگان به خصوص افراد مرتبط را مي طلبد تا به کمک 
بعضي مسوولان دلسوز کمک در به سامان رساندن و تغییر این 
اوضاع را شاهد باشیم. کاظمیان ادامه داد: البته جاي خوشحالي 
است که به اهتمام بخش هاي خصوصي و بعضي ارگان ها اقدامات 
 تازه اي را ش��اهد هس��تیم که در آینده از آن بیش��تر خواهیم

شنید.
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جـــامعه

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

رییس پلیس راهور استان:

والدین اولین معلم كودكان برای آموزش عبور و مرورند
سرهنگ حسین غلامی، رییس پلیس راهور استان اصفهان با توجه 
به بازگشایی مدارس و عبور و مرور دانش آموزان عنوان کرد: اولین 
و بهترین معلم فرزندان در مورد مس��اdل ترافیکی، همانا والدین 
هس��تند. به گفته وی هر فرزن��دی در ابتدا، ب��ا والدین خویش به 
خارج از خانه، رفت وآمد می کند و از زمانی که فرزندان راه رفتن را 
می آموزند، پدر و مادر بهترین سرمشق آنان در این خصوص تلقی 
می شوند. س��رهنگ غلامی با اظهار اینکه خانواده ها نباید منتظر 
آموزش مس��ایل ترافیکی در مدارس باشند، گفت: کودکان قبل از 

مدرسه نیز به اشکال گوناگون، درچرخه عبور ومرور قرار می گیرند. 
بنابراین برای حفظ ایمنی و پیشگیری از سوانح ترافیکی، والدین 
وظیفه دارند که حداقل اصول اولیه عبور و مرور را به کودکان خود 
یاد بدهند. وی یادآور شد: باید توجه داشت که کودکان کم تجربه، 
بازی گوش وعجول هستند و آنان قادر به تخمین زدن سرعت و یا 
فاصله وسایل نقلیه نبوده و در واقع به خطرات اینگونه وسایل نیز آگاه 
نیستند. ضمن اینکه چنین ضعف هایی در کودکان، حتی تا سن 15 
سالگی نیز مشاهده می شود. این مقام مسوول با اظهار تاسف از اینکه 

هر ساله، تعدادی از کودکان در تصادفات کشته و زخمی می شوند، 
خاطرنشان کرد: آموزش و کمک والدین موجب می شود که فرزندان 
ما، یکی از این مصدومان نباشند.  وی با تاکید بر آموزش متذکر شد: 
بیشتر تصادفاتی که برای کودکان اتفاق می افتد در مناطق مسکونی 

و یا جاهایی است که دارای ترافیک سبک هستند.
رییس پلیس راهور استان با استناد به نتیجه تحقیقات و بررسی های 
به عمل آمده، همگی نشانگر آن هستند که بهترین روش آموزش 
ایمنی ترافی��ک، روش آم��وزش درخیابان اس��ت، عن��وان کرد: 

آموزش های نظری ارایه شده، بایستی تحت کنترل و نظارت والدین 
به صورت عملی در خیابان، تمرین و به مرحله اجرا گذاشته شود.

بازار ماساژ داغ شد

بیش از 90 درصد مراکز ماساژدرمانی معتبر نیست
یادداشـت

لیلا
كهلانی

گروه
جامعه

علیرضا یاوری مع��اون آموزش، پیش��گیری و 
حفاظت از حریق س��ازمان آتش نشانی اصفهان 
گفت: ب��از مه��ری دیگ��ر از راه رس��ید و فصل 

مهرورزی دوباره نو گشت. 
وی با اش��اره به اینکه انتهای اولی��ن هفته مهر  
هفتم مه��ر، »روز ملی ایمنی و آتش نش��انی«، 
که جلوه  تمام و کمال مهرورزی است، بهانه ای شد تا مهرورزی 

را به گونه ای دیگر بیان کنیم، عنوان کرد: مه��رورزی را این بار 
در کانون گرم خانواده ها تعریف کنی��م اما به گونه ای متفاوت از 
مهرورزی های معمول.معاون آموزش، پیش��گیری و حفاظت از 
حریق سازمان آتش نشانی اصفهان بیان داشت: اگر منتهای آمال 
و آرزوی خود را به عنوان پدر خانواده، خوشبختی تک تک اعضای 
خانواده خ��ود بدانیم، می دانیم که ابتدا باید خانواده ای داش��ته 
باش��یم، و بعد بتوانیم اعضای آن را سلامت بداریم تا در راستای 

خوشبختی آنان گام برداریم.
وی اظهار کرد: آری، مهرورزی واقعی را در ایمنی خانواده خود، 
که خود نیز بخشی از آنیم جس��ت وجو کنیم و به خاطر داشته 
 باشیم که اگر بتوانیم س��لامتی بس��تگان خود را حفظ کرده و 
راه های حفظ سلامتی را به آنان هدیه دهیم، تمامی مهر و محبت 
خود را نثار آنان کرده، نقش خود را به عن��وان بزرگ و تکیه گاه 

خانواده به نحو احسن ایفا کرده ایم.
وی به این بهانه یادآوری رئ��وس برخی موضوعاتی که می تواند 
س��لامتی اعضای خان��واده را به خط��ر افکند، لازم دانس��ت و 
خاطرنش��ان کرد که در تمامی موارد ذکر ش��ده و ذکر نش��ده، 
شهروندان گرامی می توانند از مش��اوره و آموزش های سازمان 

آتش نشانی بهره مند شوند.

   نکات ایمنی:
  توجه ویژه ای به بازگش��ایی مدارس داشته، هنگام رانندگی، 
محتاط بوده، مراقب تردد کودکان در خیابان باشیم، تا دیگران 

نیز در رفتار خود، مواظب فرزندان ما باشند.
  به فرزندانمان، راه های ایمنی و سالم ماندن در مدرسه و عبور 

و مرور ایمن در مسیر رفت وآمد را بیاموزیم.
  خطر سوختگی و تماس با اشیا و وسایل داغ را به فرزندانمان 

گوشزدکنیم.
  به خاطر داشته باش��یم که یک ش��عله کوچک ناشی از یک 
س��هل انگاری، می تواند بنیان یک خانواده را وی��ران کند، پس 
اصول پیش��گیری را رعایت کنیم و به توانایی ه��ا و حواس خود 

تکیه نکنیم.
  با حفاظ گذاری پرتگاه ها، از س��قوط فرزن��دان و پدر و مادر 
سالخورده خود جلوگیری کنیم و به یاد داشته باشیم که آنان را از 

لحاظ هوش و حواس و تجربه و اطلاعات، با خود مقایسه نکنیم.
  اقدام جهت سرویس کاری کولرها را به متخصصین بسپاریم و 

از قطع برق هنگام عملیات مطمئن باشیم.
  اقدام به منظور راه اندازی بخاری ها و سیستم های گرمایشی 
گازسوز را به متخصصین بسپاریم  تا جمیع موارد ایمنی مراعات 

شود.
  به یاد داش��ته باش��یم که برای جلوگیری از گازگرفتگی و از 
دست دادن عزیزان خود، هنگام به کارگیری وسایل گرمایشی 
 گازس��وز درون س��اختمان، دو موض��وع را همزم��ان رعای��ت 

کنیم: 
1- اس��تفاده از دودکش های اس��تاندارد و اطمینان از باز بودن 

مسیردودکش
 2- باز بودن مسیر ورود هوا به درون منزل به منظور تامین هوای 

لازم برای سوختن گاز
  هنگام ترک منزل، از بسته بودن شیر اجاق های خوراک پزی 
اطمینان یافته، و همواره سعی کنیم از اجاق های ترموکوپل دار 

استفاده کنیم.
  وسایل خطرناک و تجهیزات گردنده را در دسترس کودکان 

قرار ندهیم.
  ب��ا دور از دس��ترس ق��رار دادن داروه��ا و مواد ش��یمیایی 
 و تمیز کنن��ده، کودکانم��ان را از خط��ر مس��مومیت مص��ون 

داریم.
  مراقب بادهای فصلی و پاییزی باشیم و خطر سقوط اجسام را 

در نظر داشته، از سقوط آنها پیشگیری کنیم.
  سناریو بروز یک آتش سوزی در منزل را برای خانواده ترسیم 
کرده، راه ه��ای خروج از محل خطر را در جم��ع خانواده تمرین 

کنیم.
  یک خاموش کننده دستی آماده به کار در منزل خود نگهداری 

کرده، روش استفاده از آن را به خانواده بیاموزیم.
  درکلاس های آموزشی رایگان سازمان آتش نشانی و خدمات 

ایمنی شهرداری اصفهان شرکت کنیم.

چگونه ایمن بمانیم؟

 دركلاس های آتش نشانی، رایگان آموزش ببینید

درحال حاضر 
حدود 50 مركز 
ماساژ و بیش از  
1200 ماسور در 
استان فعالیت 
دارند كه اكثر 

قریب به اتفاق این 
مراكز یعنی بیش 

از 90 درصد آن 
مجوز فنی ندارند و 
فاقد مدارك لازم و 

اعتبارند

مصرف بهینه



پدر شهيد سلماني:

باورم نمي شود كه ديگر رضا 
شهيد گمنام نيست

چند روز پيش رس��ما خبر تش��خيص هويت يكي از شهداي گمنام 
مدفون در دانشگاه اميركبير توسط كميته جست وجوي مفقودين 
ستاد كل نيروهاي مسلح اعلام شد. هويت اين شهيد والامقام توسط 
آزمايش DNA از نمونه استخواني ش��هيد و تطبيق آن با آزمايش 
خانواده شناسايي شد. اين شهيد اصفهاني »رضا سلماني كرد آبادي« 
نام دارد. او فرزند محمد و اعزامي از اس��تان اصفهان اس��ت. شهيد 
سلماني كردآبادي در عمليات بيت المقدس در سال 61 و در منطقه 
شلمچه به درجه رفيع شهادت نايل آمده و حالا هويت پيكر او بعد از 
گذشت 32 سال محرز شده است. اين در حاليست كه او شش سال 
پيش به عنوان ش��هيد گمنام به همراه چهارشهيد ديگر در دانشگاه 
اميركبير به خاك سپرده شده بود. شهيد »رضا سلماني كردآبادي« 
در س��ال 87 همزمان با ايام ارتحال پيامبر اعظم)ص( و امام حسن 
مجتبي)ع( به عنوان شهيد گمنام در دانشگاه اميركبير تهران تشييع 

و به خاك سپرده شد. 
پدر ش��هيد س��لماني كردآبادي درگفت وگو با خبرن��گار فرهنگي 
خبرگزاري تس��نيم، گفت: پنج س��ال پي��ش مرا به دانش��گاهي در 
اصفهان بردند و از من خون گرفتند. ما تامدت ها نمي دانستيم حتي 
اين آزمايش براي چه بود. حالا بعد از گذشت پنج سال خبر شناسايي 
ش��دنش براي آمده اس��ت. مثل خواب مي ماند. باورش شيرين و در 
عين حال سخت است. باورم نمي ش��ود بالاخره بعد از اين همه سال 
رضاي ما برگشت و پيدا ش��د. باورم نمي ش��ود كه ديگر رضا شهيد 

گمنام نيست. 
او از روزي كه خبر شناسايي فرزندش را آوردند، گفت و افزود: چند 
روز پيش با چندتن از دوس��تان محل نشس��ته بوديم و مثل هر روز 
صحبت مي كرديم كه يك نفر آمد به من گفت پس��رت پيدا ش��ده 
است. گفتم چطور چنين چيزي ممكن است؟ گفت خبر كاملش را 
به خانواده ات مي گويند. خيلي خوش��حال شدم از شدت شوق زبانم 

بند آمده بود. 
پدر شهيد سلماني كردآبادي ادامه داد: اصلا فكر نمي كردم زنده باشم 
و خبر پيدا ش��دنش برايم بيايد. فكر مي كردم من هم مثل مادرش 

در انتظار مي ميرم.
مادرش 16 سال پيش فوت كرد. فكر مي كردم من هم مثل مادرش 
نه بچه ام را مي بينم نه قبرش را و نه خبر پيداشدنش را. عكس رضا و 
مادرش را كنار هم گذاشته ام و هميشه نگاه شان مي كنم و روزهايم 

اين چنين مي گذرد. 
او در ادامه س��خنانش توضيح داد: رضا 33 س��ال گمنام بود. اصلا از 
نحوه شهادتش خبر نداريم نمي دانيم چطور شهيد شده چقدر سختي 
كشيده؟ چقدر وقت مجروح بوده؟ ما اين جبهه ها را خيلي گشتيم تا 

اثري از او پيدا كنيم ولي نشد. 
خدا نخواست. اين خواست خدا بود كه 33 سال بگذرد و بعد خبري 
از او بيايد. اين تأخيرها همه اش حكمت دارد. نمي ش��ود در كار خدا 
چون و چرا آورد. پيش از اينكه همسرم از بين ما برود، با او به مناطق 

عملياتي مي رفتيم كه شايد نشاني از فرزندم كنيم. 

   برادرها! اين دنيا سرای بيش نيست كه هرچه برويد بدان نمی رسيد. 
اين دنيا منزلگاهی اس��ت كه فقط ب��رای دادن امتحان در آن توقف 
 كرده ايم. اين دنيا همان طوری كه حضرت علی)ع( می گويند هيچ 

نمی ارزد. پس چرا بايد پيروان ايشان به آن دل ببندند؟! 
)شهيد منوجهر پور فرد كهن(

   برادرها و خواهرانم! س��عی كنيد زندگيتان تجملی نشود، چون 
زرق و برق دنيا جاذبه ای قوی دارد و امكان دارد ما را از خداوند غافل 
كند و ما اين غافل شدن را نمی فهميم تا روزی كه يك دقيقه متوجه 
می شويم از اس��لامی كه هنگام فقر داش��تيم فقط يك نماز و روزه 

جسمی باقی مانده و چيزی از معنويات باقی نمانده است.
)شهيد غلام رضا مجيدی(

   در هر كاری كه می خواهيد انجام دهيد، س��عی كنيد الله الله الله 
را در نظر داشته باشيد. تا زنده ايد و زندگی می كنيد، نبايد نسبت به 
انقلاب و امام بی تفاوت باشيد، زيرا بی تفاوتی نسبت به انقلاب يعنی 
بی تفاوتی نسبت به زحماتی كه پيغمبر اكرم صلی الله عليه آله و سلم 

در طول زندگی پر اجرشان تحمل كردند.
)شهيد فرج علی بيانی(

   در همه حال، در خط ولی فقيه باش��يد و از او عقب نمانيد و جلو 
نيفتيد كه هر كس از او عقب بماند، هلاك می شود و هر كس از او جلو 
بيفتد، گمراه خواهد شد. از خدا بترس��يد كه مبادا او را تنها بگذاريد 
يا گفتارش را فقط روی ديوارها بنويس��يد و عامل به آن نباش��يد. از 

روحانيت پيرو ايشان جدا نشويد.
)شهيد سيد محمود موسوی(
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خبــر

حرف شهدا

پایداری

همه برای يک هدف جمع ش�ده بودند، همه 
دنبال يک هدف بودند. اعتلای اسلام عزيز 

و ايرانی اسلامی.
ش�هادت ب�زرگ و كوچ�ک  نمی شناس�د. 
ش�هيد معروف و غي�ر معروف ن�دارد. همه 
عزيز هس�تند. همه سردارهس�تند. اين بار 
به سراغ خانواده شهيد دكتر مجيد اعظم رفتيم تا يادی 

ازخاطرات آن شهيد سرافراز كنيم.
آقا مجيد  چه سالی به دنيا آمد؟

پدر شهيد: من چهار فرزند دارم. دو دختر و دو پسر: آقا مجيد 
دومين فرزند بودند، ايشان بهمن ماه 1348 به دنيا آمدند. 

از دوران كودكی شان بگوييد؟
خواهر شهيد: در جريان پيروزی انقلاب پدر و مادرم فعاليت 
زيادی داشتند. يك روز ما را گذاشتند توی خانه و رفتند. منزل 
 درب ساخت بود. ما را گذاش��تند توی حياط و درها را بستند و

رفتند. گوي��ا درحين راهپيماي��ی جايی گير افت��اده بودند كه 
آمدنشان دير شد. 

ما با هم بازی می كرديم كم كم خسته شديم. توی حياط فقط 
می شد آب بخوريم. گرسنه ش��ديم. به همسايه بغلی سفارش 
ما را كرده بودند. آمد و گفت گرس��نه نيس��تيد. ما اول تعارف 
كرديم. اما از شدت گرسنگی گفتيم برايمان غذا بياورد. همسايه 

گفت: چطور غذا را به دس��تتان برس��انم. آقامجيدگفت: غذا را 
بگذاريد توی زنبيل برويدروی پش��ت بام و با طناب آن را برای 
ما بفرس��تيدپايين. از طرح آقا مجيد كلی كي��ف كرديم و همه 
برايشان جالب بود كه با اين سن و س��ال كم چطور اين كار به 

فكرش رسيد. 
از زمان اعزام به جبهه ايشان بگوييد؟

 پدر شهيد: مجيد يك بار رفت پادگان نجف آباد ما فهميديم و
مانع شديم. آن موقع 15 سالش بود، س��ال بعد به خاطر اينكه 
مسجد امام محمد باقر)ع( نزديكمان بود و من عضو هيات امنا 
بودم و در بسيج هم فعاليت داش��تم، آقا مجيد رفته بود مسجد 
اميرالمومنين ثبت نام كرده بود برای اعزام از اين جهت ما كاملًا 

بی اطلاع بوديم.
ديديم س��اك می بندد و ش��اد اس��ت، گفتم كجا م��ی خواهی 
بروی؟گف��ت: اردوگفت��م: كجا؟ گف��ت: نمی دان��م گفتند می 
خواهيم ببريمتان اردو.متوجه ش��دم دوباره قصذ جبهه كرده 
است. خيلی باهاش حرف زدم گفتم تازه انقلاب شده ايران الان 

به نيروهای متخصص بيشتر احتياج دارد. 
 ش��ما بايد درس بخواني��د. هرچه گفتم، گفت چش��م و لبخند 
می زد. سحر كه بيدار ش��ديم، ديديم رفته بود. يك نامه نوشته 
بود كه خواهش می كنم پيگير من نباشيد. من راه خودم را پيدا 

كردم. برايم دعا كنيد. 

توی چند تا  عمليات شركت كرد؟
خواهر ش�هيد:آقا مجيد به عنوان امدادگر اعزام ش��ده بودند 
ايشان برای عمليات كربلای 5 كه رفتند در همان عمليات جانباز 
 ش��دند و ديگر قادر به جبهه رفتن نبودن��د. عمليات كربلای 5

يكی ازسخت ترين عمليات ها بود. شيميايی تركيبی زده بودند. 
خيلی مهلك بود. خيلی ها شهيد شدنديك سری هم شيميايی 

شده بودند. 
چه زمانی متوجه شديد كه شيميايی شده اند؟

پدر شهيد: وقتی رفت جبهه 16 سالش بود. ما خيلی نگرانش 
بوديم. زنگ زدند كه بياييد بيمارستان طرفه تهران. رفتيم، آن 

جا توی آن شرايط توی بيمارستان حال سكته پيدا می كرد.
بيمارستان پربود از مجروح شيميايی بدن هايشان پرتاول بود. 
سوخته بودند. بعضی ها را گذاشته بودند توی كرسی. همان سال 
اول چند تا بيمارستان تهران بستری شد. اواخر سال 65 قسمتی 
از ريه اش را  عمل كردند. بعد دو مرتبه عفونت كرد. آورديمش 
اصفهان سال اول حال وخيمی داشتند ولی بعد كمی بهتر شد. 

بعد از بهتر شدن چه كار كرد؟
پدر ش�هيد: وقتی رفت جبهه دبيرستانی بود. حالش كه بهتر 
شد به درسش ادامه داد. دانش��گاه هم قبول شد. تا سال پنجم 
پزش��كی هم خواند. اما بعد، به خاطر شرايط جسمی نتوانست 

ادامه بدهد. 
از زمانی كه شيميايی شد خاطره ای داريد؟

خواهر شهيد: با اينكه بيماری شيميايی بيماری سختی است 
و از درون انسان را می س��وزاند ولی ايشان هيچ حرفی نمی زد. 
يك بار با هم رفتي��م تعاونی خريد كنيم ماس��ك هم نمی زد. 
 هيچ نشانه ای در ظاهرش��ان نبود كه مشخص باشد شيميايی

 است. جو غباری آنجا ريه ايشان را تحريك كرد و شروع به سرفه 
كرد. آنقدر سرفه شان شديد شد كه ديگر نمی توانست صحبت 
كند. يك آقايی با يك لحن زش��ت و بد گفت: شما سل داريد؟ 
آسم داريد؟ شما كه بيماری مهلك داريد نبايد بياييد توی جمع. 
اصلًا مهلت نمی داد ما جواب بدهيم. آقا مجيد اش��اره كرد كه 

حرفی نزنم. 
دوباره زد به شانه برادرم و گفت من با شما هستم ولی آقا مجيد 
همين طور كه ايش��ان حرف می زد ناراحت می ش��د و شدت 
سرفه هايش بيشتر می ش��د من يك كلمه گفتم ببخشيد آقا، 

ايشان شيميايی اند. 
ديدم توی صورتش يك ناراحتی به وجود آمد و عذرخواهی كرد 
ولی يك مقدار برای عذرخواهی دير شده بود اين صبر برادرم در 

برخوردهايشان خيلی مشهود بود. 
از خصوصيات ديگرشهيد بگوييد؟

پدر شهيد: ايشان بس��يار مظلوم بود. اصلا استاد من بود! يك 
شب توی بيمارستان پرستار آمد جای سرم را عوض كند. رگ 

پيدا نمی كرد.
 بدنش سوراخ سوراخ شد از بس س��وزن می زدند. آخر پرستار 
گفت: آقا مجيد ش��ما دردت نمی آيد، گفت: چرا،خوب من هم 

آدم هستم و لبخند زد. پرس��تار گفت: پس چرا آخ نمی گويی؟ 
گفت خوب شما كه مقصر نيستيد داريد تلاشتان را می كنيد. 

اشك پرستار را در آورد. 
خواهر شهيد: ايشان اولين بار  توی ايران عمل شدند. گلويشان 
را باز كرده بودند و از راه گلو تنفس می كردند و غذا می خوردند. 
حالشان كمی بهتر شد اجازه دادند ما ببينيمشان. آن جا ملاقات 
 ممنوع بود. بعد از كل��ی التماس كه اجازه دادن��د، روز تولدش 

بود. 
گفتيم ما می خواهيم فيلم بگيريم با يك لبخندی گفتند: اين 

فيلم آخر من است. 
پرس��تار گفت: اين آقا مجيد وقتی چشم هايش را باز می كنند 
همه مان را وادار م��ی كنند به خنده. آن موق��ع كارهای اعزام  
 به اروپا را انج��ام می دادند ب��رای پيوند ري��ه. آن موقع  هرچه 
می خواست صحبت كند روی كاغذ می نوشت. ايشان روی كاغذ 

نوشت به همه شما التماس دعا دارم.
 دلم می خواهد اگر قرار است اتفاقی بيفتد توی ايران خودمان 
توی شهر خودمان بيفتد. پرس��تار گفت: ما تازه به شما عادت 
كرده ايم. می خواهيم شما را پيش خودمان نگه داريم آقا مجيد 

يك نگاه معناداری كرد. 
خواهر شهيد: از خصوصيات بارز ايش��ان نظم فوق العاده ای 
بود كه از دوران كودكی تا لحظات آخر داشت. يك روز مانده به 
آخر حالشان بد بود مرتب خون دماغ می شد. لباسشان خونی 
ش��ده بود. می گفت لباس من را عوض كنيد. يك دست لباس 
آوردند لباس لكه داشت گفت لكه دارد پرستار گفت دو مرتبه 
الان كثيف می شود برادرم گفت بس غذا نمی خوريم چون دو 

مرتبه گرسنه می شويم. 
لباس ديگری آوردند استريليزه نشده بود، برادرم گفت يك لباس 
ضد عفونی بياوريد لباس ديگر آوردند چ��روك بود برادرم نگاه 
معناداری كرد و گفت  اگر ام��كان دارد همان لباس اولی خودم 
را بياوريد. پرستارها چند دس��ت لباس آوردند. برادرم يكی اش 
را انتخاب ك��رد، می گفت: من تذكر دادم  ول��ی بايد برای همه  

مريض ها اجرايی كنيد. 
از آخرين ديدار بگوييد؟

پدر شهيد: اكثر ش��ب ها برايش غذا می بردم، هميشه تشكر 
می كرد. اما آن شب حرفی نزد. وقتی خواستم بيايم، گفت: بابا 
من را حلال كنيد. فردا م��ن و مادرش و خواهر و بچه خواهرش 

آمديم برای ملاقات. اجازه ملاقات نمی دادند. 
كمی كه معطل شديم گفتند پدرش بيايد داخل رفتم لباس فرم 
پوشيدم. پرستار گفت: نمی خواهد بروی سر بچه ات ظهر شهيد 
شد. نمی خواس��تم جلوی مادرش بگويم. آمدم بيرون و حرفی 

نزدم گفتم نمی شود برويم آقا مجيد را ببينيم.
 در راه برگشت همين طور توی ماشين صحبت از آقا مجيد می 
كردند نزديك پل خواجو كه رس��يديم ،ديگر توانم را از دس��ت 
دادم گفتم ديگر از آقا مجيد حرفی نزنيد. آقا مجيد ش��هيد شد 

و زدم زير گريه همه با هم گريه كرديم. آن روز 77/7/7 بود.

گفت وگو با خانواده امدادگر بسيجی دكتر مجيد اعظم،به بهانه سالروز شهادتش

ببخشید ایشان شیمیایی است
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در مهر ماه 5۹ ارتش متجاوز عراق ب��ا عبور از رود كارون موفق 
شد كه نيروهاي خود را براي تسخير شهر آبادان به شرق كارون 
اعزام و جاده ارتباطي آبادان به ماهش��هر و اهواز را قطع كند و 
آبادان را محاصره كند. در مهر ماه 6۰ با برگزاري عمليات ثامن 

الائمه، حصر شهر آبادان شكسته شد. 
اين روزها، روزهاي شكس��ته ش��دن حصر آبادان است. حادثه  
عجيبي بود. آن روزهايي كه دش��من از كارون عبور مي كرد و 
مقدمات حصر آبادان را فراهم مي كرد، روزهاي عجيبي بود. آن 

وقت من غالباً در اهواز بودم.
 فضاي غم آلودي بود؛ فراواني مشكلات، فرماندهي غلط و ناقص، 
بي پناهي نيروهاي مؤمن و مخلص، تجهيزات در حداقل لازم، نه 
مهماتي، نه سلاحي. دشمن هم از اين وضع استفاده كرد. از آن 
طرف كه هرچه فشار آوردند، نتوانستند آبادان را تصرف كنند 
و ديدند كه قابل تصرف هم نيس��ت؛ مجبور شدند دور بزنند، از 
اين طرف بيايند، از كارون عبور كنند و با فاصله ي زيادي آبادان 

را محاصره كنند. 
در اين دوران چند ماهه  كه آبادان، اول از دو جهت، بعد از س��ه 
جهت، بعد تقريباً از چهار جهت محص��ور بود و هيچ راه زميني 
به سمت آبادان وجود نداشت و بايد از درون آب مي رفتند و با 

فاصله يي خودشان را مي رساندند، قضايايي اتفاق افتاد.
 اين قدر جوان مؤمن، رزمنده ي مخلص و آدم فداكار جان خود را 
به خطر انداخت يا نثار كرد، تا دشمن را يك وجب عقب بنشاند، 
يا از جلو آمدن او مانع بش��ود، كه واقعاً ضب��ط و حصر آنها كار 
آس��اني نبود. من نمي دانم آيا اين چيزها در نوشته ها و دفترها 
و لااقل در س��ينه ها ضبط اس��ت، تا روزي در اختيار تاريخ قرار 

بگيرد، يا نه؟ و اي كاش باشد و قرار بگيرد. 
امام )ره( فرمودند: حصر آبادان بايد شكسته شود. به دنبال اين 
فرمان، براي شكستن حصر آبادان تلاش شد. حصر آبادان، در 
خلال يك فداكاري بزرگ شكسته شد و حرف امام تحقق پيدا 
كرد. كس��اني در دنيا بودند كه از دور فكر مي كردند كه قضيه  
جنگ با از دست رفتن آبادان حل خواهد شد و قضيه  جمهوري 
اسلامي هم حل خواهد شد! جمهوري اسلامي كه نتواند آبادان 
خود - يعني شهر صنعتي و چشم و چراغ آن منطقه از كشور - را 
نگه بدارد، ديگر چه طور حكومت و دولتي است!؟ معلوم بود كه 
اگر آبادان مي رفت، روحيه ها هم با اين ش��هر مي رفت و ديگر 

اهواز هم قابل دفاع نبود. 
آن روز دشمن در 1۰، 12 كيلومتري اهواز بود و خمپاره هاي 6۰ 

او در اين شهر به زمين مي خورد. 
يعني دشمن جلو مي آمد، تا حدي كه اهواز در برُد خمپاره هاي 
6۰ او قرار مي گرفت و ميزد و هيچ چيز باقي نمي ماند. امام)ره( 
آن نقطه ي اصل��ي را پيدا كردند و گفتند ك��ه حصر آبادان بايد 
شكسته ش��ود، و شكسته شد. اين روزها، س��الگرد آن روزهاي 

افتخارآميز است. 
حصر آبادان چه طور شكس��ته ش��د؟ حرف من اين است. ملت 

ايران، رزمندگان، آزادگان، خانواده هاي عزيز شهيدان، جانبازان 
عزيزمان - كه جگرگوشه هاي ما هستند - و خود كساني كه در 
آن حادثه شركت داشتند، به خودشان برگردند و مراجعه كنند 
و از خودشان سوال كند، چه ش��د كه حصر آبادان شكست؟ ما 
نتوانسته بوديم جلوي دش��من را بگيريم كه روي رودخانه پل 

نزند و بيايد. 
براي ي��ك نيروي نظامي، پ��ل زدن روي رودخان��ه، كار خيلي 
مشكلي است. جلوگيري از آن، به مراتب آسانتر از شكستن آن 

محاصره  سنگين بود. 
چه طور شد كه ما توانستيم اين كار بزرگ را انجام بدهيم؟ اين 
عامل، عامل اصلي است. اين عامل، همان عاملي است كه تمام 
مشكلات جمهوري اسلامي را رفع خواهد كرد. اين عامل، همان 
عاملي است كه تا امروز هم در تمام جبهه هاي مبارزات گوناگون 

نظام مظلوم ما، به داد مردم رسيده است. اين عامل چيست؟ 
اين عامل، چيزي مركب از دو عنصر است: اول، توكل به خدا و 

دل به دريا زدن به اميد او.
 دوم، فداكاري و جان و راحتي و منافع خود را به حساب نياوردن. 
من الان در ميان رزمندگان برجس��ته ي نام و نشاندارمان - كه 
بحمدالله زندگي بابركتشان باقي ماند - كساني را مي بينم كه در 

آن روز با چه شرايطي به مقابله  با دشمن رفتند.
 من آن ساعات و آن لحظات را فراموش نمي كنم كه اين ها براي 
گرفتن يك چيز مختصر و يك س��لاح كوچك، به هر كسي كه 
فكر مي كردند ممكن است به آنها كمك كند، با التماس متوسل 
 مي شدند، تا اين سلاح را به دست آورند. روزها و هفته ها و ماه ها

به ميدان جنگ مي رفتند و در اين شكاف ها و اين سوراخ ها و 
اين سنگرها، آن هواي گرم و آن سرما را تحمل مي كردند، براي 

اين كه بتوانند به دشمن يك ضربه بزنند.
البته معلوم بود، اول چيزي كه در خطر بود، جان خودشان بود. 
آن جا، جايي نبود كه انسان بتواند فكر جانش را بكند؛ برايشان 

مهم نبود. 
روزي كه آن جنگ خونين، در حول وحوش جزيره  آبادان واقع 
شد و جوانان رزمنده  ما، از ارتشي و سپاهي و بسيجي، همين طور 
 مثل س��تاره هاي فروزاني كه س��اقط ش��وند، در بهمن ش��ير 
مي افتادند و شهيد مي ش��دند، اما برنمي گشتند و مي رفتند، 
تا دشمن را نابود كردند و س��رش را به سنگ كوبيدند و جزيره  
آبادان را فتح كردند و محاصره را شكس��تند و دش��من را عقب 
راندند، چيزي ك��ه براي اين جوان��ان و اين رزمن��دگان و اين 
بسيجي ها و اين افسران و درجه داران و سپاهي ها مطرح نبود، 

جانشان بود. 
اين طوري مي ش��ود به هدف هاي بزرگ رسيد. اين طوري مي 
شود شر استكبار را كم كرد. اين طوري يك ملت، زندگي راحت 

و شرافتمندانه را براي خود فراهم مي كند. 
بيانات در دي�دار جمعي از مردم آب�ادان و رزمندگان حاضر در 

عمليات شكست حصر آبادان 69/۷/4

بيانات مقام معظم رهبری به مناسبت سالروز شكست حصر آبادان؛ 

شكستن آن محاصره سنگين

   رمان »جمجمه ات را قرض بده برادر«
 تازه ترين رمان مرتضی كربلايی لو اس��ت كه از س��وی انتشارات 

عصر داستان وابسته به بنياد ادبيات داستانی ايرانيان منتشر شده 
است.»جمجمه  ات را قرض بده برادر« روايت دسته  ای غواص مأمور 
شناسايی اس��ت كه به بهانه  های مختلف از يك ديگر می  برند و به 
يكديگر دل می  بندند؛ روايت  هايی متفاوت كه با سفر در زمان بازگو 
می شود. كتاب داستان علت  ها و معلول  ها نيست، قصه خواهش 
آدمی است كه به هرجا می  خواهد می  بردش، گاهی به ميل، گاهی 
به زور؛ و قصه جنگ و انس��ان  های درگير جنگ. جنگی كه انگار 
هرگز رخ نداده   است و وجه ه ای خيال انگيز و زيبايی  شناسانه دارد؛ 
و راهی است برای شناخت انس��ان از خودش. انگار خوابی است و 
خيالی كه رخ داده و آدم  های درگير اين جنگ، كند وكاو می  كنند 

دراحوالات خودش��ان. دراين ميان روابط آدم  ها بعضی اوقات نرم 
نرم از خطوط قرمز هم عبور كرده اس��ت و به عش��قی افلاطونی 

مبدل می  شود.

  كتاب »دايره المعارف مصور تاريخ جنگ ايران و عراق« 
با برخورداری از 1۰۰۰ عكس مس��تند تاريخی، 2۰۰ نقشه و 4۰ 
جدول و نمودار آماری به بازار عرضه شده و در تدوين آن از بيش از 
3۰۰ منبع مكتوب و 3۰ مصاحبه با فرماندهان و مسوولان جنگ 
بهره برداری شده است. 2۰۰ عكس اختصاصی نيز برای كتاب تهيه 
و توليد شده است. همچنين عكس های مختلفی در كتاب از جنگ 

هشت ساله قرار دارد كه برای اولين بار منتشر شده است. اين كتاب 
در 5۰1 صفحه روانه بازار كتاب شده است

معرفی كتاب های پر فروش
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گـزارش

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

همزمان با جشنواره بین المللی میراث فرهنگی ناملموس؛

گالری اسناد چوگان در اصفهان برپا می شود
دبیر اجلاس و جشنواره بین المللي میراث فرهنگي ناملموس )ICCN۲۰۱۴(؛

مهارت پخت غذاهاي بومي و محلي كشور در اصفهان
دبيراجلاس و جشنواره بين المللي ميراث فرهنگي ناملموس 
)ICCN۲۰۱۴( گفت: گذر مهارت پخت غذاهاي بومي و 
محلي كشور طي برنامه هاي جش��نواره در محل باغ غدير 
برگزار خواهد ش��د. مسعود حس��ين ميرزايي گفت: در اين 
نمايشگاه مهارت پخت غذاها، شيريني هاي بومي و محلي 
ايران از ۱۶ تا ۲۰ مهرماه به نمايش در مي آيد. دبير اجلاس 
و جشنواره تهيه و توزيع كتاب دو زبانه مهارت پخت غذاهاي 
اي��ران را از ديگر برنامه هاي اين نمايش��گاه عنوان كرد. وي 
اظهار داشت: غذاهاي بومي و محلي حامل پيام هاي فرهنگي 

هس��تند و نقش به س��زايي درافزايش ارتباط نسل ها و حفظ 
هويت فرهنگي ايفا مي كنند. حسين ميرزايي ادامه داد: علاوه 
بر آن، اين غذاها نشانه اي از پيوندهاي اجتماعي و همبستگي 
نيز به ش��مار مي روند، غذاهاي بومي و محل��ي ايران محمل 
مناس��بي براي برنامه س��ازي در قالب هاي گوناگون به شمار 
مي رود. وي از همه شهروندان و هموطنان جهت بازديد از اين 
نمايشگاه دعوت به عمل آورد. گفتني است؛ كلانشهر اصفهان از 
۱۶ تا ۲۰ مهرماه، ميزبان اجلاس و جشنواره بين المللي ميراث 

فرهنگي ناملموس خواهد بود.

اين گالری مربوط به تاريخچه و اس��ناد و مدارک مرتبط با 
رشته ورزش��ی و كهن چوگان ايران است كه در معرض ديد 
علاقه مندان و ميهمانان داخلی و خارجی شركت كننده در 
جش��نواره ميراث معنوی قرار خواهد گرفت. اين نمايشگاه 
از۱۶ ت��ا ۲۰ مهرماه امس��ال در موزه هنرهای معاصرش��هر 

اصفهان داير می شود. 
اين رشته كهن ايرانی نيازمند پاسداری است و ارايه و معرفی 
رش��ته چوگان ش��ايد مقدمه و راهی درجهت ثبت جهانی 
اين رش��ته به نام مهد اصلی آن، ايران باش��د. جشنواره بين 

المللی ICCN براس��اس نقش مهم معرفی و پاسداش��ت 
"ميراث فرهنگی ناملموس" به منظور توس��عه پايدار محلی 
بنيان نهاده شده اس��ت. برهمين اساس و با توجه به اهميت 
مشاركت عموم شهروندان در پاس��داری از ميراث فرهنگی 
ناملموس، امس��ال در اين دوره از جش��نواره كه به ميزبانی 
اصفهان برگزار می شود. موسيقی س��نتی و محلی، صنايع 
دستی، هنرهای سنتی و تجس��می، معماری، هنر نمايشی ، 
آداب و رس��وم و ورزش و بازی های محلی در اين جشنواره 

مورد توجه قرار گرفته است.

مديركل اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی اس��تان اصفهان از حضور ۱۰ 
گروه موسيقی و ۱۲ گروه نمايش اصيل، س��نتی و ايرانی در اجلاس 

و جشنواره بين المللی ميراث فرهنگی ناملموس ICCN خبر داد.
حجت الاسلام محمد قطبی، برگزاری اجلاس و جشنواره بين المللی 
ميراث فرهنگی ناملم��وس ICCN در اصفهان را يک��ی از بهترين 
اقدامات در ح��وزه فرهنگی دانس��ت و اظهار كرد: برگ��زاری چنين 
اجلاسی با اين عظمت، در تاريخ فعاليت های شهرداری اصفهان معدود 
و بی نظير است. اجلاس ICCN ميراث فرهنگی ناملموس اصفهان 
 را احيا می كند. وی با اش��اره به اهميت برگزاری اجلاس و جشنواره 

بين المللی ميراث فرهنگ��ی ناملموس ICCN در ش��هر اصفهان، 
عنوان كرد: اين اجلاس می تواند ميراث فرهنگی ناملموس مان را به 
صورت پر رنگ تر مورد توجه قرار داده و در احيای آنها كمک بزرگی 
كند. مديركل اداره فرهنگ و ارش��اد اسلامی اس��تان اصفهان ضمن 
تشکر از شهرداری اصفهان به دليل ميزبانی از اجلاس و جشنواره بين 
 المللی ميراث فرهنگی ناملموس ICCN گفت: برگزاری اين اجلاس 
می تواند فرصت مناس��بی ب��رای معرفی مي��راث فرهنگی فرهنگی 
ناملموس كشور ايران به ويژه شهر اصفهان به مردم دنيا باشد. قطبی 
ضمن اش��اره به فعاليت های ارش��اد اصفهان به نمايندگی از وزارت 

فرهنگ و ارشاد اس��لامی در اجلاس و جش��نواره بين المللی ميراث 
فرهنگی ناملموس ICCN ، دعوت از برترين گروه های نمايش��ی و 
موسيقی اصيل، سنتی و ايرانی از سراسر كشور در اين فستيوال را از 
مهم ترين برنامه های تدارک ديده ش��ده عنوان كرد. وی با بيان اين 
كه ۱۲ گروه نمايش در اين اجلاس حضور خواهند داشت، افزود: اين 
گروه ها از بين گروه های نمايش كل كش��ور و با توجه به پارامترهای 
مورد توجه در يک كار فرهنگی ايرانی و اصيل شناسايی و به شهرداری 
اصفهان معرفی ش��ده اند. حضور پررنگ گروه ه��ای تعزيه اصفهانی 
در جش��نواره ICCN مديركل اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی استان 

اصفهان با بيان اين كه در حوزه نماي��ش آيينی تعزيه نيز گروه هايی 
برای حضور در اجلاس دعوت شده اند، اظهار كرد: با توجه به اين كه 
اصفهان يکی از پايگاه های تعزيه است، لذا نقش پررنگ تری در اين 
بخش خواهد داشته و از ظرفيت آن بيشتر استفاده شده است. قطبی 
همچنين از حضور۱۰ گروه موسيقی در اجلاس و جشنواره بين المللی 
ميراث فرهنگی ناملموس ICCN خبر داد و گفت: كار شناس��ايی، 
امتياز بندی، رتبه بندی و انتخاب گروه های موس��يقی در دو يا س��ه 
مرحله انجام شده ولی هنوز به صورت نهايی نام آنها اعلام نشده است. 
وی، همچنين به مشاركت ويژه اداره كل فرهنگ و ارشاد اسلامی در 
برگزاری اجلاس زنان كه امسال برای اولين بار به اجلاس و جشنواره 
بين المللی ميراث فرهنگی ناملموس ICCN اضافه ش��ده اس��ت،  
اشاره كرد و بيان داشت: انتخاب و معرفی بانوان هنرمند اصفهانی در 
اين اجلاس به طور ويژه مورد توجه قرار گرفته اس��ت. وی، همچنين 
مشاركت در برگزاری نمايشگاه ميراث فرهنگی ناملموس را يادآور شد 
و عنوان كرد: اين نمايشگاه تجلی ميراث فرهنگی ناملموس در هنرهای 
تجسمی و هنرهای نمايشی است. در ديدگاه فرهنگی آنچه كه راجع به 
زن مطرح می شود، شخصيت و شانيت است قطبی با اشاره به جايگاه و 
شخصيت زن ايرانی در چهار عرصه مهم دختری، خواهری، مادری و زن 
بودن كه اسلام نيز به آن توجه ويژه ای كرده است، خاطرنشان كرد: در 
اجلاس زنان به دنبال اين هستيم كه به دنيا نشان داده و به خودمان نيز 
يادآوری كنيم كه از ديد ما زن در هر نقشی كه باشد، در سطح جامعه 
دارای عظمت و اعتبار اس��ت و پا به پای مردان، همان جايگاه و نقش 
انس��انيت؛ نه صرفا ابزار و كالا را دارد. وی تاكيد كرد: ما نگاه مان نگاه 
جنسيتی به زن نيست و در ديدگاه فرهنگی آنچه كه مطرح می شود، 
شخصيت و شانيت است. به گفته مديركل اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی 
اس��تان اصفهان، در اين اجلاس بايد جايگاه به تم��ام معنای يک زن 
مسلمان ايرانی معرفی شده و در ابعاد مختلف به منصه ظهور گذاشته 

شود. قطبی همچنين معرفی تفاوت سبک زندگی يک زن مسلمان 
ايرانی با ديگر زنان دنيا را از ديگر بخش های اين جشنواره اعلام كرد. 
وی افزود: اجلاس زنان س��بک پوش��ش زن ايرانی، سطح تعاملات و 
حضورش در جامعه به عنوان يک انسان و توجه كرامت و شانيت زنان 

را به مورد توجه قرار خواهد داد.

: ICCN مدیركل اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی استان اصفهان با تاكید بر اهمیت اجلاس 

برگزاری اجلاسی با این عظمت در تاریخ فعالیت شهرداری اصفهان بی نظیر است

ميراث فرهنگی ناملموس به جنبه ه��ای غير فيزيکی يک فرهنگ 
گفته می ش��ود و اغلب آداب و رس��وم جامعه در ي��ک دوره زمانی 
را دربر می گيرد ي��ا راه و روش رفتار در جامعه ك��ه معمولاً قوانين 
رسمی عمومی برای كاركرد در يک فضای فرهنگی خاص هستند. 
به عبارت ديگر ميراث معنوی ش��امل بخش��ی از فرهنگ ماس��ت 
كه به شکل ش��فاهی و س��ينه به س��ينه به ما به ارث رسيده است.

اين موارد ش��امل ارزش های اجتماعی، س��نت ها، آداب و رسوم و 
روش ها، باورهای زيبايی شناسانه و معنوی، بيان هنری، زبان و ديگر 
جنبه های كاركردهای انسانی است. به طور كلی حفظ ميراث معنوی 
)ناملموس( دشوارتر از حفظ ميراث فرهنگی مادی )ملموس( است.

ميراث معنوی يا به عبارت ديگر ميراث غيرملموس بخش اساسی 
فرهنگ هر جامعه را تش��کيل می دهد. تمامی آثار ب��ه جا مانده از 
فرهنگ های مختلف، معرف انديشه و فرهنگ معنوی حاكم بر آن 
جوامع است. درحقيقت معنويات بشر به صورت آثار مادی، فرهنگی 
 و تاريخی تجلی می ياب��د و جنبه ملموس مي��راث معنوی را ايجاد 
می كند. ميراث فرهنگی، حقيقت فرهنگی هر ملت اس��ت و ركن 
اساس��ی آن به ش��مار می رود كه در حقيقت هم��ان جوهر يا اصل 
فرهنگ هر قوم را تش��کيل می دهد. توجه به ميراث معنوی از اين 
نظر حائز اهميت است كه در مقابل يکسان سازی فرهنگی در جهان 
می تواند مقاومت كند. با حماي��ت از فرهنگ های گوناگون و توجه 
به آنها می توان در مقابل جهانی ش��دن ايس��تادگی كرد و از هويت 

فرهنگی حفاظت كرد.
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گـزارش

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

همزمان با جشنواره بین المللی میراث فرهنگی ناملموس؛

گالری اسناد چوگان در اصفهان برپا می شود
دبیر اجلاس و جشنواره بین المللي میراث فرهنگي ناملموس )ICCN۲۰۱۴(؛

مهارت پخت غذاهاي بومي و محلي كشور در اصفهان
دبيراجلاس و جشنواره بين المللي ميراث فرهنگي ناملموس 
)ICCN۲۰۱۴( گفت: گذر مهارت پخت غذاهاي بومي و 
محلي كشور طي برنامه هاي جش��نواره در محل باغ غدير 
برگزار خواهد ش��د. مسعود حس��ين ميرزايي گفت: در اين 
نمايشگاه مهارت پخت غذاها، شيريني هاي بومي و محلي 
ايران از ۱۶ تا ۲۰ مهرماه به نمايش در مي آيد. دبير اجلاس 
و جشنواره تهيه و توزيع كتاب دو زبانه مهارت پخت غذاهاي 
اي��ران را از ديگر برنامه هاي اين نمايش��گاه عنوان كرد. وي 
اظهار داشت: غذاهاي بومي و محلي حامل پيام هاي فرهنگي 

هس��تند و نقش به س��زايي درافزايش ارتباط نسل ها و حفظ 
هويت فرهنگي ايفا مي كنند. حسين ميرزايي ادامه داد: علاوه 
بر آن، اين غذاها نشانه اي از پيوندهاي اجتماعي و همبستگي 
نيز به ش��مار مي روند، غذاهاي بومي و محل��ي ايران محمل 
مناس��بي براي برنامه س��ازي در قالب هاي گوناگون به شمار 
مي رود. وي از همه شهروندان و هموطنان جهت بازديد از اين 
نمايشگاه دعوت به عمل آورد. گفتني است؛ كلانشهر اصفهان از 
۱۶ تا ۲۰ مهرماه، ميزبان اجلاس و جشنواره بين المللي ميراث 

فرهنگي ناملموس خواهد بود.

اين گالری مربوط به تاريخچه و اس��ناد و مدارک مرتبط با 
رشته ورزش��ی و كهن چوگان ايران است كه در معرض ديد 
علاقه مندان و ميهمانان داخلی و خارجی شركت كننده در 
جش��نواره ميراث معنوی قرار خواهد گرفت. اين نمايشگاه 
از۱۶ ت��ا ۲۰ مهرماه امس��ال در موزه هنرهای معاصرش��هر 

اصفهان داير می شود. 
اين رشته كهن ايرانی نيازمند پاسداری است و ارايه و معرفی 
رش��ته چوگان ش��ايد مقدمه و راهی درجهت ثبت جهانی 
اين رش��ته به نام مهد اصلی آن، ايران باش��د. جشنواره بين 

المللی ICCN براس��اس نقش مهم معرفی و پاسداش��ت 
"ميراث فرهنگی ناملموس" به منظور توس��عه پايدار محلی 
بنيان نهاده شده اس��ت. برهمين اساس و با توجه به اهميت 
مشاركت عموم شهروندان در پاس��داری از ميراث فرهنگی 
ناملموس، امس��ال در اين دوره از جش��نواره كه به ميزبانی 
اصفهان برگزار می شود. موسيقی س��نتی و محلی، صنايع 
دستی، هنرهای سنتی و تجس��می، معماری، هنر نمايشی ، 
آداب و رس��وم و ورزش و بازی های محلی در اين جشنواره 

مورد توجه قرار گرفته است.

مديركل اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی استان اصفهان از حضور ۱۰ گروه 
موسيقی و ۱۲ گروه نمايش اصيل، سنتی و ايرانی در اجلاس و جشنواره 

بين المللی ميراث فرهنگی ناملموس ICCN خبر داد.
حجت الاسلام محمد قطبی، برگزاری اجلاس و جشنواره بين المللی 
ميراث فرهنگی ناملموس ICCN در اصفهان را يکی از بهترين اقدامات 
در حوزه فرهنگی دانس��ت و اظهار كرد: برگزاری چنين اجلاس��ی با 
اين عظمت، در تاريخ فعاليت های ش��هرداری اصفه��ان معدود و بی 
نظير اس��ت. اجلاس ICCN ميراث فرهنگی ناملم��وس اصفهان را 
 احيا می كند. وی با اش��اره ب��ه اهميت برگزاری اجلاس و جش��نواره 

بين الملل��ی ميراث فرهنگ��ی ناملموس ICCN در ش��هر اصفهان، 
عنوان كرد: اين اجلاس می توان��د ميراث فرهنگی ناملموس مان را به 
صورت پر رنگ تر مورد توجه ق��رار داده و در احيای آنها كمک بزرگی 
كند. مديركل اداره فرهنگ و ارش��اد اسلامی اس��تان اصفهان ضمن 
تشکر از شهرداری اصفهان به دليل ميزبانی از اجلاس و جشنواره بين 
 المللی ميراث فرهنگی ناملموس ICCN گفت: برگزاری اين اجلاس 
می تواند فرصت مناس��بی ب��رای معرفی مي��راث فرهنگی فرهنگی 
ناملموس كشور ايران به ويژه ش��هر اصفهان به مردم دنيا باشد. قطبی 
ضمن اش��اره به فعاليت های ارش��اد اصفهان به نمايندگ��ی از وزارت 

فرهنگ و ارشاد اس��لامی در اجلاس و جش��نواره بين المللی ميراث 
فرهنگی ناملموس ICCN ، دعوت از برترين گروه های نمايش��ی و 
موسيقی اصيل، سنتی و ايرانی از سراسر كش��ور در اين فستيوال را از 
مهم ترين برنامه های تدارک ديده شده عنوان كرد. وی با بيان اين كه 
۱۲ گروه نمايش در اين اجلاس حضور خواهند داشت، افزود: اين گروه 
ها از بين گروه های نمايش كل كشور و با توجه به پارامترهای مورد توجه 
در يک كار فرهنگی ايرانی و اصيل شناس��ايی و به شهرداری اصفهان 
معرفی شده اند. حضور پررنگ گروه های تعزيه اصفهانی در جشنواره 
ICCN مديركل اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی استان اصفهان با بيان 

اين كه در ح��وزه نمايش آيينی تعزيه نيز گ��روه هايی برای حضور در 
اجلاس دعوت ش��ده اند، اظهار كرد: با توجه ب��ه اين كه اصفهان يکی 
از پايگاه های تعزيه اس��ت، لذا نقش پررنگ تری در اين بخش خواهد 
داشته و از ظرفيت آن بيشتر استفاده ش��ده است. قطبی همچنين از 
حضور۱۰ گروه موس��يقی در اجلاس و جش��نواره بين المللی ميراث 
فرهنگی ناملموس ICCN خب��ر داد و گفت: كار شناس��ايی، امتياز 
بندی، رتبه بندی و انتخاب گروه های موس��يقی در دو يا س��ه مرحله 
انجام ش��ده ولی هنوز به صورت نهايی نام آنها اعلام نشده است. وی، 
همچنين به مشاركت ويژه اداره كل فرهنگ و ارشاد اسلامی در برگزاری 
اجلاس زنان كه امسال برای اولين بار به اجلاس و جشنواره بين المللی 
ميراث فرهنگی ناملموس ICCN اضافه ش��ده اس��ت،  اشاره كرد و 
بيان داشت: انتخاب و معرفی بانوان هنرمند اصفهانی در اين اجلاس 
به طور ويژه مورد توجه قرار گرفته اس��ت. وی، همچنين مشاركت در 
برگزاری نمايشگاه ميراث فرهنگی ناملموس را يادآور شد و عنوان كرد: 
اين نمايشگاه تجلی ميراث فرهنگی ناملموس در هنرهای تجسمی و 
هنرهای نمايشی است. در ديدگاه فرهنگی آنچه كه راجع به زن مطرح 
می شود، شخصيت و شانيت است قطبی با اشاره به جايگاه و شخصيت 
زن ايرانی در چهار عرصه مهم دختری، خواهری، مادری و زن بودن كه 
اسلام نيز به آن توجه ويژه ای كرده است، خاطرنشان كرد: در اجلاس 
زنان به دنبال اين هستيم كه به دنيا نشان داده و به خودمان نيز يادآوری 
كنيم كه از ديد ما زن در هر نقش��ی كه باش��د، در سطح جامعه دارای 
عظمت و اعتبار است و پا به پای مردان، همان جايگاه و نقش انسانيت؛ نه 
صرفا ابزار و كالا را دارد. وی تاكيد كرد: ما نگاه مان نگاه جنسيتی به زن 
نيست و در ديدگاه فرهنگی آنچه كه مطرح می شود، شخصيت و شانيت 
است. به گفته مديركل اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی استان اصفهان، در 
اين اجلاس بايد جايگاه به تمام معنای يک زن مسلمان ايرانی معرفی 
شده و در ابعاد مختلف به منصه ظهور گذاشته شود. قطبی همچنين 

معرفی تفاوت سبک زندگی يک زن مسلمان ايرانی با ديگر زنان دنيا 
را از ديگر بخش های اين جشنواره اعلام كرد. وی افزود: اجلاس زنان 
سبک پوشش زن ايرانی، سطح تعاملات و حضورش در جامعه به عنوان 
يک انسان و توجه كرامت و شانيت زنان را به مورد توجه قرار خواهد داد.

: ICCN مدیركل اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی استان اصفهان با تاكید بر اهمیت اجلاس 

برگزاری اجلاسی با این عظمت در تاریخ فعالیت شهرداری اصفهان بی نظیر است

ميراث فرهنگی ناملموس به جنبه ه��ای غير فيزيکی يک فرهنگ 
گفته می ش��ود و اغلب آداب و رس��وم جامعه در ي��ک دوره زمانی 
را دربر می گيرد ي��ا راه و روش رفتار در جامعه ك��ه معمولاً قوانين 
رسمی عمومی برای كاركرد در يک فضای فرهنگی خاص هستند. 
به عبارت ديگر ميراث معنوی ش��امل بخش��ی از فرهنگ ماس��ت 
كه به شکل ش��فاهی و س��ينه به س��ينه به ما به ارث رسيده است.

اين موارد ش��امل ارزش های اجتماعی، س��نت ها، آداب و رسوم و 
روش ها، باورهای زيبايی شناسانه و معنوی، بيان هنری، زبان و ديگر 
جنبه های كاركردهای انسانی است. به طور كلی حفظ ميراث معنوی 
)ناملموس( دشوارتر از حفظ ميراث فرهنگی مادی )ملموس( است.

ميراث معنوی يا به عبارت ديگر ميراث غيرملموس بخش اساسی 
فرهنگ هر جامعه را تش��کيل می دهد. تمامی آثار ب��ه جا مانده از 
فرهنگ های مختلف، معرف انديشه و فرهنگ معنوی حاكم بر آن 
جوامع است. درحقيقت معنويات بشر به صورت آثار مادی، فرهنگی 
 و تاريخی تجلی می ياب��د و جنبه ملموس مي��راث معنوی را ايجاد 
می كند. ميراث فرهنگی، حقيقت فرهنگی هر ملت اس��ت و ركن 
اساس��ی آن به ش��مار می رود كه در حقيقت هم��ان جوهر يا اصل 
فرهنگ هر قوم را تش��کيل می دهد. توجه به ميراث معنوی از اين 
نظر حائز اهميت است كه در مقابل يکسان سازی فرهنگی در جهان 
می تواند مقاومت كند. با حماي��ت از فرهنگ های گوناگون و توجه 
به آنها می توان در مقابل جهانی ش��دن ايس��تادگی كرد و از هويت 

فرهنگی حفاظت كرد.

 آگهی مناقصه آگهی مناقصه

 اطلاعیه منطقه سه شهرداری اصفهان اطلاعیه منطقه سه شهرداری اصفهان

شرکت واحد اتوبوسرانی اصفهان و حومهسازمان عمران شهرداری اصفهان

شرکت واحد اتوبوس��رانی اصفهان و حومه در نظر دارد اجرای  عملیات 
اصلاح سیستم روشنایی ترمینال ش��هید محرابی و لوله کشی گاز طبیعی 
ترمینالهای ش��رکت و تامین نیروی انس��انی برای کنترل خطوط خود را 
از طریق مناقصه به ش��رکت ها یا موسسات واجد ش��رایط واگذار نماید. 
بنابراین شرکت های دارای تجربه، س��ابقه و مجوزهای لازم می توانند از 
تاریخ 93/7/26 جهت دریافت اسناد مناقصه به امور اداری این شرکت 
)و یا س��ایت www.isfahanbus.ir( مراجعه نمایند. و پیش��نهادهای 
خود را حداکثر تا پایان وقت اداری چهارشنبه 93/7/30 تحویل دهند. 
بدیهی است این شرکت در رد یا قبول هریک از پیشنهادها مختار بوده و به 
پیشنهادهای مشروط و مخدوش ترتیب اثر داده نخواهد شد و هزینه آگهی 

در روزنامه با برنده خواهد بود. 

نوبت اول نوبت اول

 روابط عمومی منطقه 3 شهرداری اصفهان روابط عمومی منطقه 3 شهرداری اصفهان

نظر به اینکه مالکیت عرصه و اعیان دو باب مغازه که قبلا تخریب شده است و قسمتی از 
عرصه و اعیان یکباب مسکونی به پلاک های ثبتی 3218 و 3217 و 3219/2 بخش 3 
ثبت اصفهان متعلق به آقای احمد باقری واقع در خیابان کمال کوچه ماهی گیرها در مسیر 
طرح عمرانی طرح تعریض گذر قرار دارد و علیرغم شرکت نامبرده در جلسات کمیسیون 
معوض تاکنون توافق قطعی حاصل نگردیده، لذا با توجه به ضرورت اجرای طرح و برابر 
تبصره 4 ماده واحده قانونی نحوه تقویم ابنیه، املاک و اراضی مورد نیاز شهرداری مصوب 
28 آبان 1370،  بدینوسیله به نامبرده و کلیه مدعیان احتمالی ابلاغ می گردد حداکثر 
ظرف مدت یکماه از تاریخ نشر این آگهی نسبت به معرفی یک نفر کارشناس به عنوان 
معتمد و 5 نفر کارشناس به عنوان مرضی الطرفین به شهرداری منطقه سه واقع در خیابان 
کمال، روبروی حسینیه رضوی اقدام نماید. شایان ذکر است که کارشناسان می بایستی 
جزء کارشناسان رسمی دادگستری و متخصص در رشته راه و ساختمان باشند و ظرف 

مهلت تعیین شده معرفی می گردند.
 بدیهی است در صورت عدم معرفی کارشناسان برابر مقررات اقدام خواهد شد.

نظر به اینکه قس��متی مالکیت عرصه و اعیان یکباب مسکونی و مالکیت و حق کسب و 
پیشه و س��رقفلی یکباب تجاری به پلاک ثبتی 3213 و 3212 و 3211 بخش 3 ثبت 
اصفهان متعلق به آقای نصر الله فاتحی واقع در  خیابان کمال کوچه ماهیگیرها در مسیر 
طرح تعریض گذر ماهیگیرها قرار دارد و علیرغم شرکت نامبرده در جلسات کمیسیون 
معوض تاکنون توافق قطعی حاصل نگردیده، لذا با توجه به ضرورت اجرای طرح و برابر 
تبصره 4 ماده واحده قانونی نحوه تقویم ابنیه، املاک و اراضی مورد نیاز شهرداری مصوب 
28 آبان 1370،  بدینوسیله به نامبرده و کلیه مدعیان احتمالی ابلاغ می گردد حداکثر 
ظرف مدت یکماه از تاریخ نشر این آگهی نسبت به معرفی یک نفر کارشناس به عنوان 
معتمد و 5 نفر کارشناس به عنوان مرضی الطرفین به شهرداری منطقه سه واقع در خیابان 
کمال، روبروی حسینیه رضوی اقدام نماید. شایان ذکر است که کارشناسان می بایستی 
جزء کارشناسان رسمی دادگستری و متخصص در رشته راه و ساختمان باشند و ظرف 

مهلت تعیین شده معرفی می گردند. 
بدیهی است در صورت عدم معرفی کارشناسان برابر مقررات اقدام خواهد شد.

سازمان عمران شهرداری اصفهان در نظر دارد موارد زیر را از طریق مناقصه واگذار نماید 
1-اجرای سنگ داخلی کف و بدنه و سنگ پله های داخلی و بیرونی و سنگ کف ورودی 
ها و قرنیز سنگی را در هشت واحد ویلای VIP در  پروژه مرکز همایش های بین المللی 

اصفهان واقع در محدوده منطقه شش شهرداری اصفهان.
2- عملیات خیابانس��ازی  پروژه جنب پارک درخش��ان واقع در مح��دوده منطقه 11 

شهرداری اصفهان 
3-ساماندهی خیابان بهار واقع در محدوده منطقه هشت شهرداری اصفهان 

متقاضیان شرکت در مناقصه می توانند جهت دریافت اسناد از تاریخ نشر آگهی لغایت 
93/07/16 به سازمان عمران ش��هرداری اصفهان واقع در خیابان 22 بهمن، مجتمع 
اداری امیرکبیر مراجعه و پیشنهادهای خود را تا پایان وقت اداری مورخ 93/07/17 به 

دبیرخانه سازمان تحویل نمایند. 
تلفن: 031-32670813

WWW.Isfahan.ir/sazmanomran :وب سایت
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روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماع��ی صب��ح ای��ران 

دوشنبه   7 مهر 1393 

شماره 2199 | 12  صفحه  

گ�زارش

ارزیابی جنابعالی از همایش شهرداران استان  که 
برگزار شده چیست؟

این همایش ب��ه منظور افزایش تعامل فی م��ا بین مدیران 
اجرایی در ش��هرهای اس��تان و مدیران عامل آتش نشانی 
برگزار ش��ده اس��ت. در واقع تصمی��م گرفتیم ب��ه منظور 
هماهنگی و هم محوری در میان مدیران عامل سازمان های 
آتش نش��انی و مدیران اجرایی در کل استان یک همایش 

ویژه داشته باشیم.

وظیفه برنامه ریزی همایش را چه کسی برعهده 
داشت و چه کسانی در این همایش مهم حضور 

داشتند؟
برنامه ریزی این همایش توس��ط مدی��ر کل محترم دفتر 
استانداری انجام شد میزبانی این همایش را هم شهرداری 
و شورای اسلامی شاهین ش��هر متقبل شدند. حدود 106 
نفر از شهرداران محترم و 106 نفر از مدیران عامل سازمان 
های آتش نشانی های  شهرداریهای استان حضور داشتند 

همایش از ساعت 8 صبح شروع و ساعت 17خاتمه یافت.

مس�ائلی که در این همایش مطرح شد، بیشتر 
حول چه محورهایی بود؟

در این همایش ش��هرداران  و مدیران عامل آتش نشانی ها 
مش��کلات و موانع خود را مطرح کردند؛ مهندس طرفه در 
این جمع حضور داش��تند و با این مش��کلات آشنا شدند و 
ان ش��اءا... بتوانند به نحو مطلوبی این مشکلات را پیگری 

و حدالمقدور حل نمایند.در کنار این همایش ش��هرداری 
شاهین شهر نمایشگاه دس��تاوردها و توانمندی شهرداری 
شاهین شهر  در خصوص آتش نش��انی و حریق به نمایش 
گذاشته شد که برای میهمانان عزیز جالب بود ،شهرداران 
محترم و مدیران سازمان آتش نشانی  استان از توانمندیهای 
شهرداری شاهین شهر اطلاع کامل نداشتند که با، بازدید 
از این نمایشگاه توانمندی ش��هرداری شاهین شهربا توجه 
به نقشی که در اکثر حوادث اس��تان که به عنوان پشتیبان 
و یا مح��ور اصلی عملیات ه��ا  حرکت کرده اس��ت، در امر 
 اطفاء حریق و حوادث غیر مترقبه دومین ش��هردر استان  

می باشد .
این همایش را برای شاهین شهر به فال نیک می گیریم؛ و 
امیدوار هس��تیم که از نتایج مثبت این همایش در خدمت 

بهتر به مردم فهیم شاهین شهر بهره مند شویم.

رونمایی از کتاب یادنامه شهدا اقدام واقعا بجا و 
شایسته ای بود. در همین خصوص توضیحاتی را 

که لازم می دانید ارائه بفرمایید؟
در همایش��ی که با حضور ش��هرداران و جمعی از مدیران 
استان برگزار شد ،کتاب یادمان ش��هدای شاهین شهر که 
شامل وصایای 123  شهیدی  می باشد که در شاهین شهر 
مدفون می باشند جمع آوری ش��د ، حدود یک سال طول 
کشید تا س��ازمان رفاهی تفریحی ش��هرداری این وصایا  و 
خاطراتی که از زبان بستگان  این عزیزان نقل شده است را  
جمع آوری کند. هدف از نشر این کتاب ابتدا زنده نگه داشتن 

یا د و خاطره این ش��هدای عزیز بوده و به دنبال آن راهگشا 
و رهنمودی باشد برای  قش��ر جوان  تا با زندگی و ،وصایای 

شهدا بیشتر و بهتر آشنا شوند .
این کتاب ؛با این موضوع و محتوا برای اولین بار در اس��تان 

در شاهین شهر نش��ر و رونمایی شده اس��ت.  این کتاب به 
صورت کتاب مرجع به تعداد مورد نیاز  انتشار خواهد یافت 
و در اختیار مراکز ،ادارات و خانواده ها ی معظم ش��هدا قرار 

خواهد گرفت .

شهردار شاهین شهر در گفت و گوی اختصاصی با اصفهان زیبا :

از دستاوردهای همایش شهرداران استان  برای خدمت  به مردم فهیم شاهین شهر  استفاده می شود

بی تردید شهرداری مهم ترین و تاثیرگذارترین نهاد در اداره شهر است و وظیفه شهرداری تنها 
یک وظیفه خدماتی و عمرانی نیست بلکه شهرداری یک نهاد اثرگذار است که تمام فرآیندها و 
تعاملات اجتماعی یک شهر را در بر می گیرد.مهم ترین ویژگی های یک شهردار خوب دانایی، 
آگاهی، هوشمندی، توانایی، داشتن قابلیت، تخصص، تدین و نگاه درست به مشکلات است. دکتر 
علی اصغر ذاکری در طول مدت حضور خود به عنوان شهردار شاهین شهر نشان داده که مجموعه 
ای از این خصیصه های مثبت را با خود دارد و از آنها برای خدمت هر چه بیش�تر به ش�هروندان 
استفاده می کند.اگر در دهه های قبل افراد مختلفی ، مسئولیت شهرداری را بر عهده داشتند، 
تعریف شهردار و اس�تانداردهای آن با امروز فرق می کرد. اس�تفاده از شهرداران با تجربه برای 
مدیریت شهری نشان می دهد، که شوراهای ش�هر نیز دوست ندارند با آزمون و خطا توان افراد 
را بسنجند و امروز تنها افرادی که قابلیت مدیریت شهری را به صورت علمی و عملی دارند، این 
پست را برعهده می گیرند.بارزترین ویژگی شهردار شاهین ش�هرفرهنگی بودن اوست. وی با 
ایجاد فرهنگسراها و مراکز فرهنگی مختلف و احداث تاسیسات و امکانات مناسب در محل های 

مختلف توانسته بزرگترین بستر ساز فعالیت های فرهنگی در شهر طی سال های اخیر باشد.اگر 
بپذیریم که شهرداری یک نهاد فرهنگی ویژه است و مخاطبان مستقیم دارد پس شهردار نیز باید 
یک فرد فرهنگی متخصص، متعهد و آگاه باشد تا بتواند در تمام زمینه های تخصصی شهرداری 
موفق عمل کند. مدیریت شهرداری یک مدیریت خاص،متفاوت، پیچیده و چند بعدی می باشد 
و ش�هردار باید تعاملات اجتماعی با بخش های جامعه را بداند، با مبانی اعتقادی و ایدئولوزی و 
اداری آشنا باشد و  مولفه های اقتصادی را هم رعایت کند؛ که خوشبختانه مدیریت شهری شاهین 
شهر نماد بارز و عینی این مسئله بوده است.مدیریت یکی از ویژگی های کاملا لازم برای شهردار 
است و ش�هرداری چون از اعتبارات دولتی به طور مستقیم بهره مند نمی شود و بخش زیادی از 
بودجه شهرداری از طریق کمکهای مردم حاصل می شود لذا شهردار باید افکار اقتصادی داشته 
باشد وبتواند با دستگاههای اجرایی ارتباط داشته باشد.در حاشیه همایش شهرداران و مدیران 
عامل آتش نشانی استان فرصتی کوتاهی دست داد ؛تا با شهردار پرتلاش شاهین شهر به گفت و 

گو نشسته و در خصوص این همایش سوالات خود را با ایشان در میان بگذاریم.

همایش ش��هرداران اس��تان و مدیران عامل س��ازمان آتش نشانی 
شهرداری های اس��تان با حضور مهندس طرفه معاونت هماهنگی 
عمرانی اس��تانداری اصفهان ، دکتر احمدی مدیر کل هماهنگی و 
خدمات شهری سازمان شهرداریها و دهیاریهای کشور، کمالی مدیر 
کل دفتر شهری  استانداری، مهندس شیشه فروش مدیریت بحران 
استان اصفهان، مدیر عامل سازمان آتش نشانی شهرداری اصفهان 
و جمعی از مدیران و مسئولان شاهین شهر روز شنبه در تالار شیخ 

بهایی این شهر برگزار گردید.

 شهردار شاهین  شهر 
دکتر ذاکری شهردار شاهین ش��هر به عنوان میزبان همایش، اولین 
سخنران این جلسه بود. شهردار شاهین ش��هر، ضمن گرامیداشت 
رش��ادت ها و دلیر مردیهای رزمندگان هشت س��ال دفاع مقدس و 
عرض خیر مقدم و خوش آمدگویی به میهمانان این همایش گزارشی 

در خصوص توانمندیهای شاهین شهر را ارائه نمود.
وی ضمن اش��اره به مناس��بت هفتم مهر به عنوان روز آتش نشانی، 
در خصوص توانمندیهای شاهین شهر گفت: شاهین شهر با وسعت 
14000 هکتار در شمال شهر اصفهان واقع شده و جمعیتی بالغ بر 
180000 نفر دارد. شهرداری شاهین شهر با خانواده ی 1234  نفر 

نیرو مشغول خدمات و انجام وظیفه در این شهر می باشد.
وی افزود: تا به امروز شهرداری شاهین شهر 38 پروژه فعال شهری 
دارد که ان شاءا... در زمانبندی هایی که در نظر گرفته شده - مناسبت 
های مذهبی و ملی که در کشورمان می باشد- افتتاح خواهند شد. 
هفته دولت س��ال جاری با حضور معاونت محترم ریاست جمهوری 
شاهد افتتاح چندین طرح فرهنگی ، ورزشی و عمرانی با اعتباری بالغ 
بر 148 میلیارد تومان بودیم که این امر افتخاری بود برای شاهین شهر 
و به تبع آن کل استان اصفهان. دکتر ذاکری در ادامه گفت: سازمان 
آتش نشانی و خدمات ایمنی شاهین شهر در سال 1382 مصوب و با 
دستور وزیر کشور شروع به فعالیت نموده است. این سازمان در حال 
حاضر دارای 65 نیرو می باشد که اکثر این عزیزان از زمره نام آوران 
ورزشی کشور و جهان هستند؛ این را افتخاری برای شهرداری شاهین 
شهر می دانم و لازم می دانم از ش��هرداران  و مدیران عامل سابق که 
در انتخاب نیروهای متخصص دقت ویژه ای داشتند تشکر و قدردانی 
کنم. آتش نشانی شاهین شهر دارای س��ه ایستگاه فعال می باشد و 
ایستگاه چهارم در محله ی مسکن مهر با 80 درصد پیشرفت عمرانی 
آماده ی افتتاح می باشد که به همان تناسب طبق پیش بینی ها یی 
که انجام شده تعداد 100 نفر به نیروهای آتش نشانی اضافه خواهد 
شد.شهردار شاهین شهر در خصوص حوادث مهم یک سال اخیر نیز 
گفت: در سالی که پشت سر گذاشته شده دو اتفاق مهم در استان رخ 
داده است؛ اولین اتفاق آتش سوزی در شرکت اسنوا بود که سازمان 
آتش نشانی شهرداری شاهین ش��هر با تمام قوا وارد عمل شده و در 
زمان کمتر از 2 ساعت حریق را مهار کردند -که این افتخاری بود برای 
همکاران عزیزم در سازمان آتش نش��انی ،که در اینجا مجددا عرض 
تشکر و خسته نباشید دارم- دومین مورد آتش سوزی نفت سپاهان 
بود. فرماندهی مهار این آتش سوزی را شخص محترم استاندار عهده 
دار بودند. در همین راستا بنده و سازمان آتش نشانی شاهین شهر و 
اصفهان در خدمت ایش��ان بودیم که خوشبختانه در کمترین زمان 
ممکن تمام حریق مهارو از سرایت آن به سایر قسمت ها جلوگیری 
ش��د و به همین دلیل  از اتفاقات ناگوار بعدی -که خدای نکرده اگر 

اتفاق می افتاد پیامدهایی بدی را  برای صنعت پالایشگاه ما به همراه 
داشت- جلوگیری گردید.  

وی خطاب به معاونت استانداری اصفهان گفت: من به نمایندگی از 
180000 نفر جمعیت شهری و شورای اسلامی شهر از حضرتعالی 
درخواستی دارم. مس��ئله و دغدغه ما این است که در زمینه موضوع 
آرامستان در نظر گرفته شده یک کار کارشناسی موثق انجام گیرد 
و این مشکل مردم شاهین شهر ان شاء ا... حل شود و بتوانیم توسعه 
شهر را که به سمت غرب می باشد؛ همچنین جلوگیری از مشکلاتی 
که محیط زیست در این خصوص برای ما خواهد داشت را در برنامه 

هایمان داشته باشیم. 

   طرفه معاونت هماهنگی عمرانی استانداری
در ادامه این همایش مهندس طرفه معاون اس��تاندار ضمن تشکر از 
شهردار شاهین شهر که میزبان این همایش بوده و  تبریک هفته دفاع 
مقدس و تبریک روز آتش نشانی به آتش نشانان استان و شاهین شهر 
اشاراتی به نقش آتش نشانی در ش��هرداریها کرده و گفت: سازمان 
های آتش نشانی استان هم از لحاظ نیروی تخصصی و هم از لحاظ 
تجهیزات و مهمتر از همه به لحاظ تجربی رتبه ی خوبی را در کشور 
دارند. بنده مطلع هستم که تعدای از این س��ازمان ها که وظیفه ی 
خدمت رسانی به مردم را عهده دار هستند با محدودیت هایی از قبیل 
نیروی انسانی و تجهیزات  روبروهستند که نیاز است این محدودیت 
ها مرتفع شود. ما در استان نیاز به یک نقشه راه در خصوص مقابله با 
خطراتی همچون س��یل ،زلزله و ... را داریم تا بتوانیم در مواقع خطر 
در چارچوب مناسبی عمل نماییم .وی افزود: در بخش آتش نشانی 
هم نیاز به انجام مطالعات کاملی داریم که ان شاءا... با مدیریت دفتر 
شهری و روستایی استانداری ،در استان بتوانیم این مطالعات را انجام 
دهیم و از نتایج آن  در بخش آتش نشانی و خدمات ایمنی بهره مند 

شویم .مهندس طرفه با اشاره به اینکه شغل آتش نشان شغل مقدسی 
می باشد و اقدامات آتش نشانان کمتر جهاد نمی باشد گفت: با توجه 
به سختی کار آتش نشان ان شاءا... از فیض این خدمت به مردم خود 
و خانواده ش��ان اجرمعنوی  خواهند برد.معاون اس��تاندار در ادامه 
صحبت هایش به موضوع بحران آب در استان اشاره کرد و افزود :لازم 
است با شروع سال آبی جدید به چند نکته اشاره کنم. امروز با وجود 
یک مدیریت توانمند و متخصص در اس��تان فعالیت ها در هر زمینه 
ای به صورت کارشناسی و تخصصی انجام می شود و بنده به عنوان 
کسی که چند سال اخیر مدیریت آب را در استان شاهد بودم ، عنوان 
می کنم که مدیریت عمرانی از جمله مدیریت بخش  آب در استان 
به دور از مسائل سیاسی و عمدتا  بر اس��اس یک بحث کارشناسی و 
تخصصی انجام می شود. هر چند فعالیت هایی با مدیریت دکتر زرگر 
پورآغاز شده اما باید زمانی طی شود تا به نتیجه ی مناسبی برسد.وی 
در ادامه گفت: لازم است به اطلاع برسانم مدیریت آب استان تلاش 
های فراوانی را در زمینه ی آب کش��اورزی کرده است و تا جایی که 
لازم بوده عملیاتی شود، عملیاتی شده است.مهندس طرفه افزود: در 
بخش شرب هم نیازهای امروز و آینده ی استان  ایجاب می کند که  
هم در بخش مدیریت مصرف و ه��م دربخش مدیریت صرفه جویی 
اقدامات لازم انجام ش��ود در این زمینه، اقداماتی انجام ش��ده که ان 

شاءا... پیامدهای آن را در سال 93 شاهد خواهیم بود.
وی جریان آب در زاینده رود و همچنی��ن وجود آب کافی در بخش 
کش��اورزی را از پیامدهای مثبت این اقدامات عنوان کرده و افزود: 
شهرداران صرفه جویی و مدیریت صحیح در مصرف را به اطلاع مردم 
برسانند تا خود مردم در برنامه ریزی مدیریت مصرف آب موثر باشند .

 
  دکتر احم�دی مدی�ر کل هماهنگی و خدمات ش�هری 

سازمان شهرداریهای کشور

دکتر احم��دی مدی��ر کل هماهنگی و خدمات ش��هری س��ازمان 
شهرداریهای کشور سخنران بعدی این همایش بود که ضمن مقایسه 
آماری سازمان آتش نشانی استان اصفهان با کل کشور طبق آماری که 
از سال 1392 دست آمده، گفت: سالانه حدود 160 حادثه  در کشور 
رخ می دهد که س��ازمان های آتش نشانی و خدمات ایمنی در مورد 
آنها اقدام می کنند ،در حوادثی که در سال 1392 اتفاق افتاده حدود 
4500 نفر از هموطنان ما در این حادثه جان باختند. اگر تاملی بر این 
آمار داشته باشیم حجم کار آتش نشانان  مشخص خواهد شد ،وقتی 
نام آتش نشان به میان می آید در ذهن ما فقط حریق تجسم می شود 
اما اگر به قانون ش��هرداریها مراجعه کنیم  حریق، سیل  ،زلزله و... را 
شامل می شود. در مورد حدود 30 حادثه که اتفاق می افتد عزیزان 
آتش نشانی باید وارد عمل شده و اقدام کنند؛ بنابراین اینجاست که 
اهمیت و نقش و جایگاه آتش نشانی ها در شهرداری و کل نظام کشور 
مشخص می شود.دکتر احمدی افزود: به نمایندگی از دولت عملکرد 
دولت را برای سازمان های آتش نشانی ش��هرداریها و دهیاری ها را 
ارائه می دهم. بیشترین س��ازمان  آتش نشانی ها در 5 سال گذشته 
در استان اصفهان ساخته  و تجهیز شده ا ست به دنبال برنامه ریزی 
طرحی زیرساختی در کشور هستیم تا بتوانیم بر حوادثی که در کشور 
رخ می دهد مسلط تر عمل کنیم و اولویت اول این طرح را به تجهیزات 
ماشین آلات سازمان های آتش نشانی داده ش��ده است و مهم تر از 
ماشین آلات جایگاه آتش نشانی در شهرداریها می باشد به طوری که 
اگر آتش نشانی و آتش نش��ان جایگاه اصلی خود را شهرداریها  پیدا 
کند که مهترین آن بکارگیری نیروی مناسب و خبره )که خوشبختانه 
اخیرا انجام گرفته و در تمام س��ازمان های آتش نشانی از نیروهای 
ورزشکار و قهرمانان ورزشی بکارگیری شده است( در مرحله ی بعد 
مشارکت های مردمی که به عنوان پیش��گیری در میان مردم رایج 
اس��ت.وی همچنین گفت: با اقدامات نقطه ای و شهری  در حوزه ی 
ایمنی و آتش نشانی کار به نتیجه نمی رسد و نیاز است که در حوزه ی 
ایمنی و آتش نشانی به صورت منطقه ای شهری و استانی عمل کنیم. 
من فکر می کنم با توجه به سطح مدیریت بالای استانی در اصفهان 
وجود تمام سازمان های آتش نشانی می توانند الگوی مناسبی برای 

سایر شهرهای کشور باشند.

 بزرگزاد مدیر عامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی 
شهرداری اصفهان

در ادامه ی این همایش، بزرگزاد مدیر عامل س��ازمان آتش نشانی و 
خدمات ایمنی شهرداری اصفهان به نمایندگی از آتش نشانان ضمن 
تشکر از دکتر ذاکری شهردار شاهین شهر که همیشه توجه ویژه ای 
به آتش نشانان داش��ته، به حضور میدانی وی در حوادث مهم آتش 
سوزی طی یک سال اخیر اش��اره کرده و گفت:  آتش نشان ها  هیچ 
گاه جنگ شان تمام نمی شود. حضرت رسول )ص( می فرمایند آن 
دسته از افرادی که آب و آتش را از امت من دور می کنند  در بهترین 

منزلگاه بهشت جایگاهشان اس��ت. در قرآن کریم آمده است که هر 
کس فردی را نجات دهد به منزله ی نجات جامعه می باشد.بزرگزاد به 
بیان شان و منزلت آتش نشان پرداخت و افزود: مخاطره آمیزترین و 
پر استرس ترین شغل در جامعه آتش نشانی می باشد به همین دلیل 
می طلبد شهرداران و مسئولان محترم توجه بیشتری به آتش نشانان 
داشته باشند و زمانی که همه از حادثه می گریزند آتش نشان ها به 
دل حادثه می روند.وی در ادامه گف��ت: این را افتخار خود می دانیم 
که استانداری با مدیریتی قوی در استان داریم و نمونه آن را می توان 
فرماندهی ایشان در آتش سوزی نفت سپاهان عنوان کرد که من آتش 
نشان با حمایت و پیروی از ایشان جس��ارت و جرات پیدا کردم .اگر 
آتش نشانان  که شغلی پر مخاطره را در جامعه عهده دار هستند ،از 
نظر زندگی شخصی  فکری آرامش  نداشته باشند نمی توانند به نحو 

احسن انجام وظیفه کنند .

 مهندس پیمان شکر زاده رئیس شورای اسلامی شاهین شهر
مهندس پیمان شکر زاده رئیس شورای اسلامی شاهین شهر دیگر 
سخنران این همایش بود. وی ضمن گرامیداشت یاد و خاطره حماسه 
آفرینان هشت سال دفاع مقدس گفت: از مهندس طرفه خواشمندم 
که دو معضلی را که دکتر ذاکری هم به آنها اشاره کرد؛ یعنی انتقال 
آرامستان اصفهان به شاهین شهر است و فاضلاب شهری آن را بررسی 
و حل کنند. فاضلاب شاهین شهر مربوط به چهل تا پنجاه سال پیش 
می باشد و یک تهدید جدی برای شهر می باشد. با توجه به کمک های 
شهرداری به ساماندهی فاضلاب ش��هری متاسفانه بنابر دلایلی کار 
متوقف شده و به نتیجه ای نرسیده ایم که اینجا تقاضا دارم مهندس 
طرفه عنایت کرده و  در خصوص دو مورد مطرح شده مدیریت لازم 

را اتخاذ نمایند.

 حجت السلام و المسلمین ملکیان امام جمعه شاهین شهر
حجت السلام و المسلمین ملکیان امام جمعه شاهین شهر نیز ضمن 
گرامیداشت یاد و خاطره ی امام شهدا و ش��هدای هشت سال دفاع 
مقدس و عرض خیر مقدم به ش��هرداران و مدیران اس��تان گفت: ما 
معنای جهاد واقعی را در دوران هشت س��ال دفاع مقدس مشاهده 
کردیم .وی افزود: من به عنوان یک طلبه و ش��ما به عنوان شهردار و 
مدیران این مملکت باید توجه داشته باشیم که بیش از 200000 نفر 
خود را فدا کردند تا اینکه ما بتوانیم در مملکتی به دور از آشوب و خون 
ریزی با آرامشی که مدیون خون شهدا است زندگی کنیم. برای اینکه 
نظام ما تثبیت شود و مدیون خون شهدا نباشیم باید تلاش جهادی 

خود را دو چندان کنیم.
در این همایش کتاب یادنامه ش��هدا ی شاهین ش��هر ،که به همت 
ش��هرداری و شورای اسلامی ش��اهین ش��هر تدوین و چاپ شد. در 
حضور شهرداران  مدیران استان رونمایی شد.شورای اسلامی شاهین 
شهر ، شهرداری و سازمان رفاهی تفریحی شهرداری به منظور ثبت 
و جاویدان نمودن خاطرات و وصایای شهدای شاهین شهر اقدام به 
تدوین و چاپ کتاب یادمان شهدای شاهین شهر نموده است.پیکر 
پاک 126 شهید گلگون کفن در شاهین ش��هر تدفین شده است و 
خانواده بیش از 450 ش��هید زینت بخش شاهین شهر هستند.این 
کتاب ش��امل وصیت نامه ، زندگی نامه و تصاویر دوران هشت سال 
دفاع مقدس می باشد و در مراکز فرهنگی و علمی ، سازمان ها و ارگان 

ها و خانواده معظم شهدا توزیع خواهد شد.

دکتر ذاکری در همایش شهرداران و مسوولان آتش نشانی شهرداری های استان؛

100 نفر نیروی متخصص به سازمان آتش نشانی شاهین شهر اضافه می شود



گفت و گوی اصفهان زیبا با “علیرضا سجادپور” :

وز وز مگس را کمی جدی بگیرد !

گروه سینما :"علیرضا س��جادپور" چه در زمانی که مدیرکل اداره 
نظارت و ارزشیابی معاونت سینمایی وزارت ارشاد و معاون سازمان 
سینمایی دولت دهم بود و چه امروز که به مانند سال های نه چندان 
دور، به عنوان یک هنرمند ارزشی، به تولید آثار سینمایی و تلویزیونی 
همت می گمارد، همواره فردی با روابط عمومی بالا، حافظه ای دقیق 

و رویی گشاده بوده است.
 به سراغ او رفتیم و او باز مثل همیشه، با رویی باز، دعوت ما را پذیرفت 
و خیلی دوستانه به سوالاتمان پاسخ گفت که امیدواریم ماحصل این 

گفت و گو از دید شما مشکل پسندان رضایت بخش باشد.
آقای سجادپور، ش�ما چه س�ال هایی در جبهه حضور 

داشتید؟
من از سال 60 درگیر تولیدات دفاع مقدس بودم البته سال هایی که 
خیلی گسترده وقت گذاشتم سال های 61 بود 64 و 65 و 66 یعنی 
تقریبا کل سال 65 را من در منطقه بودم و عمدتاً هم در فعالیت های 
فرهنگی و تولید فیلم و همکاری با قرارگاه خاتم الانبیا به شکل های 

مختلف کاری مشغول بودم.
اگر از شما بپرسند در طول آن سال ها حضور در جبهه، 
از چه فردی به عنوان عجیب ترین یا شگفت انگیزترین 

آدمی که دیدید نام می برید، آن فرد چه کسی است؟
افراد زیادی دیدم اما من در همین فاو، یک نوجوان 16 ساله را دیدم 
که بچه ها می گفتند با او صحبت کنید و از او مصاحبه بگیرید چون 

او در پاتک های سنگین چهل روزه حضور داشته. 
وقتی ما با او صحبت کردیم او گفت نه من در حمله فاو نبودم، گفتم 
دوستان شما می گویند که بودی اما او می گفت نبودم.ما گیج شدیم 
که دوس��تان می گویند او بوده اما خودش می گوید من نبودم ! چرا 
باید کتمان کند؟ که بعد توضیح داد آن کسی می تواند ادعا کند که 
در حمله فاو بوده که در خط شکن ها بوده و با آن همه زحمت، از آب 
رد شده، من نیروی پشتیبانی بودم که بعد از آنها آمدم؛ من نمی توانم 

ادعا کنم که در جنگ فاو بودم. 
این قدر تواضع و این ق��در خود ندیدن و اینقدر ایثار برایم ش��گفت 
انگیز بود و هس��ت یعنی با این که 28 س��ال از آن لحظه ای که با او 
 صحبت کردم می گذرد اما این موضوع را یادم نمی رود که او که در

سنگین ترین پاتک های دشمن حضور داش��ته و معتقد بود که من 
نبودم و این خیلی برایم عجیب بود.

اگر از ش�ما بپرس�ند تنها یک فیل�م را نام ببری�د که با 
تماش�ای آن، ح�ال و هوای جبه�ه و جن�گ برایتان به 

درستی تداعی شد، آن فیلم کدام خواهد بود؟
سوال دشواری است؛ تعداد زیادی اس��ت که بهترینش را نمی توانم 
بگویم و س��عی می کنم ترکیبی از بهترین آثار را بگویم چون عنوان 

کردن تنها یک فیلم، کار بسیار دشواری است. 
 فیل��م “بر بال فرش��تگان”؛ آن س��کانس زیارت عاش��ورا ب��رای آن 
فرمانده ای ک��ه تنها مانده ب��ود آن هم جلوی دش��من در حالی که 
نیروهایش شهید شده بودند و داشت آخرین مقاومت ها را می کرد.

 وقتی از قرارگاه تماس گرفت، نگفت نی��رو می خواهم، نگفت اخبار 
می خواهم، چون می دانس��ت نم��ی توانند برایش بفرس��تند گفت 
بگویید فلانی بیاید برای من پشت بی سیم زیارت عاشورا بخواند، بعد 
آخرین فشنگ ها و نارنجک ها را که می انداخت می آمد پای بی سیم 

و یک فراز دیگر را گوش می داد.
صحنه خیلی زیبایی بود.طبعاً فیلمی مثل “آژانس شیشه ای” را من 

همیشه در صدر انتخاب هایم قرار می دهم .
س��کانس آغازین “دوئل” را با آن خشونت و ش��دتی که واقعاً حمله 
دشمن را نشان داد که چگونه به جان مردم بی دفاع افتاد، جزو آثاری 
قرار می دهم که هرگز از ذهنم پاک نمی شود و تبریک می گویم به 

سازندگان این آثار.
در پایان خاطره ای از آن سال ها برای ما تعریف کنید.

 یادم می آی��د در مرصاد وقت��ی داش��تیم از آخرین پی��چ جاده رد 
می ش��دیم برای اینکه آخرین خط بچه ها پشت س��ر ما بود، خیلی 
اصرار کردند که نروید، نروید، نروید اما گفتیم ناچار هس��تیم برویم 
و به نظر نمی آید که خطرناک باشد  می گفتیم حالا این جاده را رد 
می کنیم ببینیم چه می شود؛ به محض اینکه رد کردیم من احساس 
کردم تعداد زیادی مگس دور و بر س��رم دارد م��ی چرخد و صدای 
مگس می شنیدم. یک باره با خودم گفتم مگس، زیر آفتاب، آن هم 
اینجا چه کار می کند بعد متوجه شدم اینها همه تیرهای قناسه ای 
اس��ت که تک تیرانداز منافقان از فاصله ای حدود دویست، سیصد 

متری ما شلیک می کند.
 چ��ون م��ا را دی��ده ب��ود، تیره��ا را س��مت س��ر م��ن ش��لیک 
 می ک��رد ام��ا م��ن فک��ر م��ی ک��ردم مگ��س دارد اطراف س��رم 
می چرخد که همان جا فهمیدم مگس نیست و فریاد زدم بچه ها خم 

رد شوید، بیایید کنار.
خاطره جالبی بود؛ همیش��ه می گفتم که بچه ه��ا وز وز مگس را در 

جاهایی مثل این، کمی جدی بگیرید.

"ج��واد ش��مقدری" اولی��ن رییس س��ازمان 
س��ینمایی ایران بود.کس��ی ک��ه در دوره دوم 
ریاست جمهوری "محمود احمدی نژاد"، مرد 
شماره اول معاونت سینمایی وزارت ارشاد نیز 
بود.کسی که تمام جنگ را در جبهه ها گذرانده 
و بنابراین یکی از بهترین گزینه های گفت وگو 
در این ایام محسوب می شود.شمقدری چندان اهل گفت و گو 
نیس��ت اما تا از موضوع بحث مطلع شد با روی باز پذیرفت و از 

بسیاری از حقایق و خاطرات آن سال ها سخن به میان آورد.
مطالعه این گفت و گو را به شما پیشنهاد می کنیم.

آقای شمقدری ش�ما دقیقاً از چه س�الی به جبهه 
رفتید؟ 

من از اول تا آخرش بودم یعنی جنگ که از 31 شهریور شروع 
شد، 15 مهر من خرمش��هر بودم تا عملیات مرصاد که آخرین 

عملیات ما بود من در آن عملیات هم بودم.
به عن�وان رزمن�ده در جبهه حضور داش�تید با به 

عنوان فیلمساز؟
در وهله اول همه جا به عنوان عکاس و بعد مستندساز بودم

خروجی هنری 8 سال حضور شما در جبهه چه بود؟
من 7،8 فیلم مستند دفاع مقدس دارم که 2،3 تا از این فیلم ها 

در جشنواره فجر و سینما جوان جایزه گرفته است.
شما که 8 سال جبهه بودید، از چه اتفاقی به عنوان 

غافلگیری بزرگ یاد می کنید؟
همین که کشور ما توانس��ت مقاومت کند و به پیروزی برسد، 
بزرگ ترین دس��تاورد و غافلگیری این جن��گ بود و خود این 
ناش��ی از اتفاقات متعددی ب��ود که مردم چط��ور بدون هیچ 

 چشمداش��تی از هیچ ناحیه ای، عاش��قانه ب��ه جبهه و جنگ 
می آمدند.اقش��ار مختلف حضور داش��تند و تن ب��ه فداکاری 
می دادند؛ ضم��ن اینکه توانمندی های متع��دد مردم ایران و 
جامعه ایرانی در تمام زمینه ها به دنیا ثابت ش��د؛ هم در بحث 
مهندس��ی جنگ، هم در زمینه اطلاعاتی و هم در زمینه های 
 رزمی و نظامی و بحث خودکفایی جبهه و جنگ و تاکتیک های

 عملیاتی که مهمترینش والفجر 8 اس��ت که ب��ه عنوان یک 
عملیات ویژه در تاریخ جنگ های دنیا ثبت ش��د و در نهایت، 
تبعیت رزمندگان در هر جایگاهی که بودند از ولایت و رهبری 
نظام که در طول این هشت سال به بهترین شکل متجلی شد.

 اگر امروز ب�از هم جنگ�ی رخ دهد ش�ما به جبهه 
می روید؟

من فکر می کنم ما همیشه در طول این سال ها جنگ داشتیم، 
الان هم جنگ داریم منتها شکل و ش��یوه و میدان نبرد تغییر 
کرده.در طول این 35 س��ال، با جلوه ه��ای مختلفی در نبرد 
بودیم فکر می کنم هر کس��ی که دل در گ��رو نظلام و انقلاب 
دارد سعی می کند جایی از این جبهه را به زعم خودش پر کند 
که من هم جزیی از این امت بودم که س��عی کردم همیشه در 

صحنه باشیم.
در طول 8 سال حضور شما در جبهه، شهادت کدام 

یک از دوستانتان بسیار برای شما سنگین آمد؟
 دوران جنگ افراد زیادی به شهادت می رسیدند. گاهی وقت ها

 فردی ش��هید می ش��د که زیاد نمی ش��ناختی ام��ا دورادور 
شناختی از او داش��تی که ممکن بود برایت س��نگین بیاید به 
هر حال این س��نگینی ربطی به دوری و نزدیک��ی ندارد و به 
عظمت وجودی آن فرد بس��تگی دارد اما برای من، ش��هادت 

آقای کاوه خیلی سخت بود چون شهید کاوه کسی بود که در 
دوران نوجوانی با هم بودیم؛ ما با هم آش��نا بودیم، در جلسات 
قرآن و محافل دیگر می رفتیم و رفاقت داشتیم. شهادت ایشان 
بر من سنگین آمد.ایشان موقعی شهید شد که من 2،3 سالی 
بود که ایش��ان را ندیده بودم چون حوزه کاری ما متفاوت بود؛ 
ایشان بیشتر در کردستان بود و من بیشتر به جنوب می رفتم 

و بنابراین کمتر همدیگر را می دیدیم.
تلخ ترین روز حضور شما در جبهه چه روزی بود؟

روزهای زیادی بوده اما از نظر من، تل��خ ترین روزهای جبهه، 
ایام عملیات والفجر مقدماتی بود که در منطقه جنگی فکه بود 
که ما در این عملیات، شکست بدی خوردیم؛ ما می دانستیم 
که 7، 8 کیلومتر جلوت��ر، نیروهای ما در کان��ال ها گیر کرده 
اند ولی هیچ راهی وجود نداش��ت که آنها را نجات دهند و می 
دانستیم که آنها دارند روز به روز از تشنگی یا بر اثر ترکش ها به 
شهادت می رسند.آن ایام والفجر مقدماتی روزهای تلخی بود 
چون قبل از آن، ما عملیات های ش��یرین بیت المقدس و فتح 
المبین را گذرانده بودیم و همه انتظار داشتیم عملیات شیرین 
 دیگری را تجربه کنیم اما چنین اتفاقی نیفتاد و تعداد زیادی از 

بچه ها شهید شدند.
آن چن��د روز، ایام ناگ��واری برای م��ن بود چون م��ی دیدم 
 آن همه نیرو و لش��کر و امکان��ات آمده پای کار ام��ا حالا باید 

بی نتیجه برگردد.
صمیم�ی ترین دوس�ت ش�ما در دوران جبهه چه 

کسی بود؟
تماماً از بچه های فیلمبرداری بودند البته یکی از دوستان بود 
که در کربلای 5 با هم بودیم؛ ایشان فیلمبردار من بود که کنار 
من بود که ترکش خورد و به ش��هادت رسید؛ شهید “آیت الله 
سیفی”.ایشان دانشجوی دانشگاه بهش��تی بود؛ خانواده ما با 
هم ارتباط داش��ت ما هم زمان با یکدیگر ازدواج کرده بودیم و 

همزمان هم پدر شدیم.
یعنی شما زمانی که به جبهه رفتید متاهل بودید؟

نه، من سال 59 مجرد بودم و سال 61 ازدواج کردم.
شیرین ترین خاطره این 8 سال کدام است؟

خاطره شیرین زیاد است که البته مهم ترینش، فتح خرمشهر 
است.آن ایام من داخل 330 بودم یعنی همراه مجروحان جنگ 
بودم  و برای جابجایی با ترابری می رفتیم و می آمدیم. ما داخل 
آسمان بودیم که ناگهان خلبان اعلام کرد که الان اعلام کردند 

که خرمشهر آزاد شده که لحظات شیرینی بود.
در آن 8 سال با کدام یک از بچه های که هم اکنون 

در سینما فعالیت دارند، آشنا شدید؟
آن موقع بچه ه��ا از ناحیه های مختلفی وارد می ش��دند و ما 
در سفرها با هم روبرو می شدیم مثل ش��هید آوینی که ما در 
قرارگاه های مختلفی همدیگر را می دیدیم؛ مقرمان یکی بود و 
برخی اوقات با یکدیگر به مناطق مشترک عملیاتی می رفتیم.

هنرمندان دیگری هم بودند: آقای “مصطفی دانایی” بود، آقای 
 “حس��ین حقیقی” بود که ایش��ان هماهنگ کننده تیم های

 فیلمبرداری بود که مس��وولیتش این بود که در قرارگاه های 
مختلف، کار پشتیبانی تیم ها را بر عهده داشت.من در برخی 
 عملیات ها، دوس��تان را می بردم.گاهی وقت ها یکی واسطه 
می ش��د و دیگران را می برد. خود من چندین ب��ار این کار را 
کردم مثلا در کربلای 5، ما 3 اکیپ راه انداخیتم رفتیم؛ خوب 
یکی اش آقای “احمدرضا درویش” بود. ایشان همراه ما آمد.در 
مرصاد هنرمندان زیادی در قالب تیم آمدند مثل آقای اسلاملو 
که البته آنها فیلم های خودشان را می ساختند؛ بعضی وقت ها 
 تیم ها، کمکی بودند که به ما کمک می کردند و بعضی وقت ها

 مستقل بودند و فیلم خودشان را می س��اختند.در آن تیم ها 
افراد زیادی بودند مثل آقای پاکس��یما، محمد درمنش، آقای 
همایونفر، آقای س��جادپور، پرویز پرس��تویی را هم دیدم که 
ایشان داشت در منطقه سرپل ذهاب یک فیلم سینمایی بازی 
می کرد که کارگردان فیلم هم  آقای کاربخش بود؛ ایشان زیر 
توپ و گلوله بازی می کرد چرا که آنجا، وسط منطقه عملیاتی 
بود که شرایط خاص آن روزگار را داشت. الان دیگر کسی این 

کار را نمی کند.
اگر بخواهید یک خاطره از آن 8 سال تعریف کنید، 

کدام خاطره را بازگو می کنید؟
خداوند توفیق داد ک��ه از اول جنگ بروم خرمش��هر و قبل از 
س��قوط، آن ش��هر را دیدم.آن زمان، اولین باری بود که وارد 
خرمش��هر می ش��دم.روز آخر جنگ بود؛ عصری بود که دیگر 
فردایش جبهه ها آرام ش��د و دو طرف صلح کردند.ما در یک 
روس��تا بودیم نزدیک س��رپل ذهاب.بچه ها داش��تند به روی 
دش��من که بر روی کوه مقابل مستقر ش��ده بود، تبادل آتش 

می کردند.
 خوب جای ما خیلی خطرناک بود چون دشمن ما را می دید و 
با گلوله توپ و هواپیماهایش می زد.آن ایام، نیروهای زیادی به 
جبهه می آمد. من یادم هست 5،6 وانت تویوتا آمد با تعدادی 
نیروهای جوان که خیلی شادمان بودند؛ همه بچه تهران بودند.

آنها اولی��ن روزی بود که به جبهه آم��ده بودند و حتی ریش و 
سبیل آنها هنوز کامل در نیامده بود.فرمانده شان از بس شاد 
بود که نتوانس��ته بود این ها را خوب آرایش بدهد که من به او 
گفتم حضور بچه ها در کنار این مزرعه، به صلاح نیست و این 
ها را جای امن تر ببر.او حرف من را گوش کرد، در همان فاصله 
جابجایی، هواپیماها بمباران کردند و فکر کنم س��ه نفر شهید 
 ش��دند و 7،8 نفر هم زخمی شدند.ما داش��تیم فیلمبرداری 
می کردیم یکی از این بچه ها تا دوربین را دید دس��تش را در 
همان وضعیت خونین برد بالا؛ دس��تش را برد بالا غافل از این 

که دستش قطع شده.
 او دستش را آورد بالا اما چون قطع ش��ده بود، افتاد؛ با دست 
دیگرش، آن دست دیگر را برد بالا و گفت: “خدا را شکر بالاخره 
من هم رسیدم”.همه غبطه خوردند از جوانی 16، 17 ساله ای 
که در ساعت اول ورودش به جبهه، دستش قطع می شود و رو 
به دوربین ما بدون هیچ ناراحتی می گوید خدا را شکر بالاخره 
من هم رسیدم این است که جنگ ما را به آن پیروزی رساند؛ 

این انگیزه در دل تک تک رزمندگان اسلام.وجود داشت.

از چند روز پیش، چهار فیلم "آرایش غلیظ"، 
"خانوم"، "خواب زده ها" و "آتش بس 2" به 

گردونه اکران رسید.
اکران عید فطر امسال، هم از نظر تعدد ژانر 
و هم از نظر فروش گیش��ه، یک اکران موفق 
بود حالا در چنین ش��رایطی که فیلم های 
اکران فطر همچنان می فروش��ند، 4 فیلم اکران دوم این عید، 
از چند روز پیش به س��ینماها آمد و طبیعتاً با تعداد سالن های 
کمتری، نمایش خود را آغاز کرد."آرایش غلیظ" یکی از معدود 
فیلم های تریلر س��ینمای ایران اس��ت که هیجان، تا به انتهای 
اث��ر، کارکرد روای��ی و بصری خ��ود را حفظ م��ی کند.مطمئناً 
در س��ینمایی که نمونه ه��ای چندان��ی از تریلره��ا را در خود 
نمی بیند، فیل��م جدید نعمت الله، یک غنیمت بزرگ اس��ت.با 
داستانی گرم و پر از خیال سینمایی؛ همان خیالی که سینمای 
ما به ش��دت به آن نی��از دارد؛ خیالی که چندان ایده آلیس��تی 
 نیست و بیش��ترین تکیه اش بر مبنای احساس و دیالوگ هایی

 رئالیس��تی اس��ت آن هم نس��بت به مقولاتی چون انتقام و یا 
حتی مقول��ه کمرنگ تری چ��ون خیانت در امانت.این ش��یوه 
پ��ردازش از چنین تمی، ب��ا آن میزان خیال پ��ردازی که اصلا 
موهوم نیس��ت، به ش��دت به کمک فیلم آمده و س��بب شده تا 
این تریلر، ه��م بیان و ظاه��ری جدید در قواره س��ینمای ملی 
داش��ته باش��د و هم هیجانات واقعی اش را به مخاطب منتقل 
نماید.فیلم بعدی اک��ران جدی��د، “خانوم”، اولی��ن فیلم بلند 
س��ینمایی “تینا پاکروان” اس��ت.یک فیلم کام��لًا معمولی که 

به نقش کارک��ردی زنان در س��ه اپیزود مختلف م��ی پردازد و 
 البته در همان مش��کلی معلق م��ی ماند که دیگ��ر فیلم های

 اپیزودیک س��ینمای ایران گرفتارش ش��ده بودن��د و آن، نبود 
خلاقیت های ویژه نوش��تاری در ارتباط مفهومی میان این سه 
اپیزود اس��ت.یعنی فیلم تنها تلاش خود را محدود به اشتراک 
و نشر موضوع پرداختی خود در این سه اپیزود کرده و به لحاظ 
بصری نیز خلاقیت هایی را به کار گرفته است اما غایت سینمای 

اپیزودیک، به مراتب بالاتر از این سطحی نگری هاست.
فارغ از این اتفاق تکنیکی، “خانوم” در شکل روایت موفق عمل 
می کند، داستان پرداز است و تلاشش برای تحت پوشش قرار 
دادن نرم های اخلاقی و رفتاری زنان اجتماع در قالب س��ه زنی 
که نقش های اصلی هر اپیزود را بازی می کنند، جای تقدیر دارد.

فیلم به لحاظ سلامت مضمون و محتوا نیز یکی از فیلم های موفق 
امسال است."خواب زده ها" برای جیرانی، حکم آزمون و خطایی 
در رسیدن به یک فرم کمیک و شبه موزیکالی دارد که صدالبته 
محکوم به شکست است.جیرانی در این فیلم تلاش می کند تا به 
سینمای "اسلپ استیک" نزدیک شود بدون اینکه برخی نرم ها 
همچون یکدستی ریتم و علی الخصوص توانمندی داستان در 
کشش بالایی که این گونه روایت در بالانس با جاذبه های بصری 
می طلبد، را لحاظ نکرده است و فیلم دقیقا از همین ناحیه ضربه 
بدی می خورد و تبدیل به اثری ناکارآمد و کشدار می شود که از 
حوصله مخاطب خارج است.مطمئناً اگر این فیلم در گروه هنر و 
تجربه اکران می شد، شکل بازخوردها و میزان استقبال از آن و 
همچنین توجیهی که عوامل می توانستند نسبت به این تجربه 

جدید خود داشته باشند، پذیرفتنی تر بود.
چهارمین فیلمی که ام��روز به اکران می رس��د، “آتش بس 2” 
است؛ فیلمی که تخمین زده می شود اولین فیلم از اکران جدید 
باشد که به مرز فروش میلیاردی می رسد که البته قصد و نیت 
سازندگانش نیز بیشتر، فراهم کردن گیشه داغ برای این فیلم بود 
تا نیاز حقیقی برای ساخت سیزن دوم آن.بنابراین وقتی چنین 
نیازی از طرف سازندگان به عنوان دغدغه مطرح نیست، پرواضح 
است که بر روی کیفیت فیلم نیز اثرگذار خواهد بود.باید منتظر 
 ماند و دید که آیا این ش��کل کمدی در فترتی 10 ساله، باز هم 

می تواند مخاطبان خود را از نظر فنی راضی نگه دارد یا خیر. 

"ج��واد نوروزبیگ��ی" از تهی��ه کنندگان 
پرکار و گزی��ده کار س��ینمای ایران طی 
س��الیان اخیر اس��ت؛ تهیه کننده ای که 
سال ها حضور مستمر در جبهه داشته و دو 
 برادر وی نیز به درجه رفیع ش��هادت نایل

آمده اند.با نوروزبیگی گفت و گویی ترتیب  
داده ایم که در ادامه می خوانید.

آقای نوروزبیگی شما طی چه سال هایی در جبهه 
حضور داشتید؟

من از اول فروردین 1360 به جبهه رفتم و تا آخر جنگ هم 
حضور داشتم.

به عن�وان هنرمن�د حاضر بودی�د یا ب�ه عنوان 
رزمنده؟

رزمنده.
چه منطقه ای بودید؟

من در لش��گر 27 محمدرس��ول الله بودم؛ هر منطقه ای که 
عملیات بود، ما هم آنجا بودیم.

شیرین ترین لحظات حضور شما در جبهه، به چه 
ساعات و روزهایی برمی گردد؟

تمامش خاطره های خوش بود ولی بالاخره شب عملیات ها 
و منتظر بودن برای گرفتن رمز برای شروع، زیباترین لحظات 
بود و لحظات سختی هم بود بالاخره یک جدایی هایی داشت 
شکل می گرفت که ش��اید دیگر همدیگر را نمی دیدیم؛ این 
بود که معلوم بود آنها شهید می شوند، معلوم نبود چه کسی 
می ماند و چه کس��ی می رود؛ لحظات خاصی بود که هرگز 
فراموش شدنی نیست بعد از عملیات هم یک شرایطی پیش 
می آمد و فتوحاتی ش��کل می گرفت که آدم با افتخار در آن 
منطقه قدم می گذاشت چون منطقه را تصرف کرده بودیم. 
همچنین لحظه ای بود که برای عملیات آزادسازی خرمشهر، 
روز اول که ما جاده اهواز - خرمشهر را گرفتیم، خیلی با غرور 
در این جاده پا می گذاش��تم؛ با افتخار ب��ود آن لحظه هرگز 
فراموش شدنی نیس��ت و همچنین عملیات فاو که طی آن، 
یکی از ش��هرهای عراق را گرفتیم  که واقع��اً عملیات خیلی 

سخت و سنگینی بود.

در آن س�ال هایی که جبهه بودید، ش�هادت چه 
کسانی برای شما سنگین تر بود؟

شهادت شهید همت که فرمانده من بود و شهادت دو برادرم 
محمد تقی و نعمت الله نوروزبیگی.

اتفاق عجیب یا جالبی که در طول آن سال ها برای 
شما رخ داد را برای ما تعریف می کنید؟

 فردی در عملی��ات خیبر کنار م��ن حضور داش��ت که فکر 
می کردم شهید شده.من در آن عملیات مجروح شدم. وقتی 
برگشتم عقب، اولین نفری که تایید کردم شهید شده، آن فرد 
 بود و خیلی هم مطمئن بودم که شهید شده حتی عراقی ها

 آمده بودند و داشتند به همه ما تیر خلاصی می زدند اما بعد 
از چند وقت دی��دم که آن فرد زنده اس��ت و گفت آمدند تیر 

خلاصی هم به من زدند اما من زنده ماندم !
اگر روزی جنگ ش�ود ش�ما در آن جنگ حاضر 

می شوید؟
ان شاء الله که جنگ نشود ولی وظیفه هر ایرانی است که برود 
و از میهن و مردمش دفاع کند؛ ما طبیعتاً تجربیاتی در جنگ 

داریم که حتما حضور می یابیم.
متاثرکنن�ده ترین حادثه ش�ما طی آن س�ال ها 

چه بود؟
لحظات خداحافظی با برادرم بود چ��ون مطمئن بودم دارد 
شهید می ش��ود؛ حتی من به او گفتم اگر برایت سخت است 

نرو اما گفت نه و رفت و شهید شد.

جواد نوروزبیگی در گفت و گو با “اصفهان زیبا” :نگاهی به 4 فیلم جدید اکران سینماها:
رزمنده ای که تیر خلاص هم خورد اما زنده ماند !ادامه سیکل فروش میلیاردی در سینمای ایران
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روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

"فرزاد موتمن" عنوان کرد :

آرزو داشتم در محیط “خداحافظی طولانی” فیلم بسازم
"علیرضا سبط احمدی" به اصفهان زیبا خبر داد :

هنوز اتفاقی برای "زیر نور شمع" نیفتاده است
"علیرضا سبط احمدی" تهیه کننده س��ینما و تلویزیون، در 
گفت و گو با "اصفهان زیبا" گفت: درصدد هس��تیم تا سریال 
“زیر نور شمع” را به کارگردانی “ابراهیم فروزش” و بر اساس 
قصه ای از “هوشنگ مردای کرمانی” در 18 قسمت برای شبکه 
دوم سیما کلید بزنیم اما مشکلات اقتصادی، فعلا اجازه این کار 
را به ما نداده اس��ت.بنابراین منتظر هستیم تا شرایط سازمان 
برای پروژه ای که سبک زندگی ایرانی – اسلامی را به تصویر 

می کشد، مهیا شود.

س��بط احمدی راجع به داس��تان این س��ریال گفت: در این 
سریال، قهرمان قصه و خیمه سریال، یک مادر شهید است که 
سبک زندگی را به اطرافیان خود ارایه می دهد؛ مادر فرمانده 
شهیدی که مام وطن است.تهیه کننده سابق فیلم “لاله” راجع 
لوکیشن های س��ریال نیز گفت: لوکیش های این سریال در 
منطقه همدان و اطراف آن است که کار آنها را انجام داده ایم و 
فعلا منتظر هستیم تا شرایط مهیا شود تا کار را از پیش تولید 

به تولید برسانیم.

"فرزاد موتمن" کارگردان س��ینما گفت: ح��دود 12، 13 روز 
اس��ت که کار فیلمبرداری را ش��روع کردیم و فک��ر می کنم 

فیلمبرداری، تا دو هفته دیگر ادامه داشته باشد.
وی در مورد رس��اندن فیلم به جش��نواره فیلم فجر نیز گفت: 

طبعا “خداحافظی طولانی” به جشنواره می رسد.
موتمن در پاس��خ به این پرس��ش که قصد داش��ته فیلمی را 
با فیلمنامه خ��ود جلوی دوربی��ن ببرد ام��ا فیلمنامه “اصغر 
عبداللهی” را برای کار انتخاب کرده گفت: من امسال مشغول 

ن��گارش فیلمنامه ای بودم که به قس��مت ه��ای آخرش نیز 
رس��یدم که در این زم��ان، فیلمنامه آق��ای عبداللهی به من 
پیش��نهاد ش��د و به نظرم فیلمنامه خوبی آمد چون هم یک 
 عاش��قانه اس��ت و هم در محیط کارگ��ری و صنعت��ی اتفاق 
می افتد که یکی از آرزوهایم بود ک��ه بتوانم در چنین محیط 
فیلم بس��ازم در نتیجه ترجیح دادم که این کار را حتما انجام 
دهم و بعد برگردم به فیلمنامه خودم.در “خداحافظی طولانی” 

ساره بیات، میترا حجار و سعید آقاخانی بازی می کنند.

گفت و گوی اصفهان زیبا با “جواد شمقدری” :

روزی که همه ما به یک جوان 16،17 ساله غبطه خوردیم

مجتب�ی 
اردشیری

گفت و گو

مهرو
 الفت

گروه
 سینما



 ارث پدری 
سید مصطفی ناجی : ارث چیز بسیار خوبی اس��ت . پدر من می گوید 
 که ارث بهترین چیزی اس��ت که در طول عمر،  انس��ان به آن دست پیدا 
می کند  البت��ه ارث انواع مختلف��ی دارد . گاهی اوق��ات ارث مال و منال 
خواهد بود که اگر انس��ان مادی باشد بس��یار هم در کارش تاثیر خواهد 
گذاش��ت . گاهی اوقات بیماری به فرزندان ارث می رس��د ، مانند  دیابت  
البت��ه برخی هم م��وارد معن��وی را ارث می برن��د ، مانن��د ارث ادب  .به 
هر حال بنده نم��ی گویم که کدام خوب اس��ت و کدام ب��د . آنچه باعث 
ش��ده تا این مطلب را بنویس��م این بود که هر چه به اط��راف خودم نگاه 
 کردم دی��دم که اکث��ر اف��راد ارث مادی را ب��ر هر ارث دیگ��ری ترجیح 
م��ی دهن��د ، بخاط��ر همین م��ورد چند مث��ال برای ش��ما م��ی زنم. 
به عن��وان مث��ال ف��ان مدی��ر ، ی��ک س��ازمان دولت��ی را ارث پدری 
و فامیل��ی خ��ود م��ی دان��د و در ه��ر دوره کاندی��دای مدیری��ت 
 آن س��ازمان اس��ت ، ی��ا ف��ان مج��ری ص��دا وس��یما س��ال ه��ای

 سال است که از برنامه ای به برنامه دیگر انتقال پیدا می کند ولی از بین 
نمی رود . اما این ارث پدری در ورزش مخصوصاً فوتبال بیداد می کند . تا 
همین چند وقت پیش “ ع . د “ که  یکی از وراث معروف در ایران است به 
 زور از تیم محبوبش جدا ش��د . البته عده ای تیم معروف را ارث پدری او 
 نمی دانس��تند ولی باید دید که ارث دادنی اس��ت یا گرفتن��ی . بنده که 
می گویم حق گرفتنی است ، در نتیجه ارث حق یک نفر است و گرفتنی . 
به هر حال از این وراث در فوتبال ایران کم نیستند . به عنوان نمونه “ ا . ق “ 
، “ ع . ف “ دو تن از مشهورترین وراث یکی از تیم های فوتبال  ایران هستند 
 که در سال های گذشته این تیم را ملک ، ارث و سهم پدری خود کرده اند.

 البته در کنار این دوس��تان عده ای هم از این ارث ب��ادآورده منتفع می 
گردند. به هر حال بنده به عنوان یک نویسنده اعتقاد دارم که دیر یا زود این 
ارث بادآورده به یک نفر دیگر منتقل می شود. سند آن هم موجود است ...

سرنوشت حق پخش تلویزیونی لیگ برتر به 
هیأت دولت کشیده شد

بازی های آسیایی اینچئون

هفتمین طلای کاروان ایران به یزدانی رسید
کار حق پخش تلویزیونی رقابت های لیگ برتر به هیأت دولت 

کشیده شد.
 پس از اینکه در جلسه روز گذشته بین مسوولان فدراسیون 
فوتبال و صداس��یما که در وزارت کشور برگزار شد، نتیجه ای 
در خصوص حق پخش تلویزیونی حاصل نشد، مقرر شد تا این 
موضوع به هیأت دولت کشیده شد تا دولتمردان در این مورد 
به تصمیم گیری بپردازند تا بلک��ه دولت تکلیف حق پخش را 

روشن کند.

بر همی��ن اس��اس در صورتی که از س��وی دولتی ه��ا نیز در 
مورد حق پخش تلویزیونی لیگ برت��ر تصمیم خاصی گرفته 
نشود، یک بار دیگر فدراسیون فوتبال در این مورد وارد عمل 
ش��ده و پس از بازی های آس��یایی و به احتمال زیاد از هفته 
 دوازدهم جلوی دوربین ها برای حضور در ورزشگاه ها را خواهد 

گرفت.
گفتنی است پیش از این نیز قرار بود سازمان لیگ اجازه ورود 

دوربین به ورزشگاه ها راه ندهد اما بعد ها منتفی شد.

نماینده وزن ۹۷ کیلوگرم تیم ملی کشتی آزاد با پیروزی در فینال 
بازی های آسیایی مقابل نماینده قرقیزستان مدال طا را بر گردن 
آویخت.در ادامه مسابقات کش��تی آزاد بازی های آسیایی که در 
2 وزن برگزار می ش��ود، رضا یزدانی نماین��ده وزن ۹۷ کیلوگرم 
کشورمان با پیروزی در دیدار فینال مقابل حریف قرقیز مدال طا 
را بر گردن آویخت.یزدانی پس از استراحت در دور اول، در دور دوم 
با نتیجه 6 بر صفر مقابل دارنده مدال طای آسیا از مغولستان به 
پیروزی رسید و گام به نیمه نهایی گذاشت. وی در این مرحله نیز 

با نتیجه 6 بر یک از سد  یون چانوک از کره جنوبی گذشت و راهی 
فینال شود.یزدانی در فینال با نتیجه 14 بر 4 از سد ماگومد موسائف 
از قرقیزستان گذشت و هفتمین مدال طای کاروان ورزشی ایران 
را در این رقابت ها برای کش��ورمان به ارمغان آورد. یزدانی چندی 
پیش نیز در مس��ابقات جهانی این کش��تی گیر را با نتیجه ۹ بر 3 

شکست داده بود.
در روز اول رقابت های کشتی آزاد بازی های آسیایی، حسن رحیمی 

و مصطفی حسین خانی از دور رقابت ها حذف شده بودند.
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ورزش

داستان های فوتبال 18

خبـر

توپ سوراخ

لیگ برتر فوتس��ال در ش��رایطی پنجمین هفته 
خود را پشت سر گذاشت که تنها نمانیده فوتسال 
اصفهان با شکستی که در این هفته متحمل شد، 
از ک��ورس قهرمانی ج��ا ماند و اختاف��ش با تیم 
صدرنشین لیگ به 5 امتیاز رسید.5 امتیاز اختاف 
در لیگ برتر فوتبال عدد قابل توجهی به حس��اب 
نمی آید اما ب��ا توجه به اینکه در لیگ برتر فوتس��ال در فصل های 
گذش��ته با همین تک امتیازها، قهرمان تعیین ش��ده اس��ت، این 
اختاف امتیازی را می توان به نوعی از رفتن شانس قهرمانی یک 

تیم قلمداد کرد.

   5 امتیازی که به سادگی از دست رفت
برای لیگ برتر فوتسال در فصل جدید اصفهانی ها با ابهامات زیادی 
مواجه بودند، از یک طرف باشگاه گیتی پسند تصمیم جدی برای 
تداوم تیمداری در لیگ برتر فوتسال نگرفته بود و از طرف دیگر نیز 

تکلیف سهمیه دوم لیگ برتری استان مشخص نبود.
با این وجود لیگ در حالی استارت خورد که سهمیه دوم استان به 
تیم شهروند ساری انتقال پیدا کرد و گیتی پسند نیز نهایتاً راهی 
لیگ شد. باشگاه اصفهانی که فصل گذشته در رقابت با تیم دبیری 
تبریز، قهرمان��ی را واگذار کرده بود، پ��س از برنامه گرفتن از چند 
مربی، س��رانجام تصمیم گرفت که از تئوری فصل گذشته دبیری 
تبریز استفاده کرده و س��کان هدایت تیمشان را به محمد کشاورز 
داد تا کاپیتان س��ابق تیم ملی، همزمان مربی و بازیکن تیم گیتی 
پسند شود.  تنها نماینده فوتسال استان، از لحاظ در اختیار داشتن 
 بازیکنان سرش��ناس، یکی از تیم های قدرتمند لیگ محس��وب 
می شود و طبیعی اس��ت که انتظارات بالایی برای قهرمانی وجود 
داشته باشد اما در 5 هفته سپری شده از این رقابت ها، یک تساوی 
خانگی در برابرملی حفاری و شکست برابر تیم دبیری تبریز، موجب 
شده تا این تیم پایین تر از تیم های ماهان تندیس، مس سونگون 

و دبیری، در رده چهارم جای گرفته و برخاف فصل های گذشته، 
جایی در مثلث قهرمانی نداشته باشد.

   ماهان تندیس گربه سایه جدید فوتسال اصفهان 
فصل گذشته تیم گیتی پس��ند مدعی شماره یک قهرمانی بود اما 
از آن جایی که انگار قسمت شده، در هر فصل فوتسال، تیمی گربه 
سیاه اصفهانی ها شود، این وظیفه به تیم دبیری محول گردید، در 
چند هفته پایانی مسابقات و در شرایطی که قهرمانی تیم دبیری تا 
حدودی قطعی شده بود، باشگاه اصفهانی از احتمال انحال تیمش 
خبر داد که این تصمیم با واکنش های منفی بس��یاری مواجه شد 
و البته در ح��د همان تهدید هم باقی مان��د، در نهایت هم با وجود 
که دبیری طی هفته های متوالی امتیازات زیادی را از دس��ت داد، 

شاگردان رضا لک نتوانستند قهرمانی را به دست بیاورند.
در فصل جاری مسابقات لیگ برتر فوتس��ال، عاوه بر تیم دبیری 
تبریز که با هدایت حسین شمس در لیگ حضور پیدا کرده و یکی 
از مدعی ها به شمار می رود، تیم ماهان تندیس قم نیز با مربیگری 
امیر شمسایی، تاکنون بهترین عملکرد را در بین تیم های مختلف 
به خود اختصاص داده است و کارشناسان از این تیم به عنوان پدیده 
لیگ یاد می کنند.تیم مس سونگون نیز که امسال راهی لیگ برتر 
شده است، تا بدین جا توانسته نمایش خوبی داشته ، از این رو تصور 
می شود شرایط برای قهرمانی نماینده اصفهان دشوارتر از حد تصور 
باشد زیرا در لیگ برتر فوتسال، تک امتیازها تعیین کننده و تاثیر 
گذار هستند و گیتی پسند در هفته های پایانی لیگ از بابت از دست 

دادن امتیازات فعلی، متضرر خواهد شد.
 فصل گذش��ته که تیم فوتسال گیتی پس��ند از قهرمانی در لیگ 
بازماند، برخی تاش داشتند این مساله را به اتفاقات و زد و بندهای 
احتمالی نس��بت بدهند، همچنان که بعید نیست در لیگ فصل 
جاری نیز، بعدها ش��اهد بیان چنین اظهار نظرها و نس��بت دادن 
جانبداری کمیته فوتس��ال به تیمی مانند ماهان تندیس باش��یم 

اما نباید فراموش کنیم همین پنج امتیازی که تیم گیتی پس��ند 
در مصاف با تیم های ملی حفاری و دبیری از دس��ت داد، می تواند 
سد راه قهرمانی این تیم باشد .از این روپیشنهاد می کنیم مسوولان 
این باشگاه، به جای فرافکنی های قدیمی توجیهات بهتری را برای 
ناکامی احتمالی آماده کنند زیرا اگر بنا به کنار گذاشتن تیم از لیگ 
در هفته های پایانی باشد، هنوز به نیم فصل نرسیده، این تصمیم 
را عملی کنند تا حداقل دلمان یکدل شود که نماینده ای در لیگ 

برتر فوتسال نداریم.

   از اول در م�ورد  کش�اورز منطق�ی تصمی�م گی�ری
 می کردید

زمانی که تیم گیتی پسند در اصفهان میزبان تیم دبیری تبریز بود، 
رسانه ها از حضور مالک این باشگاه به همراه محمود خوراکچی در 
ورزشگاه محل برگزاری دیدار تیم های تاسیسات و فردوسی مشهد 
خبر دادند.خوراکچی طی دو سه سال گذشته در گمانه زنی های 
رس��انه ای، همواره یکی از گزینه های مربیگری تیم گیتی پسند 
به ش��مار می رفته اس��ت اما برای فصل جاری لیگ برتر فوتسال، 

هدایت تیمی را برعهده ندارد و طبیعتاً حضور وی به همراه رییس 
هیات مدیره باشگاه اصفهانی برای تماشای یک دیدار لیگ برتری، 
شایعات بسیاری را پیرامون تغییرات احتمالی بر روی نیمکت تیم 
گیتی پسند به وجود می آورد. اما بروز این اتفاق آن هم در شرایطی 
که تیم اصفهانی در دیداری حساس ش��اید در پایان فصل، نتیجه 
رقم خورده در آن، مس��یر جام قهرمانی را تغییر بدهد، را می توان 
حرکتی آماتوری  قلمداد کرد که نتیجه ای به جز از دس��ت رفتن 
تمرکز کادر فنی و بازیکنان این تیم نخواهد داشت. مدیران باشگاه 
گیتی پسند که با تاخیر بسیار، در نهایت رأی به مربیگری محمد 
کشاورز دادند، همان زمان باید تمام جوانب امر را می سنجیدند و 
س��پس این تصمیمی را اتخاذ می کردند، نه اینکه حالا در کوران 
مسابقات لیگ و در شرایطی که هنوز نمی توان نظر خاصی در مورد 
عیار مربیگری کشاورز داد، با اقدامات غیر حرفه ای پای حاشیه را به 
اردوگاه تیمشان باز کنند زیرا اگر قرار به بستن تیمی برای قهرمانی 
بود که قاعدتاً گیتی پسند می بایست تصمیم منطقی تری برای نفر 
اول تیمش اتخاذ می کرد و اگر بنا به حضور آبرومندانه در لیگ است 

که همین رتبه چهارمی نیز رضایت بخش به نظر می رسد.

اختلاف گیتی پسند با صدرنشین به 5 امتیاز رسید؛

هنوز ورزشگاه نقش جهان تکمیل نشده است. هنوز در بسیاری 
از مقدمات مدیریت ورزش خود مانده ایم که کشور کره جنوبی 
مش��غول برگزاری رقابت های آس��یایی اینچئون کره جنوبی 
است. پر واضح است که این رقابت ها دومین دوره از رقابت هایی 
 است که در کمتر از 16 س��ال دارد در کشور کره جنوبی برگزار 

می شود و پس از بوسان حالا یکی دیگر از شهرهای کره جنوبی 
که پایتخت هم نیست میزبان بازی های آسیایی است.

در بررس��ی برگزاری این مس��ابقات می خواهیم به چند نکته 
بسیار مهم اشاره کنیم.نخست کیفیت برگزاری مسابقات است. 
اینکه چرا کره جنوبی و ژاپن بافاصله خودشان را از چین جدا 

کرده اند و در حال درخشش در این مس��ابقات هستند به این 
خاطر است که شهری چون اینچئون که در جمع 5 شهر بزرگ 
کره هم نیست در حال برگزاری تورنمنتی است که برای ما رویا 
است. ایران که زمانی میزبان بازی های آسیایی بوده است خود 
اکنون می داند که ب��رای برگزاری تورنمنتی در س��طح جهان 
نیازمند امکانات و شرایطی اس��ت که در حال حاضر کمتر آنها 

را در اختیار دارد.  
ک��ره جنوبی با ب��ه رخ کش��یدن امکانات��ی ک��ه در همه جای 
سرزمینش وجود دارد به وضوح دارد از نظام پیشرفته کشورش 
پرده برداری می کند و خودش را به عنوان کشوری پیشگام به 
دنیا معرفی می کند. در چنین س��رزمینی ک��ه امکانات در این 
کیفیت و کمیت وجود دارد به واقع تبدیل شدن به یک قهرمان 

جهانی در سایه ممارست، امری خارق العاده نیست.

   کیفیت ایده آل پخش زنده
خارج از بحث کیفیت برگزاری مسابقات، کیفیت تصویربرداری 
و پوشش تصویری مسابقات هم قابل توجه است. کارشناسان به 
خوبی می دانند که مسابقاتی که در این حد برگزار می شود چه 
سازماندهی سنگینی برای پوشش تصویری دارد و این کیفیت 

به هر شکل ممکن در نوع خود بسیار قابل توجه است.
حالا که بحث حق پخش داغ اس��ت می توان حدس زد چنین 
 میزان زمانی که این مس��ابقات برای رس��انه ملی برنامه تولید

 می کند چه هزینه ای را از روی دوش رسانه ملی برمی دارد. 

 در واقع می خواهی��م بگوییم وقتی کیفی��ت در آن حد برگزار 
می ش��ود و ما ش��اید نتوانیم به آن فکر کنیم، در مورد پوشش 
تصویری هم وضعیت بهتری نداریم و شانس��ی برای رقابت در 

حال حاضر از آن ما نیست.

   لباس های تیم های ملی
راس��تش بخواهید آنجا نا امید تر می ش��ویم که به لباس های 
 تیم های مختلف نگاه م��ی کنیم و رنگ اتح��اد را در همه آنها 
 می بینی��م و آنگاه وقت��ی به س��راغ تیم های ملی کش��ورمان 
می رویم می بینیم هیچگونه ش��باهتی بین تی��م های ملی ما 

نیست و هر کدام یک ساز می زند.
 ما در سازماندهی به این سادگی دچار مشکل هستیم آنگاه حق 

نداریم به برگزاری چنین مسابقاتی فکر کنیم.
همین دیروز که س��ه تیم ملی م��ا یعنی والیبال،بس��کتبال و 
هندبال به مس��ابقه پرداختند هر یک با یک برند و با رنگ های 
متناقض و بدون هماهنگی پیراهن تیم ملی را پوشیدند تا نشان 
دهیم کره کجاست و ما در کجا قرار داریم.تا وقتی که متولیان 
ام��ر نخواهند که یک سیس��تم برای ای��ن ورزش تعریف کنند 
همین آش است  همین کاسه و وضعیت برای ورزش ما به جایی 

نخواهد رسید...
هم��ه مدیران ما آنج��ا هس��تند، در اینچئون ام��ا دریغ از یک 
سازماندهی که حداقل ما را در رنگ لباس ایرانی متحد در این 

رقابت ها نشان دهد.

چند نکته از اینچئون

مقایسه میزبانی، پوشش تصویری
 و حتی لباس تیم های ملی

لیست تیم ملی و بازی با احساسات ما
کارلوس کی روش هنوز لیس��ت تیم ملی را به صورت رسمی اعام 
نکرده اس��ت اما روزنامه ها تاکنون 6۷ لیست مختلف را در این باره 
اعام کرده اند و جالب اینکه هر روزنامه نیز تاش دارد لیست خود 
را لیست واقعی جلوه بدهد.در راستای این اتفاق مبارک، گزینه های 

زیر به نظرمان رسید که با هم مرور می کنیم:
الف: فدراسیون فوتبال برای لیست پیش��نهادی تیم ملی ، مسابقه 
پیامکی ترتیب بدهد و فوتبالدوستان اسامی دعوت شده به تیم ملی 

را پیش بینی کنند.
ب: روزنامه ها لیس��ت های پیشنهادی خود را منتش��ر کنند و هر 
بازیکنی که در بیشتر این لیست ها حضور داشت، توسط کی روش 

به تیم ملی دعوت شود.
 ج: ح��الا خودمانیم؛ ام��ا اگر بازیکنی در لیس��ت های اعام ش��ده 
روزنامه ها نامش وجود داشت اماواقعاً دعوت نشده بود، این وسط چه 

کسی جوابگوی احساسات وی خواهد بود و اما گزینه ها:
1-استاد کفاشیان که اعام کرده از لیست تیم ملی رضایت دارد

2- مهدی تاج با آن لهجه شیرین اصفهانی
3- خود کارلوس کی روش که این مشکات را به وجود آورده

4- آن روزنامه ای که بیخودی اسم زده
5- بازیکنی که بی خود و بی جهت جوگیر شده و فکر کرده واقعاً به 

تیم ملی دعوت شده است.
راهنمایی: گزینه آخری از س��ایر گزینه ها درس��ت تر است، شک 

نکنید

رییس سازمان لیگ برتر با اشاره به س��همیه های ایران در لیگ 
قهرمانان آسیا که 1+3 اس��ت گفت: اگر تیم های ما فصل قبل به 
مراحل بالا راه پیدا می کردند حالا تیم اول در رده بندی سهمیه ها 

بودیم و می توانستیم شانس های بیشتری داشته باشیم.
مهدی تاج در نشس��ت خبری که پیش از ظهردیروز در س��الن 
کنفرانس سازمان لیگ برگزار ش��د ضمن بیان این مطلب افزود: 
مهم ترین موضوع برای ما مسایل فنی هست. ما در دوره گذشته با 
۹05 امتیاز دوم شد و الان کره اول است الان. عربستان دوم است و 
ایران با 5۹/83 سوم است. ژاپن که اول بود الان چهارم شده و الان 

65/۷8 امتیاز شده  است.
وی ادامه داد: پرسپولیس، تراکتورسازی و فولاد سهمیه های ما 
هستند که امثال هم سه بعاوه یک داریم. نامه ای از کنفدراسیون 
فوتبال آسیا آمده که تبلیغات دور زمین اولین بازی در اختیار خود 

 باشگاه است. اگر ما نتایج باش��گاه ها ضعیف باشد سهمیه ما کم 
می ش��ود. اگر تیم های ما بالاتر می رفتند الان اول و یا دوم بود. 
نتایج در فصل قبل خیلی مهم اس��ت. الان کنفدراسیون فوتبال 

آسیا بیشتر به نتایج نگاه می کند نه ورشگاه ها و سخت افزار.
مهدی تاج در ادامه به پیشنهاد ژاپن اشاره کرد و گفت: ژاپنی ها به 
کنفدراسیون فوتبال آسیا پیشنهاد داده بودند که از غرب و شرق 
آسیا دو تیم به طور جداگانه در مقدماتی جام جهانی شرکت کنند 
که ما قبول نکردیم. ضمن اینکه کشورهای غرب آسیا پیشنهاد 
برگزاری مسابقات لیگ قهرمانان آسیا در آبان را دادند که خیلی 

حمایت نشد. با این حال در حال مذاکره هستیم تا بتوانیم این کار 
را انجام دهیم.

وی در مورد حمایتی که سازمان لیگ داشته است گفت: ما در دو 
سال اخیر برنامه های لیگ را براساس برنامه های تیم ملی تنظیم 
کردیم و تاش کردیم که به تیم ملی کمک کنیم اما امسال خدا 
را ش��کر لیگ طبق برنامه ای که اعام ش��ده دنبال خواهد شد و 

تداخلی با برنامه های تیم ملی نخواهد داشت.
رییس سازمان لیگ حرفه ای در ارزیابی اش از برگزاری لیگ فصل 
گذشته گفت: ما سال گذشته تاش کردیم که لیگ را جوان کنیم 

که امسال این اتفاق به شکل پررنگ تری رخ داده است. به عنوان 
مثال استقال 2/26 و استقال صنعتی 6/25 ، تراکتورسازی 1/25 
، ذوب آهن 2/24 ، راه آهن 4/25 ، فولاد 2/24، ملوان ۷/24 ، نفت 
تهران 4/25 ، نفت مسجد س��لیمان ۷/25 و .. که میانگین کلی 

دو سال و شش ماه کم شده است که یک اقدام فوق العاده است.
 تاج ادامه داد: بازیکنانی که سن آنها بالا بوده کنار رفتند و جوان ها

 جایشان را گرفته اند. آنهایی که سن ش��ان بالا بود به لیگ های 
دس��ته اول و دوم رفته اند. در مجموع جوانگرایی خوبی در لیگ 
برتر صورت گرفته است. نسبت به دوره گذشته اخراجی ها کمتر 
بوده است. ما فصل قبل 1۷ اخراجی داشته ایم اما حالا شده 12 
بازیکن اخراج تا هفته دهم. نسبت به فصل گذشته میانگین گل 
زده بهتر شده است. اگر بتوانیم جوانگرایی را ادامه دهیم کیفیت 

لیگ خیلی بهتر خواهد شد.

مهدی تاج اعلام کرد:

 1+3 سهمیه ایران در لیگ قهرمانان آسیا

کشته شدن 2 بازیکن فوتبال در 
مکزیک براثر تیراندازی

2 بازیکن تیم فوتبال دسته س��ومی چیلپاکینگو مکزیک با حمله افراد 
مسلح جان خود را از دس��ت دادند. این  اتفاق در ش��هر ایگوالا از ایالت 
گوئرو اتفاق افتاد. بر اساس گزارش پلیس، از س��وی افراد ناشناسی به 
اتوبوس حامل تی��م بازیکنان زمانی که راننده قصد پ��ارک کردن آن را 
داش��ت، تیراندازی ش��د.در این حادثه در کنار 2 بازیکن کش��ته شده، 
تعدادی نیز مجروح ش��دند.گوئررو یکی از فقیرنشین ترین ایالت های 
مکزیک محسوب می شود که همه روزه خشونت، قتل و مواد مخدر در 

آن حادثه ساز می شود.

هزار تست دوپینگ در بازی های آسیایی
طبق اعام ش��ورای المپیک آسیا تاکنون هزار تس��ت دوپینگ از 
ورزشکاران حاضر در بازی های آسیایی اینچئون گرفته شده است.

تان سری جگاتسان، رییس کمیته پزشکی و کمیسون ضد دوپینگ 
شورای المپیک آسیا با حضور در مرکز خبری اینچئون کره جنوبی، 
محل برگ��زاری هفدهمی��ن دوره بازی های آس��یایی با اش��اره به 
اقدامات این کمیته در اینچئون اظه��ار کرد: تاکنون از بین 1۹00 
ورزشکار هزار نمونه آزمایش دوپینگ گرفته شده است. از این بین 
دو نمونه مثبت اعام شد که یکی خورشید بکِ نظروف، فوتبالیست 

تاجیکستانی و دیگری سوفانی یی، تنیسور کامبوجی بودند.
وی افزود: قرار نیس��ت با یک ورزش��کار دوپینگ��ی کل تیم مورد 
نظر از دور رقابت های بازی های آس��یایی کنار گذاش��ته شود ولی 
اگر این تعداد از دو نفر بیشتر ش��ود کل تیم از مسابقات مورد نظر 
کنار گذاشته می شود. در تیم های کوچک تر مثل بدمینتون، شنا و 
مسابقات دو امدادی هم در صورت مش��اهده دوپینگ کسر امتیاز 

صورت خواهد گرفت.

مهری
مصور

 ارث پدری برای این فصل توجیه های جدیدتری آماده کنید ، لطفاً
سید مصطفی ناجی : ارث چیز بسیار خوبی اس��ت . پدر من می گوید 
 که ارث بهترین چیزی اس��ت که در طول عمر،  انس��ان به آن دست پیدا 
می کند  البت��ه ارث انواع مختلف��ی دارد . گاهی اوق��ات ارث مال و منال 
خواهد بود که اگر انس��ان مادی باشد بس��یار هم در کارش تاثیر خواهد 
گذاش��ت . گاهی اوقات بیماری به فرزندان ارث می رس��د ، مانند  دیابت  
البت��ه برخی هم م��وارد معن��وی را ارث می برن��د ، مانن��د ارث ادب  .به 
هر حال بنده نم��ی گویم که کدام خوب اس��ت و کدام ب��د . آنچه باعث 
ش��ده تا این مطلب را بنویس��م این بود که هر چه به اط��راف خودم نگاه 
 کردم دی��دم که اکث��ر اف��راد ارث مادی را ب��ر هر ارث دیگ��ری ترجیح 
م��ی دهن��د ، بخاط��ر همین م��ورد چند مث��ال برای ش��ما م��ی زنم. 
به عن��وان مث��ال ف��ان مدی��ر ، ی��ک س��ازمان دولت��ی را ارث پدری 
و فامیل��ی خ��ود م��ی دان��د و در ه��ر دوره کاندی��دای مدیری��ت 
 آن س��ازمان اس��ت ، ی��ا ف��ان مج��ری ص��دا وس��یما س��ال ه��ای

 سال است که از برنامه ای به برنامه دیگر انتقال پیدا می کند ولی از بین 
نمی رود . اما این ارث پدری در ورزش مخصوصاً فوتبال بیداد می کند . تا 
همین چند وقت پیش “ ع . د “ که  یکی از وراث معروف در ایران است به 
 زور از تیم محبوبش جدا ش��د . البته عده ای تیم معروف را ارث پدری او 
 نمی دانس��تند ولی باید دید که ارث دادنی اس��ت یا گرفتن��ی . بنده که 
می گویم حق گرفتنی است ، در نتیجه ارث حق یک نفر است و گرفتنی . 
به هر حال از این وراث در فوتبال ایران کم نیستند . به عنوان نمونه “ ا . ق “ 
، “ ع . ف “ دو تن از مشهورترین وراث یکی از تیم های فوتبال  ایران هستند 
 که در سال های گذشته این تیم را ملک ، ارث و سهم پدری خود کرده اند.

 البته در کنار این دوس��تان عده ای هم از این ارث ب��ادآورده منتفع می 
گردند. به هر حال بنده به عنوان یک نویسنده اعتقاد دارم که دیر یا زود این 
ارث بادآورده به یک نفر دیگر منتقل می شود. سند آن هم موجود است ...

سرنوشت حق پخش تلویزیونی لیگ برتر به هیأت 
دولت کشیده شد

بازی های آسیایی اینچئون

هفتمین طلای کاروان ایران به یزدانی رسید
کار حق پخش تلویزیونی رقابت های لیگ برتر به هیأت دولت 

کشیده شد.
 پس از اینکه در جلسه روز گذشته بین مسوولان فدراسیون 
فوتبال و صداس��یما که در وزارت کشور برگزار شد، نتیجه ای 
در خصوص حق پخش تلویزیونی حاصل نشد، مقرر شد تا این 
موضوع به هیأت دولت کشیده شد تا دولتمردان در این مورد 
به تصمیم گیری بپردازند تا بلک��ه دولت تکلیف حق پخش را 

روشن کند.

بر همی��ن اس��اس در صورتی که از س��وی دولتی ه��ا نیز در 
مورد حق پخش تلویزیونی لیگ برت��ر تصمیم خاصی گرفته 
نشود، یک بار دیگر فدراسیون فوتبال در این مورد وارد عمل 
ش��ده و پس از بازی های آس��یایی و به احتمال زیاد از هفته 
 دوازدهم جلوی دوربین ها برای حضور در ورزشگاه ها را خواهد 

گرفت.
گفتنی است پیش از این نیز قرار بود سازمان لیگ اجازه ورود 

دوربین به ورزشگاه ها راه ندهد اما بعد ها منتفی شد.

نماینده وزن ۹۷ کیلوگرم تیم ملی کشتی آزاد با پیروزی در فینال 
بازی های آسیایی مقابل نماینده قرقیزستان مدال طا را بر گردن 
آویخت.در ادامه مسابقات کش��تی آزاد بازی های آسیایی که در 
2 وزن برگزار می ش��ود، رضا یزدانی نماین��ده وزن ۹۷ کیلوگرم 
کشورمان با پیروزی در دیدار فینال مقابل حریف قرقیز مدال طا 
را بر گردن آویخت.یزدانی پس از استراحت در دور اول، در دور دوم 
با نتیجه 6 بر صفر مقابل دارنده مدال طای آسیا از مغولستان به 
پیروزی رسید و گام به نیمه نهایی گذاشت. وی در این مرحله نیز 

با نتیجه 6 بر یک از سد  یون چانوک از کره جنوبی گذشت و راهی 
فینال شود.یزدانی در فینال با نتیجه 14 بر 4 از سد ماگومد موسائف 
از قرقیزستان گذشت و هفتمین مدال طای کاروان ورزشی ایران 
را در این رقابت ها برای کش��ورمان به ارمغان آورد. یزدانی چندی 
پیش نیز در مس��ابقات جهانی این کش��تی گیر را با نتیجه ۹ بر 3 

شکست داده بود.
در روز اول رقابت های کشتی آزاد بازی های آسیایی، حسن رحیمی 

و مصطفی حسین خانی از دور رقابت ها حذف شده بودند.
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نوبت اولآگهی مناقصه

موضوع مناقصه: خرید قطعات دیوار پیش ساخته بتنی مسلح توپر یک طرف نما 
مبلغ اولیه اعتبار: 1/000/000/000 ریال 

مبلغ سپرده شرکت در مناقصه: 50/000/000 ریال 
محل تامین اعتبارات: اعتبارات شهرداری 

مهلت ارایه پیشنهادهای مناقصه ها: ساعت 13 روز چهارشنبه مورخ 93/7/30
علی اصغر حاج حیدری - شهردار خمینی شهر محل دریافت اسناد: امور قراردادهای شهرداری مرکزی خمینی شهر 

محل ارایه پیشنهادات: دبیرخانه شهرداری مرکزی خمینی شهر 
تاریخ بازگشایی پیشنهادات: ساعت 10 روز پنجشنبه مورخ 93/8/1

مدت اعتبار پیشنهادها: روز شنبه 93/8/11
اصلاح ،جایگزینی و پس گرفتن پیش��نهادها نیز در زمان مهلت و محل 

تسلیم پیشنهادها انجام نمی شود. 

شهرداری خمینی شهر در نظر دارد نسبت به انجام مناقصه با مشخصات زیر از طریق آگهی اقدام نماید: 

لیگ برتر فوتس��ال در ش��رایطی پنجمین هفته 
خود را پشت سر گذاشت که تنها نمانیده فوتسال 
اصفهان با شکستی که در این هفته متحمل شد، 
از ک��ورس قهرمانی ج��ا ماند و اختاف��ش با تیم 
صدرنشین لیگ به 5 امتیاز رسید.5 امتیاز اختاف 
در لیگ برتر فوتبال عدد قابل توجهی به حس��اب 
نمی آید اما ب��ا توجه به اینکه در لیگ برتر فوتس��ال در فصل های 
گذش��ته با همین تک امتیازها، قهرمان تعیین ش��ده اس��ت، این 
اختاف امتیازی را می توان به نوعی از رفتن شانس قهرمانی یک 

تیم قلمداد کرد.

   5 امتیازی که به سادگی از دست رفت
برای لیگ برتر فوتسال در فصل جدید اصفهانی ها با ابهامات زیادی 
مواجه بودند، از یک طرف باشگاه گیتی پسند تصمیم جدی برای 
تداوم تیمداری در لیگ برتر فوتسال نگرفته بود و از طرف دیگر نیز 

تکلیف سهمیه دوم لیگ برتری استان مشخص نبود.
با این وجود لیگ در حالی استارت خورد که سهمیه دوم استان به 
تیم شهروند ساری انتقال پیدا کرد و گیتی پسند نیز نهایتاً راهی 
لیگ شد. باشگاه اصفهانی که فصل گذشته در رقابت با تیم دبیری 
تبریز، قهرمان��ی را واگذار کرده بود، پ��س از برنامه گرفتن از چند 
مربی، س��رانجام تصمیم گرفت که از تئوری فصل گذشته دبیری 
تبریز استفاده کرده و س��کان هدایت تیمشان را به محمد کشاورز 
داد تا کاپیتان س��ابق تیم ملی، همزمان مربی و بازیکن تیم گیتی 
پسند شود.  تنها نماینده فوتسال استان، از لحاظ در اختیار داشتن 
 بازیکنان سرش��ناس، یکی از تیم های قدرتمند لیگ محس��وب 
می شود و طبیعی اس��ت که انتظارات بالایی برای قهرمانی وجود 
داشته باشد اما در 5 هفته سپری شده از این رقابت ها، یک تساوی 
خانگی در برابرملی حفاری و شکست برابر تیم دبیری تبریز، موجب 
شده تا این تیم پایین تر از تیم های ماهان تندیس، مس سونگون 

و دبیری، در رده چهارم جای گرفته و برخاف فصل های گذشته، 
جایی در مثلث قهرمانی نداشته باشد.

   ماهان تندیس گربه سایه جدید فوتسال اصفهان 
فصل گذشته تیم گیتی پس��ند مدعی شماره یک قهرمانی بود اما 
از آن جایی که انگار قسمت شده، در هر فصل فوتسال، تیمی گربه 
سیاه اصفهانی ها شود، این وظیفه به تیم دبیری محول گردید، در 
چند هفته پایانی مسابقات و در شرایطی که قهرمانی تیم دبیری تا 
حدودی قطعی شده بود، باشگاه اصفهانی از احتمال انحال تیمش 
خبر داد که این تصمیم با واکنش های منفی بس��یاری مواجه شد 
و البته در ح��د همان تهدید هم باقی مان��د، در نهایت هم با وجود 
که دبیری طی هفته های متوالی امتیازات زیادی را از دس��ت داد، 

شاگردان رضا لک نتوانستند قهرمانی را به دست بیاورند.
در فصل جاری مسابقات لیگ برتر فوتس��ال، عاوه بر تیم دبیری 
تبریز که با هدایت حسین شمس در لیگ حضور پیدا کرده و یکی 
از مدعی ها به شمار می رود، تیم ماهان تندیس قم نیز با مربیگری 
امیر شمسایی، تاکنون بهترین عملکرد را در بین تیم های مختلف 
به خود اختصاص داده است و کارشناسان از این تیم به عنوان پدیده 
لیگ یاد می کنند.تیم مس سونگون نیز که امسال راهی لیگ برتر 
شده است، تا بدین جا توانسته نمایش خوبی داشته ، از این رو تصور 
می شود شرایط برای قهرمانی نماینده اصفهان دشوارتر از حد تصور 
باشد زیرا در لیگ برتر فوتسال، تک امتیازها تعیین کننده و تاثیر 
گذار هستند و گیتی پسند در هفته های پایانی لیگ از بابت از دست 

دادن امتیازات فعلی، متضرر خواهد شد.
 فصل گذش��ته که تیم فوتسال گیتی پس��ند از قهرمانی در لیگ 
بازماند، برخی تاش داشتند این مساله را به اتفاقات و زد و بندهای 
احتمالی نس��بت بدهند، همچنان که بعید نیست در لیگ فصل 
جاری نیز، بعدها ش��اهد بیان چنین اظهار نظرها و نس��بت دادن 
جانبداری کمیته فوتس��ال به تیمی مانند ماهان تندیس باش��یم 

اما نباید فراموش کنیم همین پنج امتیازی که تیم گیتی پس��ند 
در مصاف با تیم های ملی حفاری و دبیری از دس��ت داد، می تواند 
سد راه قهرمانی این تیم باشد .از این روپیشنهاد می کنیم مسوولان 
این باشگاه، به جای فرافکنی های قدیمی توجیهات بهتری را برای 
ناکامی احتمالی آماده کنند زیرا اگر بنا به کنار گذاشتن تیم از لیگ 
در هفته های پایانی باشد، هنوز به نیم فصل نرسیده، این تصمیم 
را عملی کنند تا حداقل دلمان یکدل شود که نماینده ای در لیگ 

برتر فوتسال نداریم.

   از اول در م�ورد  کش�اورز منطق�ی تصمی�م گی�ری
 می کردید

زمانی که تیم گیتی پسند در اصفهان میزبان تیم دبیری تبریز بود، 
رسانه ها از حضور مالک این باشگاه به همراه محمود خوراکچی در 
ورزشگاه محل برگزاری دیدار تیم های تاسیسات و فردوسی مشهد 
خبر دادند.خوراکچی طی دو سه سال گذشته در گمانه زنی های 
رس��انه ای، همواره یکی از گزینه های مربیگری تیم گیتی پسند 
به ش��مار می رفته اس��ت اما برای فصل جاری لیگ برتر فوتسال، 

هدایت تیمی را برعهده ندارد و طبیعتاً حضور وی به همراه رییس 
هیات مدیره باشگاه اصفهانی برای تماشای یک دیدار لیگ برتری، 
شایعات بسیاری را پیرامون تغییرات احتمالی بر روی نیمکت تیم 
گیتی پسند به وجود می آورد. اما بروز این اتفاق آن هم در شرایطی 
که تیم اصفهانی در دیداری حساس ش��اید در پایان فصل، نتیجه 
رقم خورده در آن، مس��یر جام قهرمانی را تغییر بدهد، را می توان 
حرکتی آماتوری  قلمداد کرد که نتیجه ای به جز از دس��ت رفتن 
تمرکز کادر فنی و بازیکنان این تیم نخواهد داشت. مدیران باشگاه 
گیتی پسند که با تاخیر بسیار، در نهایت رأی به مربیگری محمد 
کشاورز دادند، همان زمان باید تمام جوانب امر را می سنجیدند و 
س��پس این تصمیمی را اتخاذ می کردند، نه اینکه حالا در کوران 
مسابقات لیگ و در شرایطی که هنوز نمی توان نظر خاصی در مورد 
عیار مربیگری کشاورز داد، با اقدامات غیر حرفه ای پای حاشیه را به 
اردوگاه تیمشان باز کنند زیرا اگر قرار به بستن تیمی برای قهرمانی 
بود که قاعدتاً گیتی پسند می بایست تصمیم منطقی تری برای نفر 
اول تیمش اتخاذ می کرد و اگر بنا به حضور آبرومندانه در لیگ است 

که همین رتبه چهارمی نیز رضایت بخش به نظر می رسد.

اختلاف گیتی پسند با صدرنشین به 5 امتیاز رسید؛

هنوز ورزشگاه نقش جهان تکمیل نشده است. هنوز در بسیاری 
از مقدمات مدیریت ورزش خود مانده ایم که کشور کره جنوبی 
مش��غول برگزاری رقابت های آس��یایی اینچئون کره جنوبی 
است. پر واضح است که این رقابت ها دومین دوره از رقابت هایی 
 است که در کمتر از 16 س��ال دارد در کشور کره جنوبی برگزار 

می شود و پس از بوسان حالا یکی دیگر از شهرهای کره جنوبی 
که پایتخت هم نیست میزبان بازی های آسیایی است.

در بررس��ی برگزاری این مس��ابقات می خواهیم به چند نکته 
بسیار مهم اشاره کنیم.نخست کیفیت برگزاری مسابقات است. 
اینکه چرا کره جنوبی و ژاپن بافاصله خودشان را از چین جدا 

کرده اند و در حال درخشش در این مس��ابقات هستند به این 
خاطر است که شهری چون اینچئون که در جمع 5 شهر بزرگ 
کره هم نیست در حال برگزاری تورنمنتی است که برای ما رویا 
است. ایران که زمانی میزبان بازی های آسیایی بوده است خود 
اکنون می داند که ب��رای برگزاری تورنمنتی در س��طح جهان 
نیازمند امکانات و شرایطی اس��ت که در حال حاضر کمتر آنها 

را در اختیار دارد.  
ک��ره جنوبی با ب��ه رخ کش��یدن امکانات��ی ک��ه در همه جای 
سرزمینش وجود دارد به وضوح دارد از نظام پیشرفته کشورش 
پرده برداری می کند و خودش را به عنوان کشوری پیشگام به 
دنیا معرفی می کند. در چنین س��رزمینی ک��ه امکانات در این 
کیفیت و کمیت وجود دارد به واقع تبدیل شدن به یک قهرمان 

جهانی در سایه ممارست، امری خارق العاده نیست.

   کیفیت ایده آل پخش زنده
خارج از بحث کیفیت برگزاری مسابقات، کیفیت تصویربرداری 
و پوشش تصویری مسابقات هم قابل توجه است. کارشناسان به 
خوبی می دانند که مسابقاتی که در این حد برگزار می شود چه 
سازماندهی سنگینی برای پوشش تصویری دارد و این کیفیت 

به هر شکل ممکن در نوع خود بسیار قابل توجه است.
حالا که بحث حق پخش داغ اس��ت می توان حدس زد چنین 
 میزان زمانی که این مس��ابقات برای رس��انه ملی برنامه تولید

 می کند چه هزینه ای را از روی دوش رسانه ملی برمی دارد. 

 در واقع می خواهی��م بگوییم وقتی کیفی��ت در آن حد برگزار 
می ش��ود و ما ش��اید نتوانیم به آن فکر کنیم، در مورد پوشش 
تصویری هم وضعیت بهتری نداریم و شانس��ی برای رقابت در 

حال حاضر از آن ما نیست.

   لباس های تیم های ملی
راس��تش بخواهید آنجا نا امید تر می ش��ویم که به لباس های 
 تیم های مختلف نگاه م��ی کنیم و رنگ اتح��اد را در همه آنها 
 می بینی��م و آنگاه وقت��ی به س��راغ تیم های ملی کش��ورمان 
می رویم می بینیم هیچگونه ش��باهتی بین تی��م های ملی ما 

نیست و هر کدام یک ساز می زند.
 ما در سازماندهی به این سادگی دچار مشکل هستیم آنگاه حق 

نداریم به برگزاری چنین مسابقاتی فکر کنیم.
همین دیروز که س��ه تیم ملی م��ا یعنی والیبال،بس��کتبال و 
هندبال به مس��ابقه پرداختند هر یک با یک برند و با رنگ های 
متناقض و بدون هماهنگی پیراهن تیم ملی را پوشیدند تا نشان 
دهیم کره کجاست و ما در کجا قرار داریم.تا وقتی که متولیان 
ام��ر نخواهند که یک سیس��تم برای ای��ن ورزش تعریف کنند 
همین آش است  همین کاسه و وضعیت برای ورزش ما به جایی 

نخواهد رسید...
هم��ه مدیران ما آنج��ا هس��تند، در اینچئون ام��ا دریغ از یک 
سازماندهی که حداقل ما را در رنگ لباس ایرانی متحد در این 

رقابت ها نشان دهد.

چند نکته از اینچئون

مقایسه میزبانی، پوشش تصویری
 و حتی لباس تیم های ملی

لیست تیم ملی و بازی با احساسات ما
کارلوس کی روش هنوز لیس��ت تیم ملی را به صورت رسمی اعام 
نکرده اس��ت اما روزنامه ها تاکنون 6۷ لیست مختلف را در این باره 
اعام کرده اند و جالب اینکه هر روزنامه نیز تاش دارد لیست خود را 

لیست واقعی جلوه بدهد.
در راستای این اتفاق مبارک، گزینه های زیر به نظرمان رسید که با 

هم مرور می کنیم:
الف: فدراسیون فوتبال برای لیست پیش��نهادی تیم ملی ، مسابقه 
پیامکی ترتیب بدهد و فوتبالدوستان اسامی دعوت شده به تیم ملی 

را پیش بینی کنند.
ب: روزنامه ها لیست های پیش��نهادی خود را منتش��ر کنند و هر 
بازیکنی که در بیشتر این لیست ها حضور داشت، توسط کی روش 

به تیم ملی دعوت شود.
 ج: ح��الا خودمانیم؛ ام��ا اگر بازیکنی در لیس��ت های اعام ش��ده 
روزنامه ها نامش وجود داشت اماواقعاً دعوت نشده بود، این وسط چه 

کسی جوابگوی احساسات وی خواهد بود و اما گزینه ها:
1-استاد کفاشیان که اعام کرده از لیست تیم ملی رضایت دارد

2- مهدی تاج با آن لهجه شیرین اصفهانی
3- خود کارلوس کی روش که این مشکات را به وجود آورده

4- آن روزنامه ای که بیخودی اسم زده
5- بازیکنی که بی خود و بی جهت جوگیر شده و فکر کرده واقعاً به 

تیم ملی دعوت شده است.
راهنمایی: گزینه آخری از سایر گزینه ها درست تر است، شک نکنید

رییس سازمان لیگ برتر با اشاره به س��همیه های ایران در لیگ 
قهرمانان آسیا که 1+3 اس��ت گفت: اگر تیم های ما فصل قبل به 
مراحل بالا راه پیدا می کردند حالا تیم اول در رده بندی سهمیه ها 

بودیم و می توانستیم شانس های بیشتری داشته باشیم.
مهدی تاج در نشس��ت خبری که پیش از ظهردیروز در س��الن 
کنفرانس سازمان لیگ برگزار ش��د ضمن بیان این مطلب افزود: 
مهم ترین موضوع برای ما مسایل فنی هست. ما در دوره گذشته با 
۹05 امتیاز دوم شد و الان کره اول است الان. عربستان دوم است و 
ایران با 5۹/83 سوم است. ژاپن که اول بود الان چهارم شده و الان 

65/۷8 امتیاز شده  است.
وی ادامه داد: پرسپولیس، تراکتورسازی و فولاد سهمیه های ما 
هستند که امثال هم سه بعاوه یک داریم. نامه ای از کنفدراسیون 
فوتبال آسیا آمده که تبلیغات دور زمین اولین بازی در اختیار خود 

 باشگاه است. اگر ما نتایج باش��گاه ها ضعیف باشد سهمیه ما کم 
می ش��ود. اگر تیم های ما بالاتر می رفتند الان اول و یا دوم بود. 
نتایج در فصل قبل خیلی مهم اس��ت. الان کنفدراسیون فوتبال 

آسیا بیشتر به نتایج نگاه می کند نه ورشگاه ها و سخت افزار.
مهدی تاج در ادامه به پیشنهاد ژاپن اشاره کرد و گفت: ژاپنی ها به 
کنفدراسیون فوتبال آسیا پیشنهاد داده بودند که از غرب و شرق 
آسیا دو تیم به طور جداگانه در مقدماتی جام جهانی شرکت کنند 
که ما قبول نکردیم. ضمن اینکه کشورهای غرب آسیا پیشنهاد 
برگزاری مسابقات لیگ قهرمانان آسیا در آبان را دادند که خیلی 

حمایت نشد. با این حال در حال مذاکره هستیم تا بتوانیم این کار 
را انجام دهیم.

وی در مورد حمایتی که سازمان لیگ داشته است گفت: ما در دو 
سال اخیر برنامه های لیگ را براساس برنامه های تیم ملی تنظیم 
کردیم و تاش کردیم که به تیم ملی کمک کنیم اما امسال خدا 
را ش��کر لیگ طبق برنامه ای که اعام ش��ده دنبال خواهد شد و 

تداخلی با برنامه های تیم ملی نخواهد داشت.
رییس سازمان لیگ حرفه ای در ارزیابی اش از برگزاری لیگ فصل 
گذشته گفت: ما سال گذشته تاش کردیم که لیگ را جوان کنیم 

که امسال این اتفاق به شکل پررنگ تری رخ داده است. به عنوان 
مثال استقال 2/26 و استقال صنعتی 6/25 ، تراکتورسازی 1/25 
، ذوب آهن 2/24 ، راه آهن 4/25 ، فولاد 2/24، ملوان ۷/24 ، نفت 
تهران 4/25 ، نفت مسجد س��لیمان ۷/25 و .. که میانگین کلی 

دو سال و شش ماه کم شده است که یک اقدام فوق العاده است.
 تاج ادامه داد: بازیکنانی که سن آنها بالا بوده کنار رفتند و جوان ها

 جایشان را گرفته اند. آنهایی که سن ش��ان بالا بود به لیگ های 
دس��ته اول و دوم رفته اند. در مجموع جوانگرایی خوبی در لیگ 
برتر صورت گرفته است. نسبت به دوره گذشته اخراجی ها کمتر 
بوده است. ما فصل قبل 1۷ اخراجی داشته ایم اما حالا شده 12 
بازیکن اخراج تا هفته دهم. نسبت به فصل گذشته میانگین گل 
زده بهتر شده است. اگر بتوانیم جوانگرایی را ادامه دهیم کیفیت 

لیگ خیلی بهتر خواهد شد.

مهدی تاج اعلام کرد:

 1+3 سهمیه ایران در لیگ قهرمانان آسیا

کشته شدن ۲ بازیکن فوتبال در 
مکزیک براثر تیراندازی

2 بازیکن تیم فوتبال دسته س��ومی چیلپاکینگو مکزیک با حمله افراد 
مسلح جان خود را از دس��ت دادند. این  اتفاق در ش��هر ایگوالا از ایالت 
گوئرو اتفاق افتاد. بر اساس گزارش پلیس، از س��وی افراد ناشناسی به 
اتوبوس حامل تی��م بازیکنان زمانی که راننده قصد پ��ارک کردن آن را 
داش��ت، تیراندازی ش��د.در این حادثه در کنار 2 بازیکن کش��ته شده، 
تعدادی نیز مجروح ش��دند.گوئررو یکی از فقیرنشین ترین ایالت های 
مکزیک محسوب می شود که همه روزه خشونت، قتل و مواد مخدر در 

آن حادثه ساز می شود.

هزار تست دوپینگ در بازی های آسیایی
طبق اعام ش��ورای المپیک آسیا تاکنون هزار تس��ت دوپینگ از 
ورزشکاران حاضر در بازی های آسیایی اینچئون گرفته شده است.

تان سری جگاتسان، رییس کمیته پزشکی و کمیسون ضد دوپینگ 
شورای المپیک آسیا با حضور در مرکز خبری اینچئون کره جنوبی، 
محل برگ��زاری هفدهمی��ن دوره بازی های آس��یایی با اش��اره به 
اقدامات این کمیته در اینچئون اظه��ار کرد: تاکنون از بین 1۹00 
ورزشکار هزار نمونه آزمایش دوپینگ گرفته شده است. از این بین 
دو نمونه مثبت اعام شد که یکی خورشید بکِ نظروف، فوتبالیست 

تاجیکستانی و دیگری سوفانی یی، تنیسور کامبوجی بودند.
وی افزود: قرار نیس��ت با یک ورزش��کار دوپینگ��ی کل تیم مورد 
نظر از دور رقابت های بازی های آس��یایی کنار گذاش��ته شود ولی 
اگر این تعداد از دو نفر بیشتر ش��ود کل تیم از مسابقات مورد نظر 
کنار گذاشته می شود. در تیم های کوچک تر مثل بدمینتون، شنا و 
مسابقات دو امدادی هم در صورت مش��اهده دوپینگ کسر امتیاز 

صورت خواهد گرفت.

مهری
مصور

برای این فصل توجیه های جدیدتری آماده کنید ، لطفاً



تاثیر ورزش در کاهش 
بیماري هاي قلبي عروقي

گروه اطلاع رس�انی: مینا کریمیان کارشناس ارشد 
تربیت بدنی مرکز بهداشت درگفت وگو با ایمنا با اشاره به 
اینکه ورزش کردن بهترین راه براي جلوگیري از استرس 
و فشارهاي روحي رواني اس��ت، خاطرنشان کرد: انجام 
فعالیت بدني منظم بر اساس شرایط فیزیکي و سني فرد، 
تاثیر بس��یار مثبتي درکاهش چربي خون، فشارخون، 

کاهش وزن و بهبود عملکرد سیستم قلب و عروق دارد.
به گفته وی، پیمودن مسیر منزل تا محل کار و یا حداقل 
قسمتي از مس��یر و پیاده روي روزانه و استفاده از پله به 

جاي آسانسور از راه هاي افزایش فعالیت بدني است.
کریمیان با بیان اینکه قدرت انقباض و نظم ضربان قلب 

پس از مدتی ورزش کردن بهتر می شود.
وی ادامه داد: در این حالت گنجایش ریه ها بیشتر شده 
و در نتیجه اکس��یژن بهتری به بدن می رس��د. علاوه بر 
این ورزش کردن باعث آس��ان تر ش��دن کارهای فکری 

می شود.
وی افزود: همچنین با ورزش ک��ردن حرکت اندام های 
هاضمه تسریع ش��ده و حرکات دودی ش��کل معده که 
موجب هضم غذا می ش��ود س��ریع تر و راحت تر صورت 

می گیرد و به تبع از یبوست جلوگیری خواهد کرد.
این کارش��ناس تربیت بدنی در خص��وص دیگر مزایای 
ورزش کردن، گفت: افرادی که فعالیت های جس��مانی 
بیش��تری دارند، کمتر از افراد کم تح��رک، به بیماری 
س��نگ کلیه و اختلالات مش��ابه به آن مبتلا می شوند. 
چون بسیاری از مواد زاید، از طریق غدد عرق در پوست 

بدن دفع می شود.
وی اظهار کرد: در یک مطالعه، بیماران قلبی که به طور 
منظم فعالیت بدنی خود را حفظ کردند، گزارش دادند 

که کیفیت زندگی آنها بهبود یافته است.
وی خاطر نشان کرد: آنها اس��ترس و اضطراب کمتری 
را تجربه کردن��د ضمن اینکه میزان م��رگ و میر در اثر 
بیماری قلب��ی در بین ای��ن بیماران 20 ت��ا 25 درصد 

کاهش یافت.
میناییان یادآور شد: با وجود فواید بسیار زیاد ورزش برای 
بدن، افرادی که بیماری قلبی عروقی دارند باید زیر نظر 

پزشک به انجام آن بپردازند.

 دست بندی که امنیت رایانه 
را تضمین  می کند

گروه اطلاع رسانی: محققان انگلیسی دست بند جدیدی 
را ب��رای امنیت رایانه طراح��ی کردند. محققان دانش��کده 
دارتموث دست بند ZEBRA را طراحی کرده اند که سیستم 
ایمن��ی رایانه را تضمین می کن��د و اجازه ورود ب��ه کاربران 

غیرمجاز را نمی دهد. 
این دست بند از شتاب سنج، ژیروس��کوپ و رادیوی داخلی 
برخوردار بوده و با استفاده بر روی مچ دست غالب کاربر، اجازه 
تایید هویت می دهد؛ همچنین این فناوری تا زمانی که فرد از 
سیستم خارج نشده، به شناسایی وی کمک می کند. محققان 
اظهارکردند: روش های تایید هویت مشترک بر اساس کلمات 
عبور، نشان یا اثر انگشت برای احراز هویت یکبار در ورود اول 
انجام می ش��ود، اما این راه حل برای تایید هویت کاربران در 

تمام مدتی است که از سیستم استفاده می کنند. 
دست بند ZEBRA با بسته شدن بر روی مچ دست و حرکت 
و کار با صفحه کلید و ماوس شناس��ایی می شود. همچنین 
احراز هویت فرد در11 ثانیه اول مشخص می شود و دقت آن 

هم 85 درصد است. 

زنبور عسل اهل کدام قاره است؟
محققان س��وئدی در پژوه��ش اخیر خود در مورد منش��ا 
پیدایش زنبور عس��ل دریافته اند که این حش��ره آفریقایی 
نیس��ت. برخلاف باور عموم که منش��ا زنبور عسل را آفریقا 
می دانند. تحقیقات جدید محققان دانشگاه اوپسالای سوئد 
نشان داده که سرچشمه این حش��ره آسیاست. محققان با 
بررسی بر روی تنوع ژنوم زنبور عسل دریافتند، این تنوع در 
آسیا بیشتر دیده شده است. به گفته دانشمندان، زنبور عسل 
 ، Apis mellifera اروپایی یا زنبورعس��ل غربی با نام علمی
ابتدا در آسیا بوده و سپس به سرعت در سراسر اروپا و آفریقا 
ازدیاد یافته است. متی وبس��تر، محقق دانشگاه اوپسالای 
سوئد اظهار کرد: زیستگاه اصلی این حشره آسیا بوده و بعدها 
به مناطق دیگر مهاجرت کرده است. این مطالعه همچنین 
نش��ان داد تغییرات آب و هوایی به شدت درجمعیت زنبور 

عسل تاثیر داشته است.

یکی از جنبه های مهم تلفن های همراه تقریبا بدون تغییر باقی 
مانده است؛ باتری های یون لیتیوم که نیروی لازم برای فعالیت 
این دستگاه ها را فراهم می کنند، تغییر خاصی را تجربه نکرده 
و به نظر می رسد پیشرفت چشمگیر در این بخش هر صد سال 
یک بار رخ می دهد! این در ش��رایطی اس��ت که نمایشگرهای 
بزرگ تر و افزایش قدرت تلفن های همراه نیروی بیش��تری را 
نیز طلب می کنند. اگرچه شرکت های بیشتری بر ارتقا عمکرد 
باتری های به کار گرفته ش��ده در دس��تگاه ه��ای قابل حمل 
متمرکز ش��ده اند، اما تا پیش از معرفی فناوری های جدید در 
این زمینه می توانید با چند توصیه عمر باتری موبایل هوشمند 

خود را افزایش دهید.
 کاهش روشنایی صفحه نمایش

هرچه روشنایی نمایش��گر موبایل هوشمند شما بیشتر باشد، 
سرعت خالی شدن شارژ باتری دس��تگاه نیز افزایش می یابد. 
نمایشگر موبایل هوش��مند در اکثر موارد بزرگ ترین مصرف 
کننده نیروی این دستگاه محسوب می شود. یک راه حل ساده 
برای این مس��اله انتخاب ویژگی تنظیم اتوماتیک روش��نایی 
نمایشگر است. اما اگر قصد دارید کمترین میزان مصرف باتری 
توسط نمایشگر را داشته باشید باید به صورت دستی روشنایی 

را تغییر داده و در کمترین حالت ممکن قرار دهید.
  بررسی سیگنال شبکه تلفن همراه

اگر بخش سیگنال شبکه تلفن همراه شما کاملا پر باشد حاکی 
از قوی بودن س��یگنال بوده، اما کاهش آن به معنای پوش��ش 
ضعیف تر آنتن دهی اپراتوری است که از خدمات آن استفاده 
می کنید. در این شرایط باتری تلفن همراه سریع تر شارژ خود 
را از دست می دهد. البته اقدام خاصی در این زمینه نمی توانید 
انجام دهید، اما از منبع مش��گل آگاه بوده و می توانید اپراتور 

 خود را با ش��رکتی که پوش��ش بهتری را در منطقه شما ارایه 
می کند، تعویض کنید.

 خاموش کردن بلوتوث و وای فای
هنگامی که از بلوتوث خود اس��تفاده نمی کنید آن را خاموش 
کنید. اگر قصد دارید تا بیش��ترین میزان اس��تفاده را از باتری 
موبایل هوشمند خود داشته باشید، حتی می توانید خاموش 
کردن وای فای را نیز مد نظر قرار دهید. البته به این نکته توجه 
داشته باشید که یک موبایل هوشمند به واسطه قابلیت اتصال 
خود عنوان هوشمند را یدک می کشد و نباید تمامی قابلیت های 

آن را فدای عمر باتری کنید.
 حذف اپلیکیشن ها

از شر برخی اپلیکیشن های بی استفاده خلاص شوید. با توجه 
به تعدد اپلیکیشن های موجود در فروشگاه های مختلف، خیلی 
سریع تر و زودتر از آن چه تصور می کنید موبایل هوشمند خود 
را با اپلیکیشن ها پر خواهید کرد. خبر بدتر این است که برخی 
از آنها در پس زمینه به فعالیت خود ادامه داده و شارژ ارزشمند 
باتری دستگاه را مصرف می کنند. اپلیکیشن هایی که بیشترین 
میزان مصرف باتری را دارند شناس��ایی کرده و در صورت عدم 
 استفاده، آنها را حذف کنید. همچنین، از تصاویر پس زمینه و 
تم هایی که رنگ س��یاه در آنها غالب است، استفاده کنید زیرا 
 رنگ س��فید و یا رنگ های روشن باتری بیش��تری نسبت به 

رنگ های تیره و سیاه مصرف می کنند.
 شارژ بی سیم

اگر قصد دارید تا مدت زمان کمتری را صرف شارژ کامل موبایل 
هوشمند خود کنید از شارژر کابلی اصلی آن استفاده کنید. اگر 
از شارژر بی سیم استفاده می کنید باتری دستگاه خود را تا 100 

درصد شارژ کنید.

دانستنی

توصیه هایی برای افزایش طول عمر باتری موبایل هوشمند

ایمنا:  ؟؟؟؟/

چرا بعض��ی از پروژه ها موفق می ش��وند و 
بعضی نیز شکس��ت می خورن��د؟ به نظر 
این یک سوال میلیون دلاری است. خیلی 
ها در ای��ن مورد تحقیق ک��رده اند و نتایج 
خوبی نیز به دس��ت آورده اند. اگر ش��ما از 
این هراس دارید که پروژه ای زمین بخورد 
به این دلیل است که احتمالا این موارد را 

رعایت نکرده اید:

    برنامه زمانی تعیین کنید
هر پروژه ای که آغاز می کنید باید زمان پایانی داشته باشد. در 
مورد اینکه چقدر طول می کش��د تا پروژه به اتمام برسد واقع 
گرایانه فکر کنید. اگر زمان کمی برای آن در نظر بگیرید احتمالا 
با مشکل مواجه می شوید. همچنین اگر زمان زیادی برای آن 
در نظر بگیرید کمتر از توانایی و قابلیت هایی که دارید کار انجام 
داده اید. اگر شما مطمئن نیستید که چه گام هایی باید بردارید 
یا نمی دانید که چگونه برنامه زمانی مشخصی تعیین کنید، با 
پرسیدن سوال آغاز کنید. تنها زمانی که می دانید چه کارهایی 

باید انجام شود، می توانید برنامه زمانی موثری تعیین کنید. 

    از دیگران کمک بگیرید
 نمی توانید یک پروژه را به تنهایی انجام دهید. بنابراین یک تیم 
کاری تشکیل دهید و وظیفه همه اعضای گروه را به آنها گوشزد 
کنید. اگر آنها ندانند که چه کاری باید انجام دهند قادر نیستند 
آن کار را انجام دهند. یک گام به جلوتر بردارید و مطمئن شوید 
که اعضای تیم درک کلی از کار دارند. هدف پروژه چیس��ت؟ 
به چه چیزی می خواهیم برسیم؟ چرا مش��ارکت هر کدام از 

اعضای تیم مهم است؟
    جلسات هفتگی تشکیل دهید. برنامه زمانی تعیین کنید 
و مش��خص کنید که برای هر کدام از مسوولیت ها چه کسی 

باید پاسخگو باشد. 
باید با برپایی جلس��ات هفتگی به طور مرتب بررسی کنیدکه 
همه وظایف خود را انجام می دهند. در این حالت اگر شخصی 
 از تیم عقب افتاده باش��د، بقیه افراد با آگاه��ی از این موضوع 
می توانند به او کمک کنند. قبل از اینکه جلس��ات را تشکیل 
دهید، دستور جلس��ات را برای بقیه اعضای تیم ارسال کنید. 
هیچگاه جلس��ات را بدون نتیج��ه گیری یا نوش��تن صورت 
جلسات به پایان نرس��انید و مشخص کنید که هر کسی برای 

گام های بعدی چه مسوولیتی دارد. 

    افراد کلیدی باید در دسترس باشند
اگر می خواهید مطمئن شوید که پروژه شما انجام می شود، 
افرادی که نقش مهمی دارند باید همیشه در دسترس باشند. 
فرض کنید نقش شما رهبری پروژه است. باید به تمامی تلفن 
ها و ایمیل ها پاسخ دهید. وقتی در دسترس نباشید کوچک 
ترین مشکلات نیز دردسر س��از می شوند و برای پرهیز از این 
مساله، آسان ترین راه این است که همیشه در دسترس باشید.

    شفافیت را گسترش دهید
خبرها چه بد باشند و چه خوب باشند، اعضای تیم وقتی تلاش 
بیشتری می کنند که بدانند از اتفاقات رخ داده باخبر می شوند. 
این کار را برای تشویق همه کس��انی که در پروژه نقش دارند 
انجام دهید. انجام همه این کارها ممکن اس��ت آسان به نظر 

نرسد اما شدنی است. 

نکتهدانستنی

چند نکته کلیدی در موفقیت پروژه ها 

ایمنا: جشن پروانه ها ویژه جشنواره فیلم های کودکان و نوجوانان

نمایشگاه مجسمه های ساخته شده در گالری نقش 

خانه اصفهان واقع در مجتمع فرهنگی هنری سوره 
در حال برگزاری است. این نمایشگاه شامل 18 اثر 
است که تمامی این آثار از متریال سنگ و فلز ساخته 
ش��ده اند و بیش��تر آثار به نمایش درآم��ده، در این 
نمایشگاه تصاویری از چهره به صورت انتزاعی است.

علاقه مندان می توانند تا روز سه شنبه 15 مهرماه به 
مدت10 روز به  گالری نقش خانه اصفهان مراجعه 

کرده و از این آثار لذت ببرند.

نمایش��گاه آثار قلمزنی س��اناز بهرامی در گالری 
ش��ماره یک کتابخانه مرکزی تا پایان هفته برپا 

خواهد بود. 
این نمایشگاه  دومین نمایش��گاه انفرادی از آثار 
قلمزنی در گالری ش��ماره یک کتابخانه مرکزی 
است. در این نمایش��گاه تعداد 8 اثر شامل تنگ 
و ش��کلات خوری، چایخوری، میز قلمزنی و ... با 
 تکنیک ریزه کاری ارائه شده است. این نمایشگاه 

روز شنبه 5 مهرماه گشایش یافت و تا 10 مهرماه 
از ساعت 8 تا 12 و 14 تا 19:30 در گالری شماره 
یک کتابخانه  مرکزی واقع در خیابان باغ گلدسته 

برپا شده است. 
گفتنی است؛ "س��اناز بهرامی" لیسانس صنایع 
دس��تی و دارنده مدرک بین الملل��ی قلمزنی در 
بخش نگارگ��ری و قلمزنی به  ص��ورت حرفه ای 

فعالیت دارد. 

به مدت 10 روز دایر است؛

مجسمه های سنگ و فلز مسلم سعید در گالری نقش خانه 
به مدت یک هفته  برپاست؛

نمایشگاه آثار قلمزنی بهرامی در کتابخانه مرکزی 

از 11 تا 14 مهر؛

کارگاه فیلم سازی و نقد فیلم در جشنواره فیلم کودک برپا می شود 

اخبار ویژهسلامت

جالب

در راس��تای جش��نواره مقاومت و همزمان با اکران 
مستند و فیلم های کوتاه، مستند »اتاق جنگ«اولین 
مس��تند سیاس��ی در خصوص جن��گ تحمیلی به 
کارگردانی»مصطفی حریری«اس��ت ک��ه امروز از 
ساعت 16 تا 18 در فرهنگسرای پایداری وابسته به 
سازمان فرهنگی تفریحی شهرداری اصفهان به روی 

پرده می رود.  فیلم مستند »اتاق جنگ« روایت های 
مسوولان سیاسی و  اثرگذار در دوران جنگ از جمله 
آیت الله هاشمی رفس��نجانی، دکتر حسن روحانی، 
محسن رضایی، علی شمخانی، محمدجواد لاریجانی 
 و چندتن از مس��وولان سیاسی نظامی کشور است.  
 این مستند تلاشی برای واکاوی گوشه ای کمتر دیده 
ش��ده تاریخ جنگ و گامی در شناخت بیشتر از این 
برش از تاریخ ایران پس از  انق��لاب و تاثیرات آن بر 

حیات سیاسی ملت ایران است .  
از دیگر اک��ران هایی که ام��روز در فرهنگس��رای 
پای��داری انجام می ش��ود تله فیلم»ناش��ناس« به 
کارگردانی »حمید بهمنی« است که از ساعت 19 

الی 21 اکران خواهد شد.
داستان این تله فیلم در زمان سال های پایانی جنگ 
تحمیلی عراق علیه ایران اس��لامی اتفاق می افتد. 
ازمدت ها قبل خان��واده های موس��ی و گلاب  روز 

مبارک نیمه شعبان را برای مراسم عقد کنان این دو 
جوان در نظر گرفته اند. یک سال از اعزام این جوان 
خوش چهره و رعنا)  موسی( به جبهه می گذرد و در 
آخرین تماس تلفنی، او ق��ول داده چند روز قبل از 
مراسم مرخصی گرفته و برای تدارک عقد به  تهران 
بازگردد. درجبهه عملیات بزرگی پیش رو اس��ت. 
عملیات آغازمی ش��ود و او دریک حرکت متهورانه 
باعث نجات جان  همرزمش می شود. درهمان موقع 
او هدف خمپاره دش��من قرار می گی��رد، مجروح 

شده و... 
همچنین مس��تند "داس��تان یک ش��هر" روایتگر 
مقاومت خرمش��هر از منظر یک نقاش بوده که این 
مستند امروز از س��اعت 16 تا 18  در فرهنگسرای 
پایداری به نمای��ش در می آید.  این فیلم مس��تند 
به کارگردانی»فرش��ید آذری«به داستان  مقاومت، 
سقوط و بازپس گیری شهر خرمشهر از دست رژیم 

مزدور بعثی اشاره دارد.  
 داستان و روایت اصلی این فیلم، بر اساس نقاشی های

مسجد جامع خرمشهر برداشت و تولیدشده  است 
وکارگردان تلاش کرده علاوه برنگاه مس��تندگونه 

نوعی دید هنری نیز در این اثر پدیدار کند.   
این فیلم در اصل نقاش��ی های اکسپرسیون از نگاه 
یک هنرمند است که از لحظه نخست تجاوز ارتش 
عراق تا انتها، ش��اهد تمام وقایع  تج��اوز، مقاومت، 
سقوط و بازپس گیری خرمشهر بوده است . روایت 
حوادث با بهره گیری از احساس یک هنرمند نقاش 
که زیرگلوله و در نزدیکی تمامی این اتفاقات مشغول 
به طراحی کردن  است خود به تنهایی می تواند یک 

سوژه بکر باشد. 
گفتنی است؛ علاقه مندان برای تماشای این فیلم ها 
می توانند به محل فرهنگس��رای پایداری واقع در 

خیابان سجاد، گلستان شهدا  مراجعه کنند. 

دکتر گلزاری، معاون وزی�ر ورزش و جوانان: یکی از 
دغدغه های اصلی ما در شش ماه گذشته تشکیل شورای 
عالی جوانان بود که خوش��بختانه پس از 19 ماه این شورا 
تشکیل ش��د. اما از برخی از وزرایی که باید در این جلسه 
حاضر می شدند نشدند گلایه داریم و امیدواریم در جلسه 

بعدی این شورا حاضر شوند.
جوانان بخش مهمی از جامعه هستند و تقاضا داریم تمامی 
نهادها و وزارتخانه ها این قشر را جدی بگیرند.سه آسیب 
فراگیر در ح��وزه جوانان اعتیاد، خش��ونت و طلاق مطرح 

است که باید برای آن فکری کرد. 

مسعود سلطانی فر، رییس سازمان میراث فرهنگی: 
گردش��گری می تواندموتور محرکه خروج اقتصاد کش��ور 
از رکود باش��د و اهدافی که در چش��م انداز 20 ساله برای 
این بخش پیش بینی ش��ده با برنامه ریزی و فراهم کردن 

زیرساخت ها به وجود می آید.
هرچند که ام��روز در فاصله 11 س��ال تا افق چش��م انداز 
20 ساله تراز گردش��گری کشور خوب نیس��ت و در سال 
گذش��ته تنها میزبان 4.5 میلیون گردش��گر بودیم. با این 
حال رسیدن به وضعیت مطلوب تا سال 2020 دور از ذهن 

نیست و این مهم نیاز به عزم عمومی دارد.

محمدحس�ن انتظاری، دبیر ش�ورای عال�ی فضای 
مجازی: هم اکنون درحال تدوین برنامه ملی امنیت سایبری 
هستیم که در جهت شکوفایی صنعت امنیت فضای مجازی 
و ملی ش��دن آن اقداماتی را انجام دهیم، که این برنامه هم 
اکنون درحال آماده س��ازی برای تصویب در شورای عالی 
فضای مجازی است. نگاه فناورانه به امنیت فضای سایبری 
باید اصلاح شود. این حوزه باید به سمت نگاه انسان مدارانه 
حرکت کند. بر این اساس نیازمند مدیریت راهبردی با تدوین 
قوانین و مقررات هستیم تا بتوانیم تحولات سریع کشور به 

سمت مجازی شدن را مدیریت کنیم.

برنامه ملی  امنیت سایبری تدوین می شودگردشگری، موتورمحرکه  اقتصادی کشور شود سه آسیب فراگیر جوانان 

عکس روز

در راستای جشنواره مقاومت اکران می شود؛

» اتاق جنگ«، » ناشناس« و » داستان یک شهر« ، امروز در فرهنگسرای پایداری

در ای��ام برپای��ی جش��نواره فیلم ک��ودک، کارگاه 
آموزشی فیلم سازی و نقد فیلم برگزار می شود.

در این ایام صبح ها کارگاه آموزش��ی فیلم س��ازی، 
بعدازظهرها کارگاه نقد فیلم با حض��ور چند تن از 
منتقدین و فیلم سازان با سابقه کشور و اکران فیلم 

در دو سانس برگزار می شود.
همچنین تالار هنر به عنوان مرکز تخصصی هنرهای 

نمایشی و س��ینمایی س��ازمان فرهنگی تفریحی 
شهرداری اصفهان مسوولیت پخش50 فیلم کوتاه 
ویژه جش��نواره فیلم کودک را در این ایام بر عهده 

دارد. 
50 فیلم کوتاه ویژه جشنواره فیلم کودک با همکاری 
انجمن سینمای جوانان اصفهان و توسط هنرمندان 

و فیلمس��ازان اصفه��ان تهیه ش��ده و تهیه کننده، 
کارگ��ردان، فیلمنام��ه نوی��س، صدابردار وس��ایر 
 عوام��ل آن را هنرمندان ش��هر اصفهان تش��کیل   

می دهند. 
گفتنی اس��ت؛ این50 فیلم کوتاه همزم��ان با ایام 
برگزاری جش��نواره فیلم ک��ودک، از11 لغایت 14 
مهر ماه درتالار هنر اصفهان واقع در اکران می شود. 

روزنامه خبری
 فرهنگی اجتماعی صبح ایران 
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